



# မြောက်

## စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့အောင်ကြိုးပမ်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆက်တွဲဂယက်ရိုက်ခတ်မှုတွင် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ တုံ့ဆိုင်းနှေးကွေးပြီး အချို့လည်း ရပ်တန့်နှေးကွေးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်နစ်နာကြသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း၊ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်း၊ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။

ထိုသို့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ရပ်တန့်တုံ့ဆိုင်းသွားသောကြောင့် လုပ်ငန်းရှင်များသာမက နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍ၌ပါ ထိခိုက်နစ်နာမှု ရှိပြီး လတ်တလောတွင် ၎င်းလုပ်ငန်းများအပေါ် မှီခိုလုပ်ကိုင်အားထား နေသော လုပ်သားများနှင့် မိသားစုများ အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့ကြရပါသည်။ ယင်းအခြေအနေကို ကုစားပေးနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခြင်းမခံရမီ ယခုနှစ်ဆန်းပိုင်းကတည်းက ရေတို၊ ရေရှည်အစီအမံများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

လတ်တလောတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖော်ပြပါ ထိခိုက်နစ်နာသွားသော လုပ်ငန်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ချေးငွေရန်ပုံငွေဖြင့် လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးကာ အသုတ်လိုက်ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိပြီး ရေရှည်အတွက်လည်း လိုက်နာဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်ရမည့်အစီအမံများကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခွင့် ပေးနေပြီဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံစီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် စီးပွားရေးအခြေခံတည်ဆောက်မှုဖြစ်သည့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း သည် အရေးပါသောလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ယင်းလုပ်ငန်းမှ ငွေကြေးလည်ပတ်စီးဆင်းမှုနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ အမြောက်အမြားရရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကဏ္ဍ အလိုက်လုပ်ကိုင်နေကြသော ကျွမ်းကျင်သူနှင့် လုပ်သားအမျိုးမျိုးဦးရေမှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် စာရင်းအရ ၁ ဒသမ ၃၇ သန်းရှိပြီး အများစုမှာ အခြေခံ အလုပ်သမားများဖြစ်ကြပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများမှ ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရောက်ရေး အခက်အခဲဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်က ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ရှင်သန်နိုင်ရန် ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးစည်းကမ်းနှင့်အညီ လုပ်ငန်းများပြန်လည် စတင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေအပေါ်မူတည်ကာ အစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပါသည်။

ယခုအခါ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်သော လမ်းညွှန်ချက်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ စစ်ဆေးချက်ပုံစံ ၁၈ ချက်တွင် မိမိတို့ လုပ်ငန်းခွင်နှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိသည့်အချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ထားပါက ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးခဲ့ပါသည်။ တုံ့ဆိုင်းသွားသော လုပ်ငန်းများတွင် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများသည် အဓိကထိခိုက်မှုများရှိခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများ အမြန်ပြန်လည်စတင်လုပ်ကိုင်နိုင်အောင် သတ်မှတ်စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသည် တစ်နိုင်ငံလုံး စီးပွားရေးကဏ္ဍ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် နေရာယူထားရာ အခြေခံ ကျသည့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ဦးမော့လာအောင် ကြိုးပမ်း အားထုတ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အများဆုံးရှိပြီး ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ရှိသည့်အနက် လုပ်ငန်း ၁၀၀ ကျော်ကို ပြန်လည်လုပ်ကိုင်ခွင့် ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရှိသောလုပ်ငန်းများလည်း ပြန်လည်လုပ်ကိုင် နိုင်ရန်အတွက် ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းခွင်များ ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်မှသာ နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး၊ လုပ်ငန်းရှင် များ၏ စီးပွားရေးအတွက်သာမက ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် လုပ်ကိုင်နေကြသော အမှုထမ်းများ၊ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ အလုပ်သမားများ အလုပ်အကိုင်များ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝများ အဆင်ပြေ လာမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်ဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ အမြောက်အမြား ရှိပါသည်။ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အရေးအကြီးဆုံးကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပြီး ဆောက်လုပ်ရေး ကဏ္ဍမှ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အရေး အမြန်ဆုံးနှင့် အများဆုံး ဖန်တီးပေးနိုင် သည့်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ အိမ်ရာစီမံကိန်းများကို ပြန်လည် စတင်လုပ်ကိုင်နေပြီး မကြာမီကာလတွင် နိုင်ငံတော်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ လည်း ပြန်လည်အသက်ဝင်လှုပ်ရှားလာတော့မည် ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသာမက တစ်ကမ္ဘာလုံး စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရရာ ယင်းကို စိတ်ပျက် အားလျော့ခြင်းမပြုဘဲ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍအပါအဝင် အခြားကဏ္ဍများ၌ မူဝါဒများ ပြန်လည်တည်မတ်ခြင်း၊ ဖြေလျှော့ခြင်း၊ ထုတ်ပြန်ထားသောဥပဒေ၊ စည်းကမ်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ဦးမော့လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

# ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၌ ကြားနာပြီးမှုခင်းများကို Video Conferencing စနစ်ဖြင့် စီရင်ချက်ချမှတ်မည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်တွင် ကြားနာပြီး စီရင်ချက်ချမှတ်ရန် ထားရှိသော ရာဇဝတ်ဆိုင်ရာမှုခင်းများ၊ တရားမဆိုင်ရာမှုခင်းများ၊ စာချွန်တော် ဆိုင်ရာမှုခင်းများကို Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၁၊ ၂၊ ၃၊ ၄၊ ၅၊ ၈၊ ၁၀၊ ၁၁ ရက်တို့တွင် နံနက် ၉ နာရီခွဲမှစတင်၍ ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ရုံးခန်းအမှတ် (၂)နှင့်(၃)တို့မှ စီရင်ချက်ချမှတ်မည်ဖြစ် ကြောင်း ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်မှ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် ထားသည်။  
စီရင်ချက်ချမှတ်မည့် အမှုစာရင်းများကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော် ချုပ်ရုံး Website: www.unionsupremecourt.gov.mm နှင့် ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်ရုံး၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနခွဲ၏ Facebook: https://www.facebook.com/ousc\_publicrelations တို့ တွင် ခုနစ်ရက်ကြိုတင်၍ ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန် အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင် ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ်ထစ်ချရန် ရွာနိုင် သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အောက် ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တို့တွင် အများအားဖြင့် သာယာပြီး ကျန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့ တွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်း မည်။  
မိုး/လေ



## အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေး (၁၆)ရက်တာလှုပ်ရှားမှု အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား

“အမျိုးသမီးများအပေါ်အကြမ်းဖက်မှု ကာကွယ်တုံ့ပြန်ဖို့၊ သီးသန့်ရန်ပုံငွေထားရှိလို့ အချက်အလက်ကောက်ယူဖို့”  
“Orange the World: Fund, Respond, Prevent, Collect!”

## သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့

### ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၃-၁၁-၂၀၂၀)

ကုမ္ပဏီအမည်	အစွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်စေ့	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	MCB	၈,၄၀၀	၈,၄၀၀	၀	၀
FMI	၉,၉၀၀	၁၀,၀၀၀	၅၃၀	၅,၂၅၄,၀၀၀	FPB	၂၂,၀၀၀	၂၂,၅၀၀	၁၇၄	၃,၈၃၂,၀၀
MTSH	၃,၇၀၀	၃,၆၅၀	၆,၁၀၄	၂၂,၅၈၃,၅၅၀	TMH	၂,၇၅၀	၂,၇၅၀	၁၄	၃၈,၅၀၀
					EFR	၃,၁၀၀	၃,၉၀၀	၁၂၀	၃၈၂,၃၅၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

### ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃		မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၁၃၀၇၀၀၀	
<b>ရန်ကုန်(ရွှေဈေး) ၁၃၀၇၀၀၀</b>		<b>ရန်ကုန်</b>	<b>မန္တလေး</b>
<b>စက်သုံးဆီအမျိုးအစား</b>			
(က) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၃၀/၅၈၀ ကျပ်	၅၇၅/၅၉၀ ကျပ်	
(ခ) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၂၀/၅၆၅ ကျပ်	၅၅၅/၅၇၅ ကျပ်	
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၆၂၀/၆၄၀ ကျပ်	၆၈၅/၇၀၀ ကျပ်	
(ဃ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၄၉၅/၅၂၅ ကျပ်	၅၆၀/၅၆၅ ကျပ်	
<b>ရန်ကုန် လက်ကားဈေး</b>			
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၄၇၅/၄၈၀ ကျပ်		
အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၄၉၀ ကျပ်		
အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၄၆၀/၄၆၅ ကျပ်		

(မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၀၇.၃
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၁၅၅၁.၈
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၁၉၉.၁၁
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၄၃.၁၆၇
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၃၁၉.၅၉
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၁၇.၆၅၁
(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၉၅၈.၁၀
(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၉၇၄.၃၀
(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၂၅၉.၆
(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၁၇.၅၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

# ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

**◆ ရှေးဖုံးမှ**  
ပါဝင်ပြီးတော့ လုပ်နိုင်မယ့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းလေးတွေ၊ ဘယ်လိုလုပ်ရမလဲ ဆိုတာတွေကို ဒီအပတ်စပျစ်တွေမှာ ရုပ်မြင်သံကြားမှာ လွှင့်ပို့မယ်။ နောက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့မှာ တစ်ခု၊ နောက်ပြီး ကြာသပတေးနေ့မှာ တစ်ခု၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ကတော့ ပိုပြီးတော့ ပညာပေးအနေနဲ့ ကြာသပတေးနေ့ ကျတော့ ပညာပေးလည်းဖြစ်တယ်။ လက်တွေ့ကျကျတော့ ဘယ်လိုဆောင်ရွက်နေကြတယ်၊ ဘယ်လိုဆောင်ရွက်လို့ ရတယ်ဆိုတာကိုလည်း ပြောမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလို အစီအစဉ်တွေအကြောင်း ပြောရင်းနဲ့ ကျွန်မ တစ်ခုမေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ဖြစ်နိုင်ရင် သတင်းစာတွေကို ဖတ်စေချင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော် သတင်းစာတွေ၊ အဲဒါက သတင်းစာရောင်းချင်လို့ ကျွန်မပြောတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ရောင်းလို့ကောင်းရင်လည်း ကောင်းတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် ဘာဖြစ်လို့ ပြောရလဲဆိုတော့ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ ပတ်သက်လို့ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ နောက် တခြားအစိုးရဌာန အသီးသီးက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ ကြေညာချက်တွေကို တချို့တွေက သေသေချာချာ မဖတ်ဖြစ်ကြဘူး။ သေသေချာချာ ကနဏ်ပေါ့။ ဘာတွေ ပြောထားသလဲဆိုတာ မသိကြဘူးဆိုတာ ကျွန်မ သတိပြုမိပါတယ်။ ဖုန်းထဲမှာ ကြည့်တဲ့အခါကျရင် တစ်ခါတလေလည်း အစအဆုံး မကြည့်လိုက်မိတာလား၊ ရုပ်မြင်သံကြားမှာလည်း မကြားမိတာလားတော့ မသိဘူး။ တချို့တွေကနေပြီးတော့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေ၊ ချမှတ်ထားတဲ့ အကြံပြုချက်တွေပေါ့။ ဒါတွေ သေသေချာချာမသိတာကို သတိထားမိပါတယ်။

အဲဒီတော့ သတင်းစာဖတ်တယ်ဆိုရင် သတင်းစာထဲမှာ ကြေညာချက်တွေအားလုံး ပါပါတယ်။ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ထားတာ၊ ဌာနအသီးသီးက ထုတ်ပြန်ထားတာ၊ နောက်ပြီးတော့ ကျန်းမာရေးအထူးပြုပေါ့။ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ဟာတွေ အဲဒါကြောင့် ကြည့်စေချင်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုကလည်း facebook တို့ တယ်လီဖုန်းကနေ တစ်ဆင့် ကြည့်နိုင်တဲ့ဟာတွေရှိတာပဲလို့ တချို့ကထင်ပါလိမ့်မယ်။ ဒါပေမယ့် အဲဒါ တစ်ခါတလေလည်း မပြည့်စုံတာ အပြင်မှာ သတင်းစာဖတ်တာက ဖုန်းကြည့်တာ ထက် အများကြီး မျက်လုံးသက်သာပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် သတင်းစာဖတ်စေချင်တယ်။

ဒီအပြင်လည်း ဘာဖြစ်လို့ သတင်းစာတွေကို ဖြစ်နိုင်ရင်ဖတ်စေချင်လဲဆိုတာ အခုတလောဆိုရင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ဆောင်းပါးတွေ၊ ဘာတွေ အများကြီး သတင်းစာတွေထဲမှာ ပါပါတယ်။ နိုင်ငံတော်သတင်းစာတွေထဲမှာပေါ့။ တခြား ဂျာနယ်တွေဘာတွေမှာလည်း ပါမှာပဲ။ နောက် အရင်တစ်လောကဆိုရင် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ရာပြည့်၊ အဲဒီလို ဆောင်းပါးတွေဟာ အင်မတန်စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းပါတယ်။ ဗဟုသုတလည်း ရတယ်။ အခုလိုအိမ်မှာနေရတဲ့အချိန်မှာ ကိုဗစ်ကာလကြောင့် အပြင်မထွက်နိုင်တဲ့ အချိန်မှာဆိုရင် ဒီလိုဟာတွေ ဖတ်ခြင်းအားဖြင့် ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ သမိုင်းကြောင်းကို

အများကြီးသိနိုင်ပါတယ်။ ရုပ်ရှင်ရာပြည့်ဆိုတာ ရုပ်ရှင်တစ်ခုတည်း အကြောင်းမဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ အနုပညာအကြောင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နောက် အနုပညာရှင်ကြီးတွေနဲ့ အင်တာဗျူးလုပ်ထားတာတွေ၊ အနုပညာရှင်ကြီးတွေအကြောင်းပါတဲ့ ဆောင်းပါးတွေပေါ့။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်လည်း ဒီလိုပါပဲ။ တချို့က ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှာ ကိုယ်တိုင်စာမသင်ခဲ့ရလို့ စိတ်မဝင်စားဘူးလို့ အဲဒီလိုမထင်ပါနဲ့။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် တစ်ခုတည်းအကြောင်း မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီဆောင်းပါးတွေဖတ်လိုက်ရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ ပညာရေးစနစ်အကြောင်း၊ ပညာရေးသမိုင်းအကြောင်းကိုပါ အများကြီး သိလာနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ဆောင်းပါးတွေကို လေ့လာနိုင်ဖို့ အချိန်လည်း အခုကရှိတယ်ပေါ့။ အိမ်မှာနေရတဲ့အခါမှာ။

နောက်တစ်ခုကလည်း ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ သမိုင်းသိဖို့ဟာ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ သမိုင်းကိုသိမှသာလျှင် ဒီနိုင်ငံရဲ့ အနာဂတ်လိုအပ်ချက်တွေကို ပိုပြီး တော့ သဘောပေါက်မှာပဲ။ နောက်ပြီးတော့ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့အစွမ်းအစတွေ၊ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ အားနည်းချက်တွေ၊ အားသာချက်တွေကိုလည်း ဒီသမိုင်းကို လေ့လာခြင်းအားဖြင့် အများကြီး သိနိုင်ပါတယ်။ ဒါကတော့ သင်ပုသင်နည်းစနစ်ရဲ့ အားနည်းချက်ကြောင့်လည်း ပါတာပေါ့။ တချို့ကဆိုရင် သမိုင်းဆိုတာဟာ အလွတ်ကျက်တဲ့ ဘာသာရပ်တစ်ခုဆိုပြီးတော့ စိတ်မဝင်စားကြဘူး။ ဘယ်နှစ်မှာ ဘာဖြစ်တယ်၊ ဘယ်တုန်းက ဘယ်မင်းက ဘယ်လောက် ကြာကြာ ဘာလုပ်သွားတယ် စသဖြင့်ပေါ့။ အဲဒီလိုမြင်ကြပါတယ်။ အဲဒီလို မဟုတ်ပါဘူး။ သမိုင်းဆိုတာ တကယ်လေ့လာတတ်ရင်၊ သမိုင်းကိုသုံးသပ်တတ်ရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံ

မဟုတ်ပါဘူး။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနကို အားပေးစေချင်လို့ ပြောတာမဟုတ်ပါဘူး။ အားပေးသင့်တဲ့အခါတော့လည်း အားပေးတာ တော့ မမှားပါဘူး။ အဲဒါတော့ ကျွန်မတို့ကိစ္စနဲ့ ချင်ပါတယ်။

နောက်ပြီးတော့စောစောကကျွန်မပြောတဲ့ အတိုင်းပဲ ဖြေလျှော့ပေးနိုင်တဲ့ ကိစ္စတွေအားလုံး ဖြေလျှော့ပေးပါမယ်။ အခြေအနေကောင်း လာတာနဲ့အမျှ။ အဲဒါကြောင့်မို့လို့ ဒါတွေကိုလည်း သတင်းစာတွေထဲမှာ ကြည့်လို့ရှိရင် ဘာတွေဘယ်လိုစီစဉ်နေတယ်ဆိုတာကိုလည်း သိရပါတယ်။ နောက်ပြီးတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးအခြေအနေ၊ စီးပွားရေးအခြေအနေနဲ့ ပတ်သက်လို့ စီးပွားရေးသုံးသပ်ချက်အနေနဲ့ မဟုတ်ဘဲနဲ့ အခု ဘာတွေလုပ်နေတယ်၊ ဘာတွေဖြစ်နေတယ်၊ ဘယ်တိုင်းဒေသကြီးတွေမှာ စီးပွားရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ ဘယ်လို စီမံကိန်းတွေ ဖော်ထုတ်နေတယ်၊ အကောင်အထည်ဖော်မယ်၊ အဲဒါတွေလည်း သိနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီလိုသိခြင်းအားဖြင့် ကိုယ့်ရပ် ကိုယ့်ရွာအကြောင်းတင်မကဘဲ ကိုယ့်နိုင်ငံ တစ်ဝန်းမှာ စီးပွားရေးအခြေအနေတွေ ဘယ်လိုရှိသလဲ၊ ဘယ်လို လိုအပ်ချက်တွေ ရှိသလဲ၊ ဘယ်လိုအခွင့်အရေးတွေရှိနိုင်မလဲ ဆိုတာကိုလည်း ဗဟုသုတရှာနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်တစ်ခုက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနဲ့ ပတ်သက်လို့ သတင်းစာတွေထဲမှာဆိုရင် ပုံမှန်ပဲ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ အခြေအနေတင်မကဘဲ နေ့တိုင်းနေ့တိုင်း ဒါကတော့ ဖုန်းမှာကြည့်ရင်လည်း ရပါတယ်။ ကျွန်မပြောသလိုပေါ့။ သတင်းစာကျတော့ အေးအေးဆေးဆေး သေသေချာချာ လေ့လာလို့လည်းရတယ်။ နောက်ပြီးတော့ ဖုန်းနဲ့စာရင် မျက်လုံးသက်သာ

တည်းမှာလည်း ကျွန်မတို့ စိတ်ဓာတ်ကျမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ နိုင်ငံတော်တော်များများနဲ့စာရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာ အခြေအနေကို အတိုင်း အတာတစ်ခုအထိ ထိန်းထားနိုင်တယ်လို့ ကျွန်မဒီလိုမြင်ပါတယ်။ ဒီလိုထိန်းထားနိုင်ခြင်းရဲ့ အဓိကအကြောင်းရင်းကလည်း ပြည်သူ့ကိုယ်တိုင် ပါဝင်လို့ပါပဲ။ ဒီဟာက ဘယ်နှခါပဲပြောပြော အမှန်တရားကတော့ အမှန်တရားအနေနဲ့ ရပ်တည်နေမှာပဲ။ ပြည်သူ မပါလို့မဖြစ်ပါဘူး။ နောက်ဆုံး တချို့နိုင်ငံတွေမှာ ရောဂါကိုမထိန်းနိုင်တာဟာ ပြည်သူတွေရဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုက နည်းနည်းအားနည်းတယ် လို့ မြင်ပါတယ်။ ဒါတော့ သူတိုင်းပြည်နဲ့သူ ဆိုတော့ ကျွန်မလည်း ဘာမှမပြောလိုပါဘူး။ သူတို့ရဲ့စနစ်နဲ့ သူတို့ပေါ့။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့

**သမိုင်းဆိုတာ တကယ်လေ့လာတတ်ရင်၊ သမိုင်းကိုသုံးသပ်တတ်ရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံ သမိုင်းတင် မဟုတ်ဘူး ကမ္ဘာ့သမိုင်းပေါ့။ ပြောရမယ်ဆိုရင် လူသားတွေရဲ့ သမိုင်းပေါ့။ လူသားတွေဆိုတာ ခေတ်အဆက်ဆက်၊ ခေတ်ပေါင်းများစွာ ဘယ်လိုစိန်ခေါ်မှုတွေကို ကျော်လွှားခဲ့တယ်။ ယဉ်ကျေးမှု တွေက ဘယ်လိုပြောင်းလဲခဲ့တယ်။ အခုခေတ်မှာဆိုရင် အရင်ခေတ်တွေနဲ့ ဘယ်လိုကွာခြားတာတွေရှိသလဲ။ ဒါတွေကို အများကြီး သိနိုင်ပါတယ်။ သိခြင်းအားဖြင့်လည်း ကျွန်မတို့အနေနဲ့ အနာဂတ်ကို ဘယ်လို အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောက်တည်နိုင်မလဲဆိုတဲ့ အကြံဉာဏ်တွေ၊ အတွေးအခေါ်တွေလည်း ရနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မကနေပြီးတော့ နိုင်ငံတော်သတင်းစာတွေကိုလည်း တတ်နိုင်သလောက်ဖတ်ပါ။ သတင်းစာတွေက သိပ်ပြီးတော့ ဈေးကြီးကြီးပေးရတာမျိုး မဟုတ်ပါဘူး။ အဲဒါတော့ ကျွန်မ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။**

**ဒီလိုအစီအစဉ်တွေအကြောင်း ပြောရင်းနဲ့ ကျွန်မ တစ်ခု မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ဖြစ်နိုင်ရင် သတင်းစာ တွေကို ဖတ်စေချင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်သတင်းစာတွေ၊ အဲဒါက သတင်းစာရောင်းချင်လို့ ကျွန်မပြောတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ရောင်းလို့ ကောင်းရင်လည်း ကောင်းတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် ဘာဖြစ်လို့ ပြောရ လဲဆိုတော့ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ ပတ်သက်လို့ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၊ နောက် တခြားအစိုးရဌာန အသီးသီးက ထုတ်ပြန် ထားတဲ့ကြေညာချက်တွေကို တချို့တွေက သေသေချာချာ မဖတ် ဖြစ်ကြဘူး။ သေသေချာချာ ကနဏ်ပေါ့။ ဘာတွေပြောထားသလဲ ဆိုတာ မသိကြဘူးဆိုတာ ကျွန်မ သတိပြုမိပါတယ်။**

သေးတယ်။ ဖြစ်ပွားမှုက တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ ပိုပြီးများလာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ များလာ ပြီးတော့ ဘယ်လိုကိုင်တွယ်ရမလဲဆိုတာကို အမျိုးမျိုးစဉ်းစားနေရတာကိုလည်း တွေ့ရ ပါတယ်။

နောက်ပြီး ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အပြင် တခြားကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ သုတေသန တွေလုပ်ထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ပုဂ္ဂိုလ်တွေ ရဲ့ ပြောဆိုထားတာတွေ၊ သုံးသပ်ထားတာ တွေ၊ ဒါတွေကိုလည်း ဖတ်လိုရပါတယ်။ အဲဒီလို လုပ်ခြင်းအားဖြင့်၊ အဲဒီလိုဖတ်ခြင်းအားဖြင့် ကိုဗစ်ရောဂါရဲ့ အခြေအနေဟာ ဘယ်လိုရှိသလဲ ဆိုတာ သိပြီးတော့ မပေါ့သင့်တဲ့နေရာမှာ မပေါ့ ဖို့လည်း သတိပေးရာရောက်ပါတယ်။ တစ်ချိန်

နိုင်ငံမှာ အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ထိန်းထား နိုင်တာဟာ ပြည်သူတွေရဲ့ ကျေးဇူးကြောင့် လို့ ကျွန်မ ဒီလိုသတိမှတ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့နိုင်ငံထက်ပိုပြီး တော့ အခြေအနေကောင်းတဲ့၊ ပိုပြီးတော့ ကောင်းကောင်းထိန်းထားနိုင်တဲ့ နိုင်ငံတွေ လည်း ရှိပါတယ်။ အဲဒီဟာလည်း မြင်ရမှာ ပဲ။ ကျွန်မတို့ ပိုပြီးတော့ ကောင်းနိုင်တယ်၊ အခြေအနေပိုပြီးကောင်းအောင် လုပ်နိုင် တယ်ဆိုတာကိုလည်း နှလုံးသွင်းဖို့တော့ သတိပေးချင်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ကျွန်မ စောစောကပြောတဲ့ အတိုင်းပဲပေါ့။ ကျွန်မတို့ အနေနဲ့ ဖြေလျှော့ပေးနိုင်တာကို ဖြေလျှော့ ပေးနိုင်တယ်။ စီးပွားရေးကြောင့်ရော၊ ပြည်သူလူထုတွေရဲ့ စိတ်ဖိစီးမှုသက်သာဖို့ အတွက်ရော၊ အဲဒီတော့ သွားရေးလာရေး ပေါ့။ သွားရေးလာရေး၊ စီးပွားရေးလုပ်ဖို့၊ လုပ်နိုင်တဲ့အခွင့်အရေးတွေပေါ်ပေါက်ရေး ဒါတွေကို အထူးဂရုစိုက်ပြီးတော့ အမြန်ဆုံး အခြေအနေကောင်းလာအောင်လို့ ကြိုးစား ပျံမယ်။

နောက်တစ်ခုကလည်း မကြာမီဆိုရင် ခရစ္စမတ်ကာလ၊ နှစ်သစ်ကူးကာလရောက် ပါတော့မယ်။ အဲဒါတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ အထူး အစီအစဉ်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကနေပြီး တော့ ဘာတွေလုပ်မလဲဆိုတာကိုလည်း ပြည်သူတွေသိအောင်လို့ မှန်မှန် ကျွန်မတို့ ပြောသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တခြားမြို့တွေမှာ တော့ မသိဘူး။ တခြားမြို့တွေ တော်တော် များများမှာလည်း တခြားမြို့တွေဆို ကျွန်မ စဉ်းစားတာ တကယ်တော့ အဓိကအားဖြင့် ရန်ကုန်နဲ့ မန္တလေးပေါ့။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ ရောဂါဖြစ်မှုလည်းများတယ်။ နောက်ပြီးတော့ လူဦးရေလဲ ထူထပ်တယ်။ အဲဒီနေရာတွေမှာတော့ သေသေချာချာ ကျွန်မ မနက်က မကြည့်လိုက်မိဘူး။ အပူချိန် ဘယ်လောက်ရှိလဲလို့။ နေပြည်တော်မှာ တော့ နည်းနည်းအေးလာပါတယ်။ အေးလာ တာနဲ့အမျှ ကိုဗစ်ရောဂါလည်း နည်းနည်း ပျံ့ချင်သလိုလိုတွေရှိတယ်။ ဒါကြောင့် အေးလာတဲ့ဒေသတွေမှာဆိုရင် အထူး ဂရုစိုက်ပါ။ သက်ကြီးရွယ်အိုတွေ ဂရုစိုက်ပါ။ ရောဂါအခံရှိတဲ့လူအားလုံး ဂရုစိုက်ကြပါလို့ ကျွန်မအနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ အားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာအောင် နေကြပါ။

# ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်သဘင်အခမ်းအနား Virtual Event ဖြင့် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်သဘင်အခမ်းအနား Virtual Event ဖြင့် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

**တက်ရောက်**  
အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော် ထွန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာ ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲ များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ပါမောက္ခချုပ်

ဌာနအနေဖြင့် တတ်နိုင်သရွေ့ ဝိုင်းဝန်း ပါဝင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရာပြည့် သဘင်အခမ်းအနားအပြင် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက် နေသည့် အခြားအစီအစဉ်များ ရှိပါ ကြောင်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားက ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိသည့် ရုပ်သံအစီအစဉ် များလည်း ရှိပါကြောင်း၊ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းက ထုတ်လေ့ရှိသည့် သတင်းစာများတွင် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်း အမှတ်ဆောင်းပါးများ၊ အင်တာဗျူး

များကိုလည်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ပြပွဲ၊ ဖြိုင်ပွဲ အစီအစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။ ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်နှင့် ပတ်သက်၍ ဗဟိုကော်မတီ နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အစီအစဉ် များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိနိုင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကော်မတီများ၏ အစီအစဉ်များကို လည်း ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်သဘင်အခမ်းအနားကို လူစု လူဝေးဖြင့် ပွဲကြီးလမ်းကြီးအဖြစ် မကျင်းပနိုင်တော့သော်လည်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် Virtual Celebration အဖြစ် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခမ်းအနား

အနေဖြင့် ဗဟိုကော်မတီမှ တာဝန် ပေးသည့် ရာပြည့်တက္ကသိုလ်မြေကွန်းညှိ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည့်အပြင် ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ ဝတ္ထုတို၊ ကာတွန်း၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲ များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက ဆုချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်သည့်ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆုချီးမြှင့်ပေး သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

တကျ အောင်အောင်မြင်မြင် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် ဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်း ကော်မတီ ၁၇ ခု ဖွဲ့စည်းပြီး အစီအစဉ် ၇၀ နီးပါးကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသည့် မတ်လနောက်ပိုင်းမှ စတင်၍ အားကစားနှင့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများမှလွှဲ ကျန်သည့် အစီအစဉ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ အားကစား ပြိုင်ပွဲများကိုလည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ၊ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ၊ ဖေဖော်ဝါရီ၊ မတ်လများက အားကစား ပြိုင်ပွဲများနှင့် အချို့ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

တက္ကသိုလ်နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အခမ်းအနား ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရန်ကုန်မြို့ တွင် ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု များကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ကိုယ်တိုင်ဦးစီးပြီး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ဘေးကြီး ကမ္ဘာတစ်လွှားတွင် ဖြစ်ပွားနေပြီး ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးသည်လည်း ဖြစ်ပွားမှုအများဆုံး တိုင်းဒေသကြီး တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အခမ်းအနားကို Virtual ဖြင့် အွန်လိုင်းမှ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေး ကြသူအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့အနေဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေး ရမည့် ကိစ္စရပ်များကို ပံ့ပိုးကူညီသွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်သဘင်အခမ်းအနား Virtual Event ဖြင့် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပစဉ်။

ဒေါက်တာဇော်ဝေစိုး၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်ဒေါက်တာ ဖိုးကောင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့် သဘင်အခမ်းအနားကို Virtual စနစ် ဖြင့် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ကြိုတင်ညှိနှိုင်းသည့် အစည်း အဝေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့် သဘင်အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အစီအစဉ်များတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး

ရေးအတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၏ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ သတင်းစာများနှင့် လူမှုမီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ် ၁၀၀ ပြည့် အထိမ်းအမှတ် တေးသီချင်းများ၊ ဂုဏ်ပြုအစီအစဉ်များ၊ TV Spot များ၊ Theme Song များကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း။ တက္ကသိုလ်ဖွဲ့ တေးသီချင်းအပုဒ် ၁၀၀ ကိုလည်း အပတ်စဉ် ထုတ်လွှင့် ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်အဖြစ် များကိုလည်း ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပေး လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် လုပ်ငန်း

ကျင်းပမည့်အကြောင်းကို အများ ပြည်သူသိရှိနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ့ အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် သတင်း စာများတွင် အသိပေးဖော်ပြသွားမည် ဖြစ်သည့်အပြင် ရန်ကုန်မြို့တွင် Bill Board များဖြင့် ကြော်ငြာနိုင်ရေး ကိုလည်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာ ရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် သတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ New Normal ပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရပါကြောင်း၊ ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်အချိန်နှင့် ကြိုကြိုကာလည်မှာ က်ကောင်းခြင်းဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် တချို့အစီအစဉ်များကို လျှော့ချရသော်လည်း ရာပြည့်အခမ်း အနားကို ရာပြည့် ပြည့်မြောက်သည့် အချိန်ကာလတွင် ရာပြည့်ပွဲပီပီသာ ဖြစ်မြောက်စေရန် တတ်နိုင်သမျှ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းနေကြခြင်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယခုဆောင်ရွက်နေသည့် အစီအစဉ် များအပြင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များရှိနေပြီး ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

**နုလုံးသည်းပွတ်**  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ပြည်ထောင်စု ဖွား တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ နုလုံး သည်းပွတ်ဖြစ်သည့် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့် သဘင်အခမ်းအနားကို ကြီးကျယ် ခမ်းနားစွာကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသော် လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်နေရသည့်အတွက် ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် Virtual Celebration ကျင်းပရန် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးဖြစ်ပါကြောင်း။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အခမ်း အနားနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရန် အစီအစဉ် ၁၀၀ ဝန်းကျင်ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အစီအစဉ်များမှ အများစုကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကူညီပံ့ပိုး ပေးမှုဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်သဘင်အခမ်းအနား စနစ်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်သဘင် အခမ်းအနားကို MRTV Facebook Page မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ရန် မှား တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ နုလုံး သည်းပွတ်ဖြစ်သည့် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ဟောင်းများ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကြည့်ရှုနိုင်ရန် အတွက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် Facebook Page မှလည်း ထုတ်လွှင့်နိုင်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ရာပြည့်သဘင် အခမ်း အနား Virtual Celebration ကျင်းပ ပေးသည့် တာဝန်ရှိသူအားလုံးကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကျေးဇူးတင်ပါ ကြောင်း၊ မှတ်တမ်းတင် ဂုဏ်ပြုပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရင်းလင်းတင်ပြ ဆက်လက်၍ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က ပြန်ကြားရေးနှင့် သတင်း ထုတ်ပြန်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို လည်း ကောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသိန်းဝင်းက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်သဘင် အခမ်းအနားကျင်းပနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် ထားမှုများကိုလည်းကောင်း ရင်းလင်း တင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ လူမှုရေး ဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခေတ္တ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကြွယ်၊ ပါမောက္ခချုပ်များ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဇော်ဝေစိုး၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဖိုးကောင်းနှင့် တက်ရောက်ကြသူများ က အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

## မုန်တိုင်းငယ် အခြေအနေ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော မုန်တိုင်းငယ် (Depression) သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ပူဇူချယ်ရီ (Puducherry) မြို့၏ အရှေ့-အရှေ့တောင်ဘက် ရေပိုင် ၂၈၀ ခန့်နှင့် ချင်းနိုင်ငံ (Chennai) မြို့၏ အရှေ့တောင်ဘက် ရေပိုင်

၃၀၀ ခန့်အကွာ ပင်လယ်ပြင်ကို ဗဟိုပြုနေသည်။ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်ထူထပ် နေသည်။

# တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၄၁ / ၂၀၂၀

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၉ ရက်

(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်)

## “တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်နိမိတ်ရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုထံမှ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်း တိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်-

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	ကချင်ပြည်နယ်၊ ဟိုပင်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်ကလေးကျေးရွာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲ/ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၆-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဟိုပင်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်ကလေး ကျေးရွာနေ အောင်နိုင်ဦး(ခ)အောင်ကြီး(၃၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးသန်းအောင်၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ဟိုပင်) မယ (၁)၇၄/ ၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၂	ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ မြို့သစ်ကြီး ကွက်သစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်သူ အမြောက်အမြားရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၈-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ မြို့သစ်ကြီး ကွက်သစ်ရပ်ကွက်လမ်းမပေါ်၌ ၎င်းရပ်ကွက်နေ ဆိုင်းလော့ဒ် (၂၄)နှစ်၊ (ဘ)ဦးစန်အောင်အောင် စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(မြစ်ကြီးနား)မယ(၁) ၁၇၆/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က) ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၃	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မော်လိုက်မြို့နယ်၊ တောင်ကုန်းကျေးရွာနေ ထိန်လင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၉-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် မော်လိုက်မြို့နယ်၊ တောင်ကုန်း ကျေးရွာလမ်းမပေါ်၌ ၎င်းကျေးရွာနေ ထိန်လင်း(၃၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးပေါင်းဌေး အား ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မော်လိုက်)မယ(၁) ၈၃/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/ ၂၀(က) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူ ထားရှိပါသည်။
၄	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ တောင်ကုန်းသာကျေးရွာနေ ဦးဘဌေးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၀-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ တောင်ကုန်းသာကျေးရွာနေ ဦးဘဌေး(၄၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအောင်လုံ၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ဖောင်းပြင်)မယ(၁)၂၀၀/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၅	မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ရွှေမြိုင်သီရိရပ်ကွက် အပိုင်နယ်မြေများအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲ/ရောင်းချသူ အများအပြားရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၈-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် မော်လမြိုင်မြို့၊ ရွှေမြိုင်သီရိရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမပေါ်၌ ၎င်းရပ်ကွက်နေ မင်းဦး (၃၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးသန်းဦး မောင်းနှင်လာသည့် HILUX ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(မော်လိုက်)မယ (၁)၂၃၁/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၆	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူကွဲလားမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်နေ အတိုင်(ခ)အိမ်မိုင်း(ခ)ခေမင်းထွန်း(၄၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလှဝင်း(ခ)မာမာတိုင်(ခ)အိမ်မိုင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၆-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် တောင်ငူကွဲလားမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်နေ အတိုင်(ခ)အိမ်မိုင်း(ခ)ခေမင်းထွန်း(၄၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလှဝင်း(ခ)မာမာတိုင်(ခ)အိမ်မိုင်းအား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(တောင်ငူကွဲလား) မယ(၁)၄၁/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၇	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်နေ ထွန်းလင်းအောင်နှင့် လွင်မိုးတို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၇-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် သာကေတမြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်နေ လွင်မိုး(ခ)တင့်လွင်မိုး(၃၁)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအောင်နိုင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ လွင်မိုး(ခ) တင့်လွင်မိုးအား မတွေ့ရှိဘဲ ၎င်း၏အိမ်ကိုဖြစ်သု မျိုးမင်းထိုက် (ခ) ဗိုက်ပူ (၄၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအောင်နိုင်နှင့် ယောက်ဖဖြစ်သူ ထွန်းလင်းအောင် (၂၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဇော်ဇော်တို့(၂)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(သာကေတ)မယ (၁)၄၂/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ)/၂၀ ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။

၈	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈၈/၁၅)ရပ်ကွက်နေ ကိုစမတ်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၇-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ အမှတ် (၈၈/၁၄) ရပ်ကွက်လမ်းမပေါ်၌ ၎င်းရပ်ကွက်နေ ဖြိုးလေး (ခ)ဖြိုးကိုကို(၂၈)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဝင်းတင်မောင်းနှင့်ပြီး ထွန်းထွန်း(ခ)အောင်ဆန်း(၄၁)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကျင်စိန်တို့(၂)ဦး စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ရွှေပြည်သာ)မယ(၁)၂၀/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၉	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈/၁၅)ရပ်ကွက်နေ ငွေစိုး(ခ) ရဲဘော်ကြီးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၈-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ အမှတ် (၈/၁၅) ရပ်ကွက်နေ ငွေစိုး(ခ)ရဲဘော်ကြီးသည် ၎င်းရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အမှတ်(၂၆) ရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်ကြောင်းသိရှိရသဖြင့် ငွေစိုး(ခ)ရဲဘော်ကြီး (၅၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကြီးညိုမောင်းနှင့်လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ချင်းတွင်း ရွှေပြည်လမ်းမပေါ်၌ ရပ်တန့်စိစစ်ရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ (လှော်ကား)မယ(၁) ၂၁/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်၍ ၁၉-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ငွေစိုး(ခ)ရဲဘော်ကြီး၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဇနီးဖြစ်သူဒေါ်မိုးဝါ(ခ)ဂျမ်းပုံ(၄၁)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအိမ်အောင်အား WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ (လှော်ကား)မယ(၁)၂၂/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးအမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၀	ရမ်းပြည်နယ်၊ နမ့်တူမြို့၊ ပန်ဟိုက်(၈)ရပ်ကွက် တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲ/ရောင်းချသူ အများ အပြားရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု(၁၄)မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား(၁၃)ဦး၊ မ(၃)ဦး၊ ပေါင်း(၁၆)ဦးတို့အား ဘိန်းဖြူများ၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ၍ ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၁၅-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ နမ့်တူမြို့၊ ပန်ဟိုက်(၈)ရပ်ကွက် သင်္ချိုင်းတွင် ၎င်းရပ်ကွက်နေ အိုင်အိုင်(၄၀)နှစ်၊ (ဘ) ဦးအိုင်အိုင်၊ ဆင်လီကျေးရွာနေ ခွန်ဆိုင်(၂၄)နှစ်၊ (ဘ) ဦးဂမ်ကျန်နှင့်မန်တုံမြို့နယ်၊ ပန်ကော်ကျေးရွာနေ ဗျာလေး(၃၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဗျာသားတို့(၃)ဦးအား 88/1 စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(နမ့်တူ)မယ(၁)၉/၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/ ၂၀ ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၁	ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ဥတ္တံတားရပ်ကွက်နေ ထွန်းနိုင်ဦး(၄၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးတင်ထွန်း (ခ) ထွန်းပြန်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ရပ်စောက်) မယ (၁)၆၂/ ၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။	၁၉-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရပ်စောက်မြို့၊ ဥတ္တံတား ရပ်ကွက်နေ ထွန်းနိုင်ဦး(၄၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးတင်ထွန်း (ခ) ထွန်းပြန်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ရပ်စောက်) မယ (၁)၆၂/ ၂၀၂၀/မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့်အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှုအပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ၂၆-၆-၂၀၁၈ ရက်နေ့မှ ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၁၄၁၉) မှ ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကျား(၁၈၀၈)ဦး၊ မ(၃၆၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂၀၆၉)ဦးဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ(၁၀၉၁၃.၇၉၀၄)ဂရမ်၊ ICE (၁၄၈၉.၄၂)ဂရမ်၊ ဘိန်း(၄၇၉၃၄.၁၇၈၈၆)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၁၄၀၅၇.၉၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့်(၅၄၉၀၀.၇၄)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက်(၅၄၅၉၇.၃၂)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည်(၂.၅)လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား(၆၉၀၉၀၁)ပြား၊ ဆေးခြောက် (၁၄၈၈၃.၂၀)ဂရမ်၊ ဘိန်းရည်(၀.၁)လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ(၆၄၀.၂၈)ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့(၆၀)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့်(၆၀.၁၅)ဂရမ်၊ ECSTASY အကြေ(၀.၀၀၁)ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၂၈)လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၆၆၉)တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှုအခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပိုမိုဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည့်အပြင် ထူးခြားသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်ကြီးမားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်း/ဝယ်မှုကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ “မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီဖုန်း/ဖက်စ်ဖုန်းနှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာတို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း ထပ်မံအသိပေးအပ်ပါသည်-

- ဆက်သွယ်ရန်- အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀၂၀၀
- ဖက်စ်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀၂၃၃
- အီးမေးလ်လိပ်စာ - antinarcotics@presidentoffice.gov.mm

## (၁၉)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး အွန်လိုင်းကုန်စည်ပြပွဲနှင့် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုပေါင်းညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ အွန်လိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်စည်ပြပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံ မူဆယ်မြို့နှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ်ရွှေလီ (ကျယ်ဂေါင်) တို့တွင် နှစ်စဉ်အလှည့်ကျကျင်းပခဲ့သည်။ ယခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပရန် အလှည့်ကျကျင်းပသည်။ သို့ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့၌ လက်ခံကျင်းပရန် မဖြစ်နိုင်သော

ကြောင့် စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့မှ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင်(၁၉)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး အွန်လိုင်းကုန်စည်ပြပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ Myanmar Online Expo Park Platform တွင် ပြခန်းပေါင်း ၆၀ ဖြင့် အွန်လိုင်းမှ တည်ဆောက်ခင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင်ပြသနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားကြောင်းနှင့် ပြပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ ကုန်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇၃၄၀၈၆၂၂၊ ၀၆၇၃၄၀၈၆၂၃၊ Email-moctradefair@gmail.com, moctradefair @myantrade.gov.mm နှင့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုဟိုတယ် ကုန်ကုန်မြို့ ဖုန်း-၀၁-၃၈၅၃၂၃၊ ၀၁-၃၈၅၃၃၆၊ Email - mitc@myantrade.gov.mm, mitcmyantrade@gmail.com တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။



## ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းတော်သား ကျွန်တော်

### စိန်ဝင်း (၄၀)

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ထိုစဉ်က တက္ကသိုလ်ကျောင်း စဖွင့်ရက်မှာ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့ဖြစ်ပြီး ပထမနှစ် သင်တန်း ဖွင့်ရက်မှာ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့ ဖြစ်သည်။ ဒီဇင်ဘာခရစ်မတ်မတိုင်မီ ပထမစာမေးပွဲကို ဖြေဆို ကြရပြီး ယင်းစာမေးပွဲမှာ အတန်းတင်စာမေးပွဲအတွက် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းယူပါသည်။ စာမေးပွဲဖြေအပြီး ကျောင်း ၁၀ ရက်ပိတ်ပါသည်။ နှစ်လယ်စာမေးပွဲကို မတ်လတွင် ဖြေဆိုကြရပြီး အတန်းတင် စာမေးပွဲအတွက် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းယူပါသည်။ ဧပြီလ တစ်လ ကျောင်းပိတ်ပါ သည်။ ဇွန်လ နောက်ဆုံးပိုင်းတွင် အတန်းတင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုကြရပြီး ဇူလိုင်၊ ဩဂုတ်နှစ်လ ကျောင်းပိတ်ပါသည်။

#### မိမိနေရပ်သို့ ပြန်ခဲ့ကြ

ကျွန်တော်တို့ပထမနှစ်တက်ရသည့် ၁၉၇၂-၁၉၇၃ ကာလမှာ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားရပြီး ဒုတိယနှစ်အရောက်တွင် အရေးအခင်းများ စတင် ကြုံတွေ့ရပါတော့သည်။ ကျွန်တော်တို့ ဒုတိယနှစ် ၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင် အလုပ်သမားအရေးအခင်း စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဆင်မလိုက်သဘောကျင်း၊ သမိုင်း ချည်မျှင်နှင့် အထည် စက်တို့တွင် အလုပ်သမားများ ဆန္ဒပြမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပါသည်။ တက္ကသိုလ်များ ပိတ်ခဲ့ရပြီး မိမိနေရပ်သို့ ပြန်ခဲ့ကြရပါ သည်။

ကျွန်တော်တို့ တတိယနှစ် ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် ဦးသန့် အရေးအခင်း ဖြစ်ပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ်အဖြစ်မှ အနားယူခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံသား ဦးသန့်သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု တွင် ကွယ်လွန်ပြီး ကြွင်းကျန်သော ရုပ်ကလာပ်ကို ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်သယ်ယူလာရာ ဈာပန အခမ်းအနားကို ကျိုက္ကဆံကွင်းတွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ခဲ့ကြ ပါသည်။ ဈာပနကျင်းပမည့်နေ့တွင် ကျွန်တော်တို့ အပါအဝင် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အခြားကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အရပ်သူ အရပ်သား များ ကျိုက္ကဆံကွင်းသို့လမ်းလျှောက်ချီတက်၍ သွားရောက် စုဝေးကြပါသည်။ အခမ်းအနားပြုလုပ်ပြီး အစီအစဉ်အရ ရုပ်ကလာပ်ကို ကြံတောသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သဖြင့် ကြံတော သုသာန်တွင် သာမန်လူကဲ့သို့ သင်္ဂြိုဟ်ရန်မသင့်ကြောင်း၊ ဂူဗိမာန်လုပ်သင့်ကြောင်းဆိုကာ ရုပ်ကလာပ်ကို ရန်ကုန်



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ။ ဓာတ်ပုံ - မြင့်မောင်မောင်

တက္ကသိုလ်သို့ သယ်ယူမည်ဟု ဆောင်ရွက်ကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့လည်း လူအုပ်ဖြင့် ပါသွားပါတော့သည်။ ကျွန်တော်တို့ ပင်းယဆောင်မှာ အမိပတိလမ်းဘေး တွင် ရှိနေသဖြင့် လူအုပ်လိုက် အမိပတိလမ်းတစ်လျှောက် ရုပ်ကလာပ်အား သယ်ဆောင်သွားသည်ကိုလည်းကောင်း၊ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမရှိ သဘာဝဂူတံခါးများကို လူအားဖြင့် ဆွဲဖျက်ပြီး ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမအတွင်း ရုပ်ကလာပ် ထားရှိခြင်း၊ ဟောပြောပွဲကျင်းပခြင်းတို့ကိုလည်းကောင်း မျက်မြင်ကိုယ်တွေ့ ကြုံတွေ့ကြရပါသည်။ ထိုညတွင် တက္ကသိုလ်ကျောင်းများကို ရက်အကန့်အသတ်မရှိ ပိတ်လိုက်ရာ ကျွန်တော်တို့အများစုလည်း အိမ်ပြန်ကြရ ပါတော့သည်။ ဤအရေးအခင်းတွင် ပါဝင်မိသော သူငယ်ချင်းတစ်ယောက်နှင့် ညီငယ်တစ်ယောက် ထောင်ဒဏ်ကျခံရသည်ကိုလည်း ဝမ်းနည်းစွာကြုံတွေ့ ရပါသည်။ တတိယနှစ်စာမေးပွဲများကို မိမိတို့ရပ်ရွာများ တွင် ဖြေကြားကြရရာ မေမြို့ အထက(၁) စာစစ်ဌာနတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သင်္ချာတတိယနှစ်မှ ဖြေဆိုသူမှာ

ကျွန်တော်တစ်ယောက်တည်းသာ ရှိပါသည်။ မန္တလေး တက္ကသိုလ်မှကျောင်းသား ပိုများပါသည်။ ကျောင်းများ ပြန်ဖွင့်၍ စတုတ္ထနှစ်သင်တန်းတက်ရသော ၁၉၇၆ ခုနှစ်တွင် သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း ရာပြည့်ဆူပူမှု ထပ်မံဖြစ်ပွား ပြန်ပါသည်။ ကျောင်းများလည်း ထပ်မံပိတ်ရပြီး ၁၉၇၇ ခုနှစ် မတ်လရောက်မှသာ စတုတ္ထနှစ် စာမေးပွဲများ ဖြေဆိုကြရပါတော့သည်။ ၁၉၇၆ ခုနှစ်တွင် ဘွဲ့ရမည် ဖြစ်သော်လည်း အရေးအခင်း သုံးခု ဆက်တိုက်ကြုံသဖြင့် ၁၉၇၇ ခုနှစ် မတ်လရောက်မှသာ ဘွဲ့ရပါတော့သည်။

#### အလုပ်အကိုင်ခေါ်စာများ

မဟာသိပ္ပံနောက်ဆုံးနှစ် အပိုင်း(က) သင်တန်းသို့ တက်ရောက်ချိန်တွင် ကျွန်တော်တို့ စစ်ကိုင်းဆောင်သို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ကြရပါသည်။ ထိုကာလက အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း အလွန်ရှားပါးသဖြင့် တတိယနှစ်တက်ချိန် မှစ၍ ကမာရွတ်မြို့နယ် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင် တင်ထားခဲ့ပါသည်။ ဘွဲ့တစ်ခုရပြီး ဖြစ်၍ နေ့စဉ်သတင်းစာများတွင် အလုပ်အကိုင်ခေါ်စာများ

ကြည့်ရှုပြီး အလုပ်လျှောက်ရန် တာရှည်ကြပါတော့သည်။ ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်းသို့ သတင်းပို့ခဲ့ ပထမဦးဆုံးခေါ်သောအလုပ်မှာ ဘွဲ့ရဦးလ်လောင်း များ ခေါ်ယူခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ သိပ္ပံချွန် သူငယ်ချင်း ခြောက်ယောက် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြရာ ခြောက်ယောက်လုံး အောင်မြင်ကြပါသည်။ လူ ၅၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုပြီး ၈၃ ယောက် အောင်မြင်သည်ဟု သိရှိရပါသည်။ မှော်ဘီဗိုလ်သင်တန်းကျောင်းသို့ သတင်း ပို့ရမည့်ရက်မှာ ၁၉၇၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ ဖြစ်ပြီး ပါဝင်ရမည့် စာရွက်စာတမ်းများတွင် ပုံစံ-၁၀ ပါရှိသဖြင့် မိဘရပ်ထံပြန်၍ ပုံစံ-၁၀ ပြန်ထုတ်ကြ ရပါသည်။ ကိုကျော်တင်နှင့် ကိုအောင်သူတို့မှာ မိဘ များက ပုံစံ-၁၀ ထုတ်မပေးဘဲ အချိန်မီမရောက်အောင် ခေါ်ထားလိုက်ကြပါသည်။ ကျန်သူငယ်ချင်း လေးဦးမှာ စစ်ကိုင်းဆောင်မှပင် ကျောင်းထွက်ခွင့်တင်ပြီး ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်းသို့ သတင်းပို့ခဲ့ကြပါ တော့သည်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ၀



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မန္တလေးဆောင်အနီးက ကိုကော်ဥယျာဉ်။ ဓာတ်ပုံ - မြင့်မောင်မောင်

ကျွန်တော် နောက်ဘဝ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူပြန်ဖြစ်ခွင့်ရပါက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သို့ ပြန်တက်ချင်ပါသေးသည်။ ယခုဘဝတွင် မပြီးဆုံးခဲ့သော မဟာဘွဲ့ရအောင် ကြိုးစားလိုပါ သေးသည်။ မလေ့လာဖြစ်ခဲ့သော ဘာသာရပ် များ (ဥပမာ- သမိုင်း၊ ရှေးဟောင်းသုတေသန၊ ... စသည်)ကိုလည်း မ 'အ' အောင် လေ့လာ လိုပါသေးသည်။ မဖြစ်ခဲ့သော တက္ကသိုလ်ဆရာ တစ်ဦးဘဝကိုလည်း ခံယူလိုပါသေးသည်။



စာမျက်နှာ ၆ မှ

ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကျန်းမာရေးဆေးစစ်ခြင်းနှင့် သင်တန်းမဝင်မီ ပြင်ဆင်ဖွယ်များ ဆောင်ရွက်ရပြီး ဇန်နဝါရီလဆန်းတွင် သင်တန်းစတင် ဖွင့်လှစ်ပါသည်။

၁၉၇၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၇၇ ခုနှစ်အကုန်အထိ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တွင် နေခဲ့ရသောကာလများမှာ ဘဝ၏ အကောင်းဆုံး၊ အပျော်ရွှင်ရဆုံးကာလများပင် ဖြစ်ပါသည်။

၁၉၇၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၇၇ ခုနှစ်အကုန်အထိ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တွင် နေခဲ့ရသောကာလများမှာ ဘဝ၏ အကောင်းဆုံး၊ အပျော်ရွှင်ရဆုံးကာလများပင် ဖြစ်ပါသည်။

ညနေ စာသင်ချိန်များအပြီး အားကစားပွဲများလည်း အမြောက်အမြားရှိရာ ကြိုက်နှစ်သက်ရာအားကစားကို ကိုယ်တိုင်ပါဝင် ဆင်နွှဲနိုင်သလို သွားရောက်အားပေး နိုင်ခြင်းလည်းရှိပါသည်။



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပြတိုက်ကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - မြင့်မောင်မောင်

လှေလှော်/ရွက်တိုက်ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များလည်း အများအပြားရှိပါသည်။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် စာကြမ်းပိုးလုပ်ပြီး တက္ကသိုလ် များစာကြည့်တိုက်မှ စာအုပ်ပေါင်းများစွာ(ဝတ္ထုများများ) ဖတ်ရှုခဲ့ပါသည်။

ကျွန်တော် တက္ကသိုလ် စတင်ခါစက ကျောင်းထဲတွင် စစ်သားများကျောင်းတက်နေသည်ကို တွေ့ရသဖြင့် အနည်းငယ် အံ့ဩမိပါသည်။ နောက်ပိုင်းကျမှသာ တက္ကသိုလ်အရန်တပ်ရင်း(UTC)တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ပြီး ညနေ ပိုင်းတွင် စစ်ပညာသင်တန်း လေ့ကျင့်နိုင်ရန် မနက်ကျောင်း လာစဉ်ကပင် ယူနီဖောင်းဝတ်လာကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဒုတိယအကြိမ် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ပြန်ဖြစ်ခြင်း မှာ တွက်ချက်ရေးဒီပလိုမာသင်တန်း တက်ရောက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။



ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - မြင့်မောင်မောင်

ကျွန်တော်တို့ ရွယ်တူ တန်းတူ အရာရှိများအား ဦးစီးအရာရှိ ငယ်များအဖြစ် ပြောင်းရွှေ့ခန့်အပ် တာဝန်ပေးရာတွင် ကျွန်တော့် ဦးစီးအရာရှိအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်ရန် သင်တန်းတစ်စုံတစ်ရာမျှ တက်ရောက်ခဲ့ဖူးခြင်းမရှိသဖြင့် ပညာရေးတပ်ဖွဲ့ (အရန် အင်အားစု)သို့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန် ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။

ထိုအချိန်တွင် တွက်ချက်ရေးဒီပလိုမာ (DAC) သင်တန်းကို တက္ကသိုလ်များ ကွန်ပျူတာဌာနက လျှောက်လွှာ ခေါ်ယူခဲ့ပါသည်။ ဦးစီးအရာရှိ(ပထမတန်း)ထံ နှစ်ကြိမ်၊ သုံးကြိမ်တင်ပြပြီး ခွင့်ပြုချက်ရယူ၍ ဖြေဆိုခွင့်လျှောက်လွှာ တင်ခဲ့ရပါသည်။

ဒုတိယအကြိမ်တက်ရောက် သင်တန်းချိန်မှာ နံနက် ၇ နာရီမှ ၉ နာရီဖြစ်ပြီး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ချိန်အဖြစ် ညနေ ၄ နာရီခွဲမှ ည ၈ နာရီခွဲ အထိ ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်တော်တို့ DAC အတန်းထဲမှ ထင်ရှားသူမှာ ဦးခွန်ဦး မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်ပါသည်။



စာရေးသူ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိအကျဉ်း

- အမည်ရင်းမှာ စိန်ဝင်း ဖြစ်သည်။
မွေးသက္ကရာဇ်မှာ ၂၄-၇-၁၉၅၆ ဖြစ်သည်။
ပြင်ဦးလွင်မြို့ ဇာတိ ဖြစ်သည်။
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သို့ ၁၉၇၂ ခုနှစ်တွင် တက်ရောက်ပြီး ၁၉၇၇ ခုနှစ်တွင် သိပ္ပံဘွဲ့ (သင်္ချာ) ရရှိခဲ့သည်။

သင်္ချာဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသင်တန်းတက်ရောက်နေသည့် ကာလအတွင်း မှာပင် ၈၈ အရေးအခင်းကြီး ပေါ်ပေါက်လာပါသည်။

ကျွန်တော်၏မိသားစု ငါးယောက်တွင် ကျွန်တော်က “သင်္ချာ”၊ ဇနီးသည်က “ဓာတုဗေဒ”၊ သမီးလတ်က “ဓာတုဗေဒ”ဘာသာရပ်တို့ဖြင့် သိပ္ပံဘွဲ့များကို ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်မှ ရရှိခဲ့ကြပါသည်။

ကျွန်တော် နောက်ဘဝ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူပြန် ဖြစ်ခဲ့ရပါက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သို့ ပြန်တက်ချင်ပါ သေးသည်။

ကျွန်တော်တို့ဘဝများစွာအတွက် အရေးပါလှသော အမိရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီးကို အမှတ်ရတမ်းတလျက် မိမိတို့ကျောင်းသားဘဝ မှတ်မိသမျှ ရေးသားဖော်ပြရင်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရပြည့်ပွဲကို ဂုဏ်ပြုလိုက်ပါသည်။



## “လှပတင့်ဆန်း မြိတ်တက္ကသိုလ်ပန်း” အငြိမ့်အဖွဲ့ ဖျော်ဖြေမည်

### တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ရီရီမြင့် ဓာတ်ပုံ-ရီရီ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ရာပြည့်သဘင် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ကံကော်မြိုင် အငြိမ့်အဖွဲ့ ၃၇၀ကျော်မှ ၃၇၀ကျော် မန္တလေးတက္ကသိုလ်မှ မြကွန်းသာအငြိမ့်အဖွဲ့၏ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့် ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

မကြာမီ မြိတ်တက္ကသိုလ်မှ “လှပတင့်ဆန်း မြိတ် တက္ကသိုလ်ပန်း” အငြိမ့်အဖွဲ့၏ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ရန် အတွက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စစ်ကိုင်းဆောင်၌ ဇာတ် တိုက်လေ့ကျင့်နေမှုကို မြန်မာ့အသံနှင့် သွားရောက် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားပါသည်။

ဒေါ်စောမြတ်ဥမ္မာ  
ကထိက၊ အင်္ဂလိပ်စာဌာန

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် အငြိမ့် ဖျော်ဖြေပွဲကြီးမှာ မြိတ်တက္ကသိုလ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ လာရောက်ဖျော်ဖြေရိုက်ကူးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှာ နိုဝင်ဘာ လ ၂၄ ရက်နေ့မှာ ရိုက်ကူးရေးလုပ်ပါမယ်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့မှာ ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ မြိတ်တက္ကသိုလ် စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းက အကအဖွဲ့ကတော့ ပုံမှန် သင်ကြားတို့၊ မြိတ်မြို့မှာရှိတဲ့ အခမ်းအနားတွေ၊ နိုင်ငံတော်အခမ်းအနားတွေမှာ ဖျော်ဖြေလေ့ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကို ဂုဏ်ပြုဖို့



မြိတ်တက္ကသိုလ်ကို တွေ့ရစဉ်။

အတွက် ဒီအငြိမ့်အဖွဲ့လေးကို ပထမဆုံးအကြိမ် စပြီး ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအငြိမ့်အဖွဲ့ကို ရွှေတံဆိပ်ဆု ဖျားရှင် ပြည်မြန်မာဟိန်းရာဇာ ဆိုင်းအဖွဲ့နဲ့ တွဲဖက်ပြီး ဖျော်ဖြေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြိတ်တက္ကသိုလ်အနေနဲ့ စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကတော့ စဉ်ဆက်မပြတ် ပါဝင်လာခဲ့တယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံ PBRU တက္ကသိုလ် (Phetchaburi Rajabhat University) နဲ့လည်း အာဆီယံ အနုပညာနဲ့ယဉ်ကျေးမှု

ဖလှယ်ပွဲတွေလုပ်တာ သုံးနှစ်ဆက်တိုက် ရှိပါပြီ။ နောက်ပိုင်း မှာလည်း မြိတ်တက္ကသိုလ်အနေနဲ့ အနုပညာမှာ ထွန်းထွန်း ပေါက်ပေါက်နဲ့မျိုးဆက်သစ်ကျောင်းသားလေးတွေ ဒီအငြိမ့် အဖွဲ့ကို ထိန်းသိမ်းပြီး ဆက်လက်ပါဝင်စေချင်ပါတယ်။ ဒေါက်တာဇင်မှီစံ  
လက်ထောက်ကထိက၊ မြန်မာစာဌာန  
အငြိမ့်အဖွဲ့ရဲ့ အုပ်ချုပ်သူ ဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်

တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားမှာ လာရောက်ဖျော်ဖြေရတဲ့အတွက် အင်မတန် ဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့က နယ်မြို့လေးဆိုပေမယ့် တက္ကသိုလ်အားလုံးနဲ့ယှဉ်ပြီး လမ်းပန်းခရီးခက်ခဲတဲ့ကြား က တစ်သက်မှာတစ်ခါကြုံခဲ့လှတဲ့ ရာပြည့်ပွဲကို ဖျော်ဖြေ ခွင့်ရတဲ့အတွက်ကြောင့် မြိတ်တက္ကသိုလ်ရဲ့ ကိုယ်စား ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ အငြိမ့်အဖွဲ့ကို လည်း အားပေးကြပါဦးလို့။ စာမျက်နှာ ၉ သို့ ■



လှပတင့်ဆန်း မြိတ်တက္ကသိုလ်ပန်းအငြိမ့်အဖွဲ့ကို တွေ့ရစဉ်။

ကျွန်ုပ်တို့ မြိတ်တက္ကသိုလ် စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အသင်းက အကအဖွဲ့ကတော့ ပုံမှန် သင်ကြားတို့၊ မြိတ်မြို့မှာရှိတဲ့ အခမ်းအနားတွေ၊ နိုင်ငံတော်အခမ်း အနားတွေမှာ ဖျော်ဖြေလေ့ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ကို ဂုဏ်ပြုဖို့အတွက် ဒီအငြိမ့်အဖွဲ့လေး ကို ပထမဆုံးအကြိမ် စပြီးဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအငြိမ့်အဖွဲ့ကို ရွှေတံဆိပ်ဆုများရှင် ပြည်မြန်မာ ဟိန်းရာဇာ ဆိုင်းအဖွဲ့နဲ့ တွဲဖက်ပြီး ဖျော်ဖြေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြိတ်တက္ကသိုလ်အနေနဲ့ စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကတော့ စဉ်ဆက်မပြတ် ပါဝင်လာခဲ့။



ဒေါ်စောမြတ်ဥမ္မာ  
ကထိက၊ အင်္ဂလိပ်စာဌာန



ဒေါက်တာဇင်မှီစံ  
လက်ထောက်ကထိက၊ မြန်မာစာဌာန



ဦးတင်မောင်ဝင်း  
အကနည်းပြ



မဖြူဇင်ဦး  
ဒုတိယနှစ် မြန်မာစာ



မပြည့်ပြည့်မွန်  
ဒုတိယနှစ် ပထဝီဝင်



မောင်အောင်မျိုးဝိုင်း  
စတုတ္ထနှစ် ဘူမိဗေဒ





စာမျက်နှာ ၈ မှ

အငြိမ့်အဖွဲ့က အခုမှ စတင်ပြောဆိုတော့ အတွေ့အကြုံ မရှိသေးပါဘူး။ ပညာရှင်လည်းမဟုတ်ဘူး။ ဝါသနာ ရှင်တွေဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အမှားတွေပါခဲ့သည် ရှိသော် အကုန်လုံးကို ချစ်သောမျက်စိနဲ့ကြည့်ရှုဝေဖန် ပြီး လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်စွက်ပြောပြပေးစေချင်ပါတယ်။ ဒီအဖွဲ့ကြီး ဆက်လက်တည်တံ့အောင် ကျွန်မအနေနဲ့ ဆက်လက်ပံ့ပိုးကြိုးစားပါမယ်။

ဦးတင်မောင်ဝင်း

အကနည်းပြ

ဒီအငြိမ့်အဖွဲ့အတွက် မင်းသမီးလေးတွေကို နည်းပြအဖြစ် သင်ကြားပေးရပါတယ်။ မင်းသမီးတွေမှာ ရှိသင့်တဲ့အက၊ ရွှေတံဆိပ်ဆုများရှင် တေးရေးဆရာ ဇွဲဝင့်နိုင်နဲ့ ဆရာမ မယ်မူ(ဘီအီးဒီ)တို့ ရေးသားတဲ့ သီချင်း ၁၀ ပုဒ်ကို အကအားလုံးနဲ့ပတ်သက်ပြီး သင်ကြား ပေးရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဖြစ်တဲ့ အငြိမ့်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အငြိမ့်သမားစဉ် အကအလှ လေးတွေကို သေသေချာချာ သင်ပေးထားပါတယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရာပြည့်ပွဲအတွက် မြတ်တက္ကသိုလ် ကနေ လာရောက်ဖျော်ဖြေခွင့်ရတဲ့ အကနည်းပြ တစ်ယောက်အနေနဲ့ ပံ့ပိုးကူညီပေးရတာ ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါတယ်။ တစ်သက်မှာတစ်ခါသာ ကြုံရတဲ့ ဒီပွဲကို ပံ့ပိုးကူညီခွင့်ရတာလည်း အားလုံးကိုကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

မဖြူဇင်ဦး

ဒုတိယနှစ် မြန်မာစာ

ကျွန်မက ဒီအငြိမ့်အဖွဲ့မှာ ခေါင်းဆောင်မင်းသမီး နေရာက ကမှာပါ။ သီချင်းငါးပုဒ်နဲ့ ကပြမှာပါ။ ကျွန်မ ကပြမယ့်သီချင်းတွေကတော့ “ရတုရာချီ တက္ကသိုလ်ဆီ၊ ဖြူဇင်ဦးရဲ့ ပို့မေတ္တာ၊ မြတ်မြို့ဆီသို့ လှမ်းလာခဲ့ပါ၊ မြေနီလမ်းက စောင့်နေမယ်၊ ထာဝရတည်စေသော်”တို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မက ငယ်ငယ်ကတည်းက အကဝါသနာ ပါတယ်။ ဆိုကရေးတီးပြိုင်ပွဲတွေမှာ ပြိုင်ဖူးပါတယ်။ အခုလေ့ကျင့်ခွဲတဲ့အချိန်မှာလည်း အခက်အခဲတွေ သိပ် မရှိပါဘူး။ အကောင်းဆုံး ကပြဖျော်ဖြေသွားမှာပါ။

မပြည့်ပြည့်မွန်

ဒုတိယနှစ် ပထဝီဝင်

ကျွန်မက ရှေ့ထွက်မင်းသမီးအနေနဲ့ ကပြဖျော်ဖြေ မှာပါ။ ကျွန်မက သီချင်း ငါးပုဒ်နဲ့ ကပြဖျော်ဖြေမှာပါ။ ကျွန်မကပြဖျော်ဖြေမယ့် သီချင်းတွေကတော့ “ဂုဏ်ပြု တေးသံ၊ မော်ကွန်းတည်တဲ့ ရာပြည့်သဘင်၊ ရာပြည့်ပွဲမှာ ဆုံကြမယ်လေ၊ ဖိတ်ခေါ်သံ၊ ဂါရဝပန်ဆင် ဆရာသခင်”တို့ ဖြစ်ပါတယ်။



မြတ်တက္ကသိုလ်တွဲနှင်းသဘင်ခန်းမအတွင်း လှပတင့်ဆန်း မြတ်တက္ကသိုလ်ပန်းအငြိမ့်အဖွဲ့ကို တွေ့ရစဉ်။

ဖြစ်ပါတယ်။ ရက် ၂၀ လောက် လေ့ကျင့်ခဲ့ရပါတယ်။ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်ရောက်မှ ကဖြစ်တာပါ။ အကောင်း ဆုံး ကြိုးစားထားပါတယ်။ မြတ်တက္ကသိုလ်အနေနဲ့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်ပွဲမှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေခွင့်ရတဲ့ အတွက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

မောင်အောင်မျိုးပိုင်

စတုတ္ထနှစ် ဘူမိဗေဒ

ကျွန်တော်က လူရွှင်တော် ကောင်းချစ် အမည်နဲ့ ဖျော်ဖြေမှာပါ။ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ဖြစ်တဲ့အတွက် ဘယ်သူ့ကိုမှမထိခိုက်ဘဲ ပုံမှန်ဟာသာ ပြက်လုံး ပြက်ကွက်လေးတွေကို လူရွှင်တော် ဆရာကြီး

ဦးပေါက်ပွင့်က အနီးကပ်သင်ကြားပေးပြီး အကောင်းဆုံး ကြိုးစားထားပါတယ်။ ပြက်လုံးတွေအနေနဲ့ဆိုရင် အခုခေတ် ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ အရင်ခေတ်ယဉ်ကျေးမှု နှိုင်းယှဉ်ထားတာ ပါမယ်။ မြန်မာ ဇာတ်ထုပ်အနေနဲ့ပါမယ်။ အငြိမ့်သမား စဉ်ရဲ့ သံချပ်လေးတွေရော စုံလင်စွာနဲ့ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားထားပါတယ်။ ကျွန်တော်ရဲ့ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ဘဝမှာ မှတ်တိုင်တစ်ခုအနေနဲ့ ရာပြည့်တက္ကသိုလ်ပွဲတော် ကြီးမှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူ မိပါတယ်။

မောင်ကျော်သန့်ဇင်

တတိယနှစ် အတ္ထဝါသိပုံ

ပေါက်ကျိုင်းဆိုတဲ့ လူရွှင်တော်နာမည်နဲ့ ဖျော်ဖြေမှာ ပါ။ တက္ကသိုလ်ကျောင်းရဲ့ ဂုဏ်နဲ့အညီ တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ဆီလျော်တဲ့ ပြက်လုံးလေး တွေ ရှေးယခင်ခေတ်နဲ့ ယခုခေတ်ဘယ်လိုကွာဟချက်လေး တွေ ရှိသလဲဆိုတာ ပုံဖော်ပြတဲ့ ပြက်လုံးလေးတွေ၊ အငြိမ့် သမားစဉ်အတိုင်း သံချပ်လေးတွေ အပျော်အပြက်ထိုးထား တာလေးတွေ၊ မင်းသမီးနဲ့လူရွှင်တော် အပေးအယူ မျှမျှတတလေးနဲ့ ဆီလျော်လှပအောင် ချပြထားပါတယ်။ လူရွှင်တော်တွေ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ဇာတ်တိုက် ကြတဲ့အခါ မိသားစုအတိုင်း စည်းစည်းလုံးလုံးနဲ့ ပါဝင် အားဖြည့်ပြီး အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ကြိုးစားထားပါ တယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အခွန်ရှည်တည်တံ့ပါစေ လို့ ဆုတောင်းပါတယ်။ လာရောက်ဖျော်ဖြေရတဲ့အတွက် လည်း ဝမ်းလည်းသာပါတယ်။ ပျော်လည်း ပျော် ပါတယ်။

မောင်မင်းမောင်မောင်

ပထမနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်းမြန်မာစာ

လူရွှင်တော် ဒိုးလုံးအနေနဲ့ ဖျော်ဖြေမှာပါ။ မြတ်မြို့ ရဲ့ ဒေသအစားအစာဖြစ်တဲ့ ကတ်ကြေးကိုက်၊ ထွက်ကုန် ဖြစ်တဲ့ငှက်သိုက်၊ ပုလဲတို့အကြောင်း၊ မြတ်စကား၊ ထားဝယ် စကားနဲ့ ရန်ကုန်စကား၊ မာမာစကားကွာခြားပုံအငြိမ့်သမား စဉ်အရ ပြက်လုံးလေးတွေ ပြက်ထားတယ်။ ရာပြည့်ပွဲမှာ လာရောက်ဖျော်ဖြေရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

မောင်ကျော်စွာဟိန်း

တတိယနှစ် အင်္ဂလိပ်စာ

ကျွန်တော်က အငြိမ့်အဖွဲ့မှာ လူရွှင်တော် လူချော အနေနဲ့ ပါဝင်အားဖြည့် ကြိုးစားထားပါတယ်။ လူရွှင် တော်ပြက်လုံးက တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူ တွေဖြစ်တဲ့အတွက် တက္ကသိုလ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ပြက်လုံး တွေ ထည့်ထားပါတယ်။ တက္ကသိုလ်ရဲ့ပုံရိပ်တွေ ပါအောင် လည်း ထည့်ထားပါတယ်။ သီချင်းတွေအနေနဲ့လည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်ဂုဏ်ပြုပွဲဖြစ်တဲ့အတွက် ကြောင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရဲ့ပုံရိပ်တွေ ဗဟိုပြုတဲ့ သီချင်းရေးဖွဲ့ထားပါတယ်။ မြတ်ဒေသ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု တွေ၊ မြတ်ရဲ့ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာတွေကို ထည့်သွင်းပြီး သီချင်းလေးရေးထားပါတယ်။ မင်းသမီးတွေနဲ့ ကျွန်တော် တို့အပေးအယူမျှမျှတတနဲ့ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားထားပါ တယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်ပွဲက တစ်သက်မှာ တစ်ခါကြုံရတာ၊ ဒီပွဲမှာ မြတ်တက္ကသိုလ်အနေနဲ့ လာရောက် ဖျော်ဖြေခွင့်ရတာ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ ဒီအငြိမ့် အဖွဲ့ကို ဆက်လက်တည်ရှိစေချင်ပါတယ်။



မောင်ကျော်သန့်ဇင် တတိယနှစ် အတ္ထဝါသိပုံ



မောင်မင်းမောင်မောင် ပထမနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်းမြန်မာစာ



မောင်ကျော်စွာဟိန်း တတိယနှစ် အင်္ဂလိပ်စာ

ညောင်ရွှေမြို့နယ် ကျေးရွာလေးရွာ၌ သောက်သုံးရေပူလုံစွာရရှိရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်

ညောင်ရွှေ နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရှမ်းပြည်နယ်( တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာလေးရွာ၌ ကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေပူလုံစွာ ရရှိစေရေးအတွက် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုနှင့်ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေနှင့်ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ ၆၆ ဒသမ ၉၂ သန်းဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့တင်ရေသွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်အတိုက်ရောက် ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆွဲတို့အား လွယ်ကူကျေးရွာတွင် နှစ်ပိုင်းနှစ်ဖက်လုံး ဖာရပ်

ကျေးရွာတွင်နှစ်ပိုင်း ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေနှင့်ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ ၈၆ ဒသမ ၁၆ သန်းဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့တင်ရေသွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် အတိုက်ရောက်ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆွဲတို့အား တပ်ကြီးကျေးရွာတွင် တစ်ပိုင်းနှင့်ကျားတွန်းကျေးရွာတွင် သုံးပိုင်း လေးဖာလုံတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ သောက်သုံးရေ ရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ကျေးရွာလေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၉၆၁ အိမ်၊ လူဦးရေ ၄၆၂၀ တို့အတွက် ရာသီမရွေး သောက်သုံးရေပူလုံစွာအသုံးပြုနိုင် မည့်အပြင် ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန်များကိုပါ များစွာအကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းထိုက်ထံမှ သိရသည်။

နေလင်း

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်
နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၆)တွင် ဖော်ပြခဲ့ သော “ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းတော်သားကျွန်တော်” ဆောင်းပါးနှင့် တွဲဖက်ဖော်ပြခဲ့သော အောက်ဆုံးပုံစာ ပုံစာကို “ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဝိဇ္ဇာခန်းမ” အစား “တက္ကသိုလ်များ ဗဟိုစာကြည့်တိုက်” ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှု ပါရန်။
စာတည်း

ပြည်တွင်းရေးရာ

# တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေးလူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး တက်ရောက်

နေပြည်တော်၊ (၂၀၂၀) ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၃) ရက်နေ့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် Videoconferencing စနစ်ဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့သော "တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (Mask and Face Shield Campaign) ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ" သို့တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။

သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားရာတွင် -

- ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲသည် ယခုလက်ရှိ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အားလုံးတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ဆောင်ရွက်နေသော အတွေ့အကြုံများ၊ ကြုံတွေ့ရသော အခက်အခဲများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ချက်များကို မျှဝေအသိပေးနိုင်ရန်နှင့် လိုအပ်ချက်များ၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်များကို ပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးရန် ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊
- COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကင်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်ပြီး ထိရောက်စွာ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်မှသာ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများကို ပုံမှန်အနေအထားအတိုင်း အမြန်ဆုံး ပြန်လည်လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ဤစီမံချက်၌ အထူးပူးပေါင်းပါဝင် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်မှာ လွန်စွာအရေးကြီးပါကြောင်း၊
- ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် COVID-19 ဆိုင်ရာ တွေ့ရှိချက်အသစ်များ၊ ရောဂါပျံ့နှံ့ကူးစက်မှုပုံစံများအပေါ် ပြောင်းလဲလာသော အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့်အညီ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနည်းဗျူဟာများကို မွမ်းမံပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊
- လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်အား ပီပြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းမရှိပါက လွန်စွာထိန်းချုပ်ရခက်ခဲသော ရောဂါပြန့်ပွားကူးစက်မှုများ ဖြစ်လာနိုင်ပါကြောင်း၊
- ကမ္ဘာတွင် COVID-19 အတွက် ထိရောက်သော ကာကွယ်ဆေးပေါ်ပေါက်လာသည့်တိုင် တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လူအားလုံးကို ချက်ချင်းထိုးနှံပေးနိုင်ခြင်းမရှိနိုင်သကဲ့သို့ မိမိတို့ နိုင်ငံတွင်လည်း တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာနှင့် ထိုးနှံရန်မှာ ကာကွယ်ဆေးရရှိမှုပမာဏအပေါ်မူတည်၍ အချိန်ကြာမြင့်နိုင်မည်ဖြစ်ခြင်း၊ ရောဂါပိုး၏ မျိုးဗီဇပြောင်းလဲလာနိုင်ခြင်း၊ ရောဂါလက္ခဏာမပြဘဲ ရောဂါရှိနေနိုင်ခြင်း၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် လျင်မြန်စွာကူးစက်သည့် ရောဂါဖြစ်ခြင်း စသည့်အချက်များကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ယခုကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နည်းလမ်းများကို မဖြစ်မနေ ဆက်လက်လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊
- ဤ လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် အောင်မြင်စေရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီးများ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်၌ မိမိတို့၏ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနများအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းဆိုင်ရာမှ ရာနှုန်းပြည့် ပံ့ပိုးပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများအချင်းချင်း သတင်းအချက်အလက်များဖလှယ်ခြင်း၊ ရရှိသော သတင်းအချက်အလက်များကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်ခြင်း၊ လက်တွေ့အခြေအနေနှင့်အညီ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းတာဝန်အဆင့်ဆင့် ခွဲဝေဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို စနစ်တကျ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တာဝန်အလိုက်ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များကို ပုံစံစာရွက် (checklist) များပြုစုဖြန့်ဝေပေးထားခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဆိုင်ရာ ထူးခြားဖြစ်စဉ်များနှင့် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဗဟိုအဆင့်သို့ ချက်ချင်းအကြောင်း



- ကြားစေလိုပါကြောင်း၊
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (mask) မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဈေးဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် ကိုယ်တိုင် mask တပ်ဆင်ရုံသာမက mask နှင့် မျက်နှာအကာ (face shield) တပ်ဆင်ထားသော ဈေးရောင်းသူများထံမှသာ ဦးစားပေးဝယ်ယူခြင်းဖြင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ရောဂါပျံ့နှံ့ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုကို ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဈေးရောင်းသူများအချင်းချင်းလည်း တစ်ဦးကို တစ်ဦးစည်းကမ်းလိုက်နာစေရေး နှိုးဆော်မှုများ ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- ယခုလူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ဆောင်ရွက်မှု ကနဦးကာလတွင် မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အစွမ်းကုန်အားစိုက်ပြီး ရနိုင်သော အရင်းအမြစ်များကို ထိရောက်စွာ အသုံးပြုကာ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် mask မတပ်ခြင်း စသည့် COVID-19 ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းမလိုက်နာသူများအား ခေါ်ယူ၍ လက်ကိုင်အသံချဲ့စက်ဖြင့် ကျန်းမာရေးအသိပေးသည့် လုပ်ငန်းများတွင် လုပ်အားပေးပါဝင်လုပ်ဆောင်စေမည်ဆိုပါက ပိုမိုထိရောက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- ဘဏ်များသို့လာရောက်သူများအား သက်ဆိုင်ရာဘဏ်များက mask များ အခမဲ့ပေးခြင်းနှင့် ဘဏ်ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသော ဝန်ထမ်းများအားလုံးသည် mask နှင့် မျက်နှာအကာ (face shield) တို့ကို မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနများ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို (၃) ရက်လျှင် (၁) ကြိမ်ခန့် အချင်းချင်းဆွေးနွေးတိုင်ပင်သုံးသပ်ခြင်းများ မဖြစ်မနေပြုလုပ်၍ ဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုစနစ်ကျစေရန် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနများအနေဖြင့် မိမိတို့ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်၏ လက်ရှိရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့် ပျံ့နှံ့မှုများအား အမြဲတမ်းဆန်းစစ်သုံးသပ်၍ ဗဟိုအဆင့်သို့ သတ်မှတ်ထားသည့် ပုံစံဖြင့် ရက်သတ္တပတ် တစ်ပတ်လျှင် တစ်ကြိမ်ပေးပို့ခြင်းဖြင့် လိုအပ်သည်များအား ဗဟိုမှ ချက်ချင်းပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်သည် ပြည်သူတစ်ဦးချင်းစီက ကိုယ်တိုင်အသိရှိစွာဖြင့် စည်းကမ်းလိုက်နာကျင့်သုံးလာစေရေး ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သဖြင့် အချိန်ကာလအတိုင်းအတာ တစ်ခုအထိ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး အနည်းဆုံး (၂) လမှ (၃) လအကြာခန့် အထိ ဆက်တိုက်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။
- ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာထွန်းမြင့်က ဈေးရောင်း၊ အဝေးပြေးကားဂိတ်များနှင့် လူစည်ကားရာနေရာများ၌ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ -
- ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဈေးအဝင်အထွက်နေရာများတွင် ဝေငှခြင်း၊ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (mask) မတပ်ဆင်ပါက ဈေးတွင်း

- ဝင်ရောက်ခွင့်မပြုခြင်း၊ ဈေးဝယ်ယူသူများကို ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (mask) တပ်စေပြီး ဈေးရောင်းသူများတွင် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (mask) နှင့် မျက်နှာအကာ (face shield) တပ်ဆင်ရန်အတွက် mask နှင့် face shield များပေးအပ်ခြင်း၊ mask နှင့် face shield မတပ်ဆင်ထားသူများထံမှ ဦးစားပေးဈေးဝယ်ယူခြင်း မပြုရန်နှင့် ရောဂါကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းများအား လက်ကိုင်အသံချဲ့စက်များဖြင့် အသိပညာပေးနှိုးဆော်ခြင်း၊ ဈေးဆိုင်ခန်း (၁၀) ခုလျှင် ဈေးရောင်းသူ (၁) ဦးကျ တာဝန်ပေးကာ အချင်းချင်း စည်းကမ်းလိုက်နာရေး ကြီးကြပ်သတိပေးစေခြင်းနှင့် မိဒီယာများမှ ဈေးဝယ်သူနှင့် ရောင်းချသူများအား မေးမြန်းခြင်း (အင်တာဗျူး) များ ပြုလုပ်ခြင်းတို့ကိုဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊
- စည်းကမ်းလိုက်နာမှုမရှိသူများအား အရေးယူသည့် အနေဖြင့် အသိပညာပေးနှိုးဆော်ခြင်းလုပ်ငန်းတွင် လုပ်အားပေးပါဝင်စေခြင်း၊
- နှီးနှောဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ mask များစွန့်ပစ်ရန်အမှိုက်ပုံးများ၊ ဈေးများတွင် လက်ဆေးဘေစင်များထားရှိရန်နှင့် ရေရရှိစေရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ဈေးတာဝန်ရှိသူများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့်
- လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို အဆိုတော်များနှင့် အနုပညာရှင်များ၏ ကူညီမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည့်အစီအစဉ်၊ မျက်နှာအကာ (face shield) ကို ပြန်လည် သန့်စင်ဆေးကြောအသုံးပြုနည်းများ ဖြန့်ဝေသွားမည့် အစီအစဉ်တို့ကိုအသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပါသည်။ ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်းက -
- လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ထောက်ခံပံ့ပိုးဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ပြည်သူများက ရောဂါကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို သိရှိသော်လည်း လိုက်နာမှု အားနည်းနေသေးမှု၊
- လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏အင်အားကို ရယူကာ မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်တို့ကိုလည်းကောင်း၊
- မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဦးမျိုးသစ်က -
- မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးတစ်ဦးချင်းကို ခရိုင်၊ မြို့နယ်အလိုက် တာဝန်ခွဲဝေပေးကာ ကြီးကြပ်ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်နေမှု၊
- မြို့နယ် ကိုဗစ်ကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့်
- Mask များကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးရန် အကြံပြုမှုတို့ကိုလည်းကောင်း၊
- ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဌေးက -
- တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေမှုများကိုလည်းကောင်း၊
- ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာက -
- ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အစိုးရအဖွဲ့မှ ဦးစီးဦးဆောင်ကာ၊ ကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူများ၏ ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များရယူခြင်း၊ နှီးနှောဌာနဆိုင်ရာ

- များအား တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုကိုလည်းကောင်း၊
- မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာထိန်လင်းက -
- မွန်ပြည်နယ်တွင် အစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးတစ်ဦးချင်းမှ မြို့နယ်တစ်ခုစီ တာဝန်ယူကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊
- ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအဖွဲ့၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့အပါဝင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးစောဘိုဘိုဝေမောင်က -
- လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်အား ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများသော မြို့နယ်များရှိ လူစည်ကားရာနေရာများနှင့် ဈေးများတွင် အားစိုက်ဆောင်ရွက်နေမှု၊
- နယ်စပ်ဂိတ်များတွင် ဝင်ထွက်သွားလာနေမှုနှင့် မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်တော့မည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊
- ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်းမင့်ထန်က -
- ချင်းပြည်နယ်တွင် ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု နယ်စပ်ဝင်ထွက်ပေါက်နှင့် ကုန်တင်ယာဉ်မောင်းများကို စစ်ဆေးမှုအခြေအနေနှင့် အစိုးရအဖွဲ့၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို လည်းကောင်း အသီးသီးရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များနှင့် လိုအပ်ချက်များအား ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများက -
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (Mask and Face Shield Campaign) ကို ဈေးများ၊ အဝေးပြေးကားဂိတ်များ၊ လူစည်ကားရာနေရာများတွင် အားစိုက်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ mask နှင့် face shield များရရှိမှု၊ မြို့နယ်အသီးသီးသို့ ပြန့်ဝေထားရှိမှုနှင့် ပြည်သူများထံပေးအပ်နေမှု၊ ဆေးရုံပြင်ပလူနာဌာနများတွင် လာရောက်ပြသသည့်လူနာများတွင် mask မတပ်ဆင်ပါက ပံ့ပိုးပေးအပ်နေမှု၊ နှီးနှောဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ယာဉ်ထိန်းရုံများနှင့် ပူးပေါင်းကာ mask မတပ်ဆင်သူများအား mask ပေးအပ်ခြင်းနှင့် အသိပညာပေးခြင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ လက်ကိုင်အသံချဲ့စက်များဖြင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးနှိုးဆော်နေမှုများ၊
- ပြည်သူများသည် mask နှင့် face shield တပ်ဆင်ပါက COVID-19 ကူးစက်မှုကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နိုင်သည်ကို သိရှိသော်လည်း လက်တွေ့လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းအားနည်းနေမှု၊
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မျက်နှာအကာများ၊ လက်ကိုင်အသံချဲ့စက်များနှင့် Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များ ထပ်မံလိုအပ်မှု၊
- လူများ နေအိမ်အပြင်သို့ သွားလာမှုများသည်အချိန်၊ လူအများသွားလာလေ့ရှိသည့်နေရာများကို ဆန်းစစ်ကာ လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်အား ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်
- အသိပညာပေးခြင်း၊ mask နှင့် face shield များပေးအပ်ခြင်းသာမက ရေရှည်တွင် ကိုယ်တိုင်အသိရှိစွာဖြင့် လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် စည်းကမ်းမလိုက်နာသူများအား အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန် အကြံပြုမှုတို့ကို အသီးသီးဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။
- ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက အထွေထွေဆွေးနွေးမှုများကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါသည်။ ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်က -
- တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနများအတွက် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မျက်နှာအကာများ၊ လက်ကိုင်အသံချဲ့စက်များနှင့် Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များကို ထပ်မံဖြန့်ဝေပေးအပ်သွားမည့်အပြင် ထပ်မံ၍လည်း ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ **စာမျက်နှာ ၁၁ သို့** ■

# COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်၊ ဗဟိုကော်မတီသို့ အလှူငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်လွဲပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက လက်ခံရယူသည်။

### အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်သိန်း လှူဒါန်း

ရှေးဦးစွာ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က လှူဒါန်းရသည့် အကြောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထိုင်းအခြေစိုက် ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သော PTTEP ကုမ္ပဏီမှ လူမှုတာဝန်သိစိတ် (Corporate Social Responsibility -CSR) ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သိန်း လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေ သည့် ကုမ္ပဏီများက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ယနေ့အထိ လှူဒါန်းငွေနှင့် လှူဒါန်းပစ္စည်းတန်ဖိုး စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ကိုးသိန်းခန့်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးအတွင်း ပြည်သူများအား မိတာခများ လျှော့ပေါ့ကောက်ခံခြင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများကို ကုသမှုပေးနေသော ပြည်သူ့ဆေးရုံ များနှင့် ကုသရေးဌာနများ၌ လျှပ်စစ်မီးမပြတ်တောက် စေရေးတို့ကို အလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ရှေ့တန်း



မှ စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်နေသော ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ အားလုံးကို မှတ်တမ်းတင်ရက်ပြုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။  
ထို့နောက် DKSH Myanmar Ltd မှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက မိမိတို့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် ရှေ့တန်းမှ ဆောင်ရွက်နေသော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ကျပ်သိန်း ၁၄၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ ပါဝင်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ယင်းနောက် Ayar-MED Myanmar Co.,Ltd မှ

တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက မိမိတို့ Ayar-MED Myanmar Co.,Ltd အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဆေးဝါးများ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာ များ လှူဒါန်းမှုများကို ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး ယခု Remdesivir 100 mg ထိုးဆေးပုလင်း ၄၈၀ ကို လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လှူဒါန်းမှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်စိတ်ဖြာပြောကြားရာ ယခုကဲ့သို့ လှူဒါန်းမှုများသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် များစွာအကျိုးရှိ

မည်ဖြစ်ပြီး ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် လက်ရှိတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အားလုံး၌ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေဝတ်ဆင်ရေး လူထု လှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကင်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်ပြီး ထိရောက်စွာကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်မှသာ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စီးပွားရေး၊ ပညာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်း များကို ပုံမှန်အနေအထားအတိုင်း အမြန်ဆုံးပြန်လည် လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ရောဂါကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကင်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူများ၏ တာဝန်သိစွမ်းပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု များသည် အရေးကြီးပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လှူပြောင်းပေးအပ်  
ယင်းနောက် PTTEP International (Yangon) Branch and Andaman Transportation Ltd မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သိန်းအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးထံသို့ လှူပြောင်း ပေးအပ်ပြီး (ခံပုံ) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး က မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။  
ထို့နောက် Ayar-MED Myanmar Co.,Ltd က Remdesivir 100 mg Injection ပုလင်း ၄၈၀ လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက လက်ခံကာ မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။  
ယင်းနောက် DKSH Myanmar Ltd က စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၄၀,၂၉၆၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ Portable X-Ray စက်များ အပါအဝင် ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများကို လှူဒါန်းရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းက လက်ခံပြီး မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြု လွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### ■ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

- Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် စစ်ဆေးအသုံးပြုမှုအခြေအနေနှင့် တွေ့ရှိမှုအခြေအနေ များကို ဗဟိုသို့ ပုံမှန်ပေးပို့စေလိုပါကြောင်း ပြောကြား ခဲ့ပြီး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း က-
- ယခု လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်သည် နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့်လုပ်ငန်းဖြစ်သဖြင့် အားလုံးမှ လက်တွဲ ညီညွတ်စွာဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် သတင်းအချက်အလက်များကို သက်ဆိုင်ရာလူမှုရေး ဝန်ကြီးနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ထံသို့ မျှဝေပေးစေလိုပါ ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်

- အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် -
- ယခုကဲ့သို့ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်ရေးလူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို အားထုတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်နေသည့် အစိုးရအဖွဲ့များ၊ နီးနီးဌာန ဆိုင်ရာများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးကို ပြည်သူ များကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊
- ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ ဦးစီး ဦးဆောင်ပြုလုပ်ကာ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊
- မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင်

- တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီး တစ်ဦးချင်းက ခရိုင်၊ မြို့နယ်များအလိုက် တာဝန်ယူ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းမှာ ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊
- ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၏ ပံ့ပိုးပါဝင်မှုဖြင့် မြို့နယ်များတွင် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မည်မှာ ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊
- ယခု လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် တစ်မြိုင်နက်တည်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ ဝင်ထွက်ပေါက်နေရာ များ၊ အဝေးပြေးလမ်းမကြီးနှင့် ထိစပ်နေသည့် နေရာ များတွင် ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုလုပ်ငန်းများ ကို ဆက်လက်အားပြည့်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊

- ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊
- အဓိကအရေးကြီးသည်မှာ COVID-19 ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်းမှ ဆောင်ရွက်၍ မရဘဲ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ ဦးဆောင်ပံ့ပိုးမှု၊ နီးနီးဌာနဆိုင်ရာများ၏ ပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူ များကိုယ်တိုင် အသိရှိစွာဖြင့် COVID-19 ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုရှိမှသာ အောင်မြင်မှုရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါ သည်။

# ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ နေရပ်စွန့်ခွာရသူများအား ပံ့ပိုးကူညီရန် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ရေးဆွဲရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ နေရပ်စွန့်ခွာရသူ (IDPs) များ ပြန်လည်နေရာချထားမှု အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် UN Agency များ၏ ကဏ္ဍအလိုက် ညှိနှိုင်းမှုသေချာစေရေး အတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်နှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်လွဲပိုင်းက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

### မဟာဗျူဟာအရ ဆောင်ရွက်နေ

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးက ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ နေရပ်စွန့်ခွာ ရသူ (IDPs) များအတွက် ပြန်လည်နေရာချထားရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာ သူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာ စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာအရ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဘေးကင်းလုံခြုံရန်၊ ဂုဏ်သိက္ခာရှိရန်နှင့် မှီခိုမှုကင်းသော ဘဝများရရှိရန်အတွက် ရည်ရွယ်ကြောင်း၊ ပြန်လည် နေရာချထားမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို မဟာဗျူဟာတွင် စနစ်တကျ ထည့်သွင်းရေးသားထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်နယ်လုပ်ငန်းကော်မတီက လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက် ဆက်လက်ဖော်ထုတ်ပေး ခဲ့ စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပြည်တွင်း လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်သူများသာမက ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများကလည်း ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။  
ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည်  
ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြန်လည်နေရာချထားရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင် ရေး၊ လူမှုပေါင်းစည်းရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လွတ်လပ်စွာသွားလာခွင့်မြှင့်တင်ပေး ရေး၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် အထောက်အကူပြုရေး စသည့်ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် မဟာဗျူဟာပါ ဖြေရှင်းဆောင် ရွက်မှုနည်းလမ်းများကို တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဥပဒေများချမ်းကျယ်လာခံ- (၂၁)ရာစု ပင်လုံအစည်းအဝေးများတွင် လက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့သော ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ်၊ လူမှုရေးကဏ္ဍ အခြေခံမူသဘောတူညီချက်တို့နှင့်အညီ ဆောင်ရွက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရှေ့ဆက်သွားမည့် နိုင်ငံရေးလမ်းစဉ်တွင် တိုင်းရင်းသားများ အရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးရာမူဝါဒတွင်လည်း ကမ္ဘာ့ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ရင်းနှီးခင်မင်စွာ ဆက်ဆံ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။  
ကချင်ပြည်နယ်နေရပ်ပြန်လုပ်ငန်းများတွင် UN Core Group ဝင်များဖြစ်ကြသော ကုလသမဂ္ဂဌာနဆိုင်ရုံးဦးစီး ရေး များရုံး (UNRCO)၊ ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP)၊ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံး (UNOCHA)၊ ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (UNICEF)၊ ကုလသမဂ္ဂ



ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံး (UNHCR)၊ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO)၊ ကုလသမဂ္ဂလူဦးရေရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (UNFPA)၊ ကုလသမဂ္ဂစားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ (FAO)၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားအဖွဲ့ (ILO)၊ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်း (IOM)၊ ကုလသမဂ္ဂမြို့ပြအခြေချနေထိုင်မှုအစီ အစဉ် (UN Habitat)၊ ကုလသမဂ္ဂအမျိုးသမီးများအဖွဲ့ (UN Women)နှင့် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP) တို့က ကဏ္ဍအလိုက်နည်းပညာနှင့် လိုအပ်သော ကူညီ ထောက်ပံ့မှုများ ပေးသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အစိုးရဦးဆောင်သည့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ကို ရေးဆွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာက အသိအမှတ်ပြုထားပြီး အစိုးရက အတည်ပြု

ထုတ်ပြန်ထားသည့် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာပါ အချက်များနှင့် ကိုက်ညီအောင်လည်း ရေးဆွဲရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူး များက ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြသည်။ ထိုနည်းပညာဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် သည် အစိုးရကို နည်းပညာပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအတွက် ထိရောက်စွာအထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။  
သတင်းစဉ်

# လာမည့်ဇန်နဝါရီလတွင် ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးထိုးရေးအစီအစဉ် စတင်မည်ဟု စပိန်ဝန်ကြီးချုပ် ပတ်ဒရိုဆန်းချက်ဇ် ပြောကြား

မတ်ဒရစ် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
စပိန်နိုင်ငံက လာမည့်ဇန်နဝါရီလတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ဆေး ထိုးရေးအစီအစဉ်တစ်ရပ် စတင်မည်ဖြစ်ပြီး သုံးလအတွင်း ပြည်သူ့ အများစုကို ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ပတ်ဒရိုဆန်းချက်ဇ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

စပိန်နှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံတို့က ပြည့်စုံသော ကာကွယ်ဆေးစီမံချက် လုပ်ဆောင်နိုင်မည့် ပထမဆုံးသော ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ များဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။ “ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးရေး အစီအစဉ်ကို ဇန်နဝါရီလမှာ စတင်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု အွန်လိုင်းမှပြုလုပ်သော ဂျီ-၂၀ ခေါင်းဆောင်များ၏ ထိပ်သီးဆွေးနွေး ပွဲအပြီး သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

“လာမယ့်နှစ် ပထမဆုံးလအတွင်း ပြည်သူ့အများစုကို ဗိုင်းရပ်စ်

ကာကွယ်ဆေး ထိုးပေးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပတ်ဒရိုဆန်းချက်ဇ်က ပြောသည်။ စပိန်နိုင်ငံက တစ်ခုတည်းသော အမျိုးသားမဟာဗျူဟာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ကာ ဦးစားပေးအုပ်စုများ သတ်မှတ်ပြီး စီမံချက်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နောက်ထပ်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး လမ်းပြမြေပုံရေးဆွဲခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ဆန်းချက်ဇ် က ပြောသည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံပြီးလျှင် ဥရောပတိုက်၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် အတည်ပြု ကူးစက်လူနာ ဒုတိယအများဆုံးရှိရာ စပိန်နိုင်ငံ၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု ၁ ဒသမ ၅ သန်းကျော်နှင့် သေဆုံးသူ ၄၆၆၁၉ ဦးရှိသည်။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



## အီရတ်နိုင်ငံက ကျောင်းပေါင်း ၇၀၀၀ တည်ဆောက်ရန် စီစဉ်

ဘဂ္ဒဒ် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
အီရတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်း စာသင်ကျောင်းအဆောက်အအုံများ လျော့နည်းနေမှုကို ဖြည့်စွမ်းရန် ကြိုးပမ်းမှု၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် ကျောင်းပေါင်း ၇၀၀၀ တည်ဆောက်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း အီရတ်အစိုးရက နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ် အယ်လ်ကာဒီမီသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်း စာသင်ကျောင်းပေါင်း ၇၀၀၀ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် ကျောင်းဆောက်လုပ်ရေးအဆင့်မြင့် ကော်မတီနှင့် အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်းလည်း အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ မီဒီယာဌာနက ကြေညာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

စာသင်ကျောင်းများဆောက်လုပ်မည့် စီမံကိန်း၏ ပထမဆုံးအဆင့်တွင် အီရတ်နိုင်ငံတစ်ဝန်း စာသင်ကျောင်း ၁၀၀၀ တည်ဆောက်ရေးလည်း ပါဝင်ကြောင်း အဆိုပါကြေညာချက်က ဖော်ပြ ထားသည်။ စာသင်ကျောင်းများ ဆောက်လုပ်မည့်စီမံကိန်း စတင်မည့်အချိန်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပြောကြားခဲ့ခြင်းမရှိသော်လည်း စာသင်ကျောင်း အဆောက်အအုံများကို ခေတ်မီပုံစံဒီဇိုင်းများဖြင့် တည်ဆောက်သင့်ကြောင်း အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ် အယ်လ်ကာဒီမီက ပြောကြားခဲ့သည်။

အီရတ်နိုင်ငံတွင် စစ်ပွဲများနှင့်ပဋိပက္ခများက နိုင်ငံ၏ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများကို များစွာ ထိခိုက်မှုရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် စာသင်ကျောင်းများလျော့နည်းမှုနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံအတွင်း စာသင်ကျောင်းအဆောက်အအုံများ လျော့နည်းနေမှုကို ဖြည့်စွမ်းရန် အီရတ်နိုင်ငံ အနေဖြင့် စာသင်ကျောင်း ၁၅၀၀၀ နှင့် ၂၀၀၀၀ အကြား တည်ဆောက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အီရတ်ပါလီမန်၏ ပညာရေးကော်မတီအကြီးအကဲ အယ်လ်ယာဆီရီက ဒေသဆိုင်ရာမီဒီယာများ အား ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



## သြစတြေးလျနိုင်ငံ အကြီးဆုံးပြည်နယ်များ၏ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ဆစ်ဒနီ နိုဝင်ဘာ ၂၃  
သြစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ကပ်ရောဂါ ကူးစက်မှု ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့ခြင်းနှင့်အတူ နိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးမြို့များတည်ရှိရာ ဗစ်တိုးရီးယားနှင့် နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ်များ၏ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များကို ယနေ့တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ပြည်နယ်နှစ်ခုသည် သြစတြေးလျတွင် လူဦးရေ အထူထပ်ဆုံးဒေသများဖြစ်ပြီး သြစတြေးလျ၏ အကြီးဆုံးမြို့များဖြစ်သည့် မဲလ်ဘုန်းနှင့် ဆစ်ဒနီမြို့ကြီးများ တည်ရှိရာ ပြည်နယ်များဖြစ်သည်။

ဗစ်တိုးရီးယားပြည်နယ်ရှိ မဲလ်ဘုန်းမြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကူးစက်မှုဖြင့်တက်လာခဲ့မှု ကြောင့် ဗစ်တိုးရီးယားနှင့်နယ်စပ်ချင်း ထိစပ်နေသည့် နယူးဆောက်ဝေးလ်နှင့် တောင်သြစတြေးလျ ပြည်နယ်များက ယင်းတို့၏ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များကို ဧပြီလအတွင်း ပိတ်ပစ်ခဲ့ပြီး ယင်းသို့ နယ်စပ် ဝင်ပေါက်များကို ပိတ်ပစ်ခြင်းမှာ ရာစုနှစ်အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ သြစတြေးလျ ပြည်နယ် နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များကို နောက်ဆုံးပိတ်ပစ်ခြင်းမှာ ၁၉၉၃ ခုနှစ် စပိန်တုပ်ကွေးကပ် ရောဂါဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကာလအတွင်းက ဖြစ်သည်။

နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက် စတင်ကျင်းပသည့် သန်းခေါင်အချိန်တွင် နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဗစ်တိုးရီးယားနှင့် နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ်တို့မှာ သြစတြေးလျနိုင်ငံတွင် သွားလာမှုအများဆုံး လမ်းကြောင်းဖြစ်ပြီး ယနေ့တွင် မယ်လ်ဘုန်းမှ ဆစ်ဒနီဆီလီဆီသို့ ခရီးသည် ၄၀၀၀ ခန့် လာရန်ရှိနေသည်။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - မေလွဲသင်း

## နယူးဇီလန်ဝန်ကြီးချုပ်က ဘိုင်ဒင်ထံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနည်းလမ်းများ မျှဝေ

ဝယ်လင်တန် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ဝန်ကြီးချုပ် ဂျက်စင်ဒါအာဒန်က နယူးဇီလန် နိုင်ငံ၏ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပုံ နည်းလမ်းများကို အမေရိကန်ရွေးကောက်ခံ သမ္မတဘိုင်ဒင်ထံသို့ မျှဝေခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

မိနစ် ၂၀ ကြာ ဖုန်းဖြင့် ပြောကြားမှုအတွင်း ဘိုင်ဒင်က နယူးဇီလန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဗိုင်းရပ်စ် ပြဿနာကို မည်သို့အောင်အောင်မြင်မြင် ကိုင်တွယ်ခဲ့သလဲဆိုသည့် မေးခွန်းကို မေးခဲ့ရာ အာဒန်က “ဗိုင်းရပ်စ် စစ်ဆေးပုံနည်းစနစ်၊ လူနာတွေနဲ့ ထိတွေ့ခဲ့တဲ့သူတွေကို ခြေရာ ခံရှာဖွေခြင်းနဲ့ သီးခြားခွဲထုတ်စေခြင်း တို့ကို အခြေခံအကျဆုံး လုပ်ငန်းစဉ်တွေအဖြစ် ထားပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ အရေးကြီးဆုံး ကတော့ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်တွေကို ကိုင်တွယ် ခဲ့တဲ့ ကိစ္စရပ်ပါ” ဟု ရှင်းပြခဲ့သည်။

နယူးဇီလန်နိုင်ငံမှာ ဗိုင်းရပ်စ်ပြဿနာကို အောင်အောင်မြင်မြင် ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် သဘာဝကပေးထားသည့် အထောက်အပံ့

များစွာ ပိုင်ဆိုင်ထားနိုင်ပြီးကြောင်း၊ ထို့အတွက် နိုင်ငံတိုင်းအနေဖြင့် နယူးဇီလန်၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကိုင်တွယ်ပုံအတိုင်း ပုံတူကူးလုပ်ဆောင်ရန် မဖြစ်နိုင်ကြောင်း အာဒန်က ဆိုသည်။ သို့ရာ တွင် နယူးဇီလန်၏ အတွေ့အကြုံများက

အခြားနိုင်ငံများအတွက် အထောက်အပံ့ပြုမည် ဆိုပါက မျှဝေရန် အသင့်ရှိပါကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား - စီအင်န်အေ ဘာသာပြန် - မေလွဲသင်း



## ဒီဇင်ဘာလ၌ ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးပေးနိုင်ရန် အမေရိကန်ပြင်ဆင်

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဒီဇင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် စတင်ထိုးနှံပေးရန် မျှော်မှန်းထားပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်နှင့် ၁၂ ရက်များတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်စတင်နိုင်ကြောင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အစားအစာနှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ မွန်ဆက်ဖ်က စီအင်န်အင်န်သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

အစားအစာနှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဌာန၏ အကြံပေးများက ဖိုက်ဇာ(Pfizer) နှင့် မာဒါးနား(Moderna) ဆေးနှစ်မျိုးစလုံးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် အတည်ပြုနိုင်ရန် ယေဘုယျလျာထားသတ်မှတ်ပြီးဖြစ်သည်။ “အတည်ပြုပြီး ၂၄ နာရီအတွင်းမှာပင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးဖို့ သတ်မှတ်ထားတဲ့နေရာတွေဆီ ဆေးဝါးပို့ဆောင်ရေးဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မွန်ဆက်ဖ်က ဆိုသည်။

ဒီဇင်ဘာလအတွင်းမှာပင် အမေရိကန်ပြည်သူ သန်း ၂၀ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခွင့် စတင်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းနောက် လစဉ်လတိုင်း တစ်လလျှင် လူဦးရေသန်း ၃၀ စီ ကာကွယ်ဆေး ဆက်လက်ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မွန်ဆက်ဖ်က ဆိုသည်။ အဆိုပါ နှုန်းအရဆိုလျှင် မေလအရောက်တွင် အမေရိကန်ပြည်သူများ၏ ၇၀ရာခိုင်နှုန်းကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်နေမည်ဖြစ်သည်။

မွန်ဆက်ဖ်က “ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကာကွယ်ဆေးရရှိမှု ပမာဏတိုးလာတာနဲ့အမျှ ကာကွယ်ဆေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လွှဲမှားတဲ့ အယူအဆ တွေလည်း ကျဆင်းသွားမှာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ မူလက ၅၀ရာခိုင်နှုန်းနှင့်အထက် ထိရောက်ရုံဖြင့် ကာကွယ်ဆေးများကို အတည်ပြုပေးရန် ရည်မှန်းထားသဖြင့် ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးထိရောက်သည့် ဆေးများကို လျင်လျင်မြန်မြန် အတည်ပြုပေးနိုင်ရေး ၎င်းအနေဖြင့် တိုက်တွန်း ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း မွန်ဆက်ဖ်က ဆိုသည်။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - မေလွဲသင်း

## ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အရေးပေါ်ဥပဒေကို ဇန်နဝါရီလအထိ သက်တမ်းတိုး

ဗန်ကောက် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ထိုင်းအစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ဆက်လက်ထိန်းချုပ်ရန် လိုအပ်သည့်အတွက် ရောဂါကူးစက်မှု ထိန်းချုပ်ရန် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အရေးပေါ်ဥပဒေကို ယခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ လဆန်းပိုင်းမှ လာမည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအထိ သက်တမ်း ထပ်တိုးရန် ဆုံးဖြတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ဆက်လက် ထိန်းချုပ်ရန် လိုအပ်နေသည့်အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာနက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အရေးပေါ်ဥပဒေကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ယခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှစ၍ လာမည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်အထိ တစ်လခွဲ သက်တမ်း ထပ်တိုးရန် အဆိုပြုခဲ့ပြီး ယင်းအဆိုပြုချက်ကို ထိုင်းအစိုးရ အဖွဲ့က ယနေ့အတည်ပြုထောက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ရိုးမှ

တာဝန်ရှိသူများ၏ ပြောဆိုချက်အရ သိရသည်။ ထိုင်းအစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့ မှုအခြေအနေအပေါ် မူတည်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆိုင်ရာအရေးပေါ် ဥပဒေကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် တစ်လလျှင် တစ်ကြိမ်နှုန်း ဖြင့် သက်တမ်းထပ်တိုးလျက်ရှိပြီး ယခုအခါ ယင်းဥပဒေကို ရှစ်ကြိမ် သက်တမ်းတိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုင်းအစိုးရသည် လာမည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် မြို့တော် ဗန်ကောက်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားသော ကမ္ဘာ့ကြက်တောင် ရိုက်ပြိုင်ပွဲအတောအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေး ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာအစီအမံများကို တင်းကျပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

# ရွေးကောက်ပွဲ အရှုံးရလဒ်ကို လက်ခံရန် ထရမ်အား နိုင်ငံရေး မဟာမိတ်ဖြစ်သူ တိုက်တွန်း

နယူးဂျာစီ နိုဝင်ဘာ ၂၃ အမေရိကန်သမ္မတ ထရမ်အနေဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက် ရွေးကောက်ပွဲ၏ အရှုံးရလဒ်ကို လက်ခံရန် ထရမ်၏ နိုင်ငံရေးမဟာမိတ်ဖြစ်သူ နယူးဂျာစီ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း ခရစ္စတီကာ တိုက်တွန်းလိုက်သည်။

ခရစ္စတီကာ သမ္မတထရမ် ဥပဒေ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့၏ လုပ်ဆောင်ချက်များအား “ရှက်စရာကောင်းသည့် အမျိုးသားရေး ဆောင်ရွက်ချက်” အဖြစ် ဝေဖန်ခဲ့သလို “ပွင့်ပွင့် လင်းလင်းပြောရရင် သမ္မတရဲ့ ဥပဒေ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တွေက အမျိုးသားရေးကို အရှက်ရအောင် ဆောင်ရွက် နေသလိုပါပဲ။ တရားရုံးအပြင်မှာတော့ ရွေးကောက်ပွဲမှာ မဲလိမ်တယ်ဆိုတာ ပြောနေ ပေမယ့် တရားရုံးအတွင်းရောက်တော့ မဲလိမ်

တယ်ဆိုတာ တင်ပြနိုင်တာမရှိပြန်ဘူး” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စတာ ခရစ္စတီကာ ၂၀၁၆ သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ထရမ်ကို ထောက်ခံသည့် ပထမဆုံး ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖြစ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ နှင့် ၂၀၂၀ ပြည်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲနှစ်ရပ် စလုံးတွင်လည်း ထရမ်ကိုသာ မဲပေးခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သူဖြစ်သည်။

သမ္မတ ထရမ်က ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်မှုကို ဝန်ခံခြင်းမပြုသေးသလို မဲလိမ်မှုများ ရှိခဲ့ကြောင်းသာ အထပ်ထပ်အခါ ပြောဆိုခဲ့ သည်။

ယခင်က ဝီပတ်ဘလီကန်ပါတီဝင်အများ အပြားက သမ္မတထရမ်၏ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ တရားစွဲချက်များအပေါ် ထောက်ခံခဲ့ကြသော် လည်း ယခုမူ ပါတီဝင်အများစုက သမ္မတထရမ်

အား အရှုံးရလဒ်အတွက် ဝန်ခံရန် တိုက်တွန်း လာပြီဖြစ်သလို မေရီလန်ပြည်နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး လယ်ရီဟိုဂ်နန်းကဆိုလျှင် ထရမ်အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပြန်လှန်ပစ်ရန် ကြိုးပမ်း နေခြင်းက ဝီပတ်ဘလီကန်ပါတီ၏ ပုံရိပ်ကိုသာ ထိခိုက်စေကြောင်း ပြစ်တင်ဝေဖန်ခဲ့သည်။

ထရမ်၏ ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့ဝင် ရှေ့နေအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသူ ပါပဲလ်ကလည်း သက်သေတစ်စုံတစ်ရာ မပြနိုင်ဘဲ အီလက် ထရန်နစ် မဲပေးစနစ်တွင် သန်းနှင့်ချီသော မဲများ ဘိုင်ဒင်ထံသို့ ရွှေ့သွားခဲ့သည်ဟု သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ရာ ယင်းသို့သော သက်သေမပြောကြားခြင်းများ အတွက် မိမိအနေဖြင့် များစွာစိတ်ပျက်ရ ကြောင်း ခရစ္စတီကာ ဝေဖန်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား- ဘီဘီစီ၊ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း



## အိန္ဒိယ၊ ထိုင်းနှင့် စင်ကာပူရေတပ်တို့ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်၌ စစ်ရေးလေ့ကျင့်

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၂၃ အိန္ဒိယ၊ စင်ကာပူနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရန်နှင့် အတွေ့အကြုံမျှဝေရန် ရည်ရွယ်ကာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်၌ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် SIMEX-20 ခေါ် သုံးနိုင်ငံ ရေတပ်လေ့ကျင့်မှုတစ်ရပ် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

စေလွှတ်ခဲ့ အိန္ဒိယရေတပ်က ဒုတိယအကြိမ် SIMEX-20 ရေတပ်လေ့ကျင့်မှုသို့ ပြည်တွင်းဖြစ် ရေငုပ်သင်္ဘောဖျက် ကော်ဗတ်စစ်ရေယာဉ် INS Kamorta နှင့် ဒိုးကျည်တပ်ကော်ဗတ်စစ်သင်္ဘော INS Karmuk တို့ စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယအကြီးတန်းတာဝန်ရှိသူများကို ကိုးကား၍ ပီတီအိုင်သတင်းဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။ စင်ကာပူရေတပ်က စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသို့ ဖရီးဂိတ်စစ် သင်္ဘော Intrepid နှင့် ကမ်းတက်



သင်္ဘော Endeavour တို့ စေလွှတ်ခဲ့ပြီး တော်ဝင်ထိုင်းရေတပ်က ချောင်းဖရား အတန်းအစား ဖရီးဂိတ်စစ်သင်္ဘော Kraburi စေလွှတ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါရေတပ်လေ့ကျင့်မှုကို အချင်းချင်း ထိတွေ့မှုမရှိသော စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု တစ်ခုကို ပင်လယ်ပြင်၌ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယရေတပ်က လက်ခံ ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် ရေတပ် လေ့ကျင့်မှုကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ လအတွင်း ပိုဘလဲယားကမ်းလွန်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ကိုးကား- ဗီအင်နီအေ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

## အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ကိုးသန်းကျော်အထိ ရှိလာ

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၂၃ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက် တစ်ရက်တည်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရသူ ၄၄၀၅၉ ဦးရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်းသည် ၉၁၄၂၉၂၆ ဦးအထိရှိလာခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ နောက်ဆုံးအချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ထို့ပြင် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၁၁ ဦးရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၁၃၃၈၂၄ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် ၈၅၆၅၀၆၃ ဦးမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သောကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ၄၄၃၄၈၆ ဦးမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ယင်းဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံးအချက်အလက်များအရ သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဇီဝနည်းပညာကုမ္ပဏီ Bharat Biotech ကုမ္ပဏီက ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး Covaxin ကို အောင်မြင်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လက်ရှိတွင် လက်တွေ့စမ်းသပ်မှု၏ အဆင့်(၃)သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

## အောက်စဖို့ဒ် တက္ကသိုလ်ထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိရောက်မှုမြင့်မားဟု သုတေသနပညာရှင်များက အတည်ပြု

အောက်စဖို့ဒ် နိုဝင်ဘာ ၂၃ အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်မှ စမ်းသပ်နေ သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးမှာ ထိရောက်မှုမြင့်မားကြောင်းကို လူဦးရေ ၂၀၀၀၀ ကျော်ကို စမ်းသပ်ပြီးနောက် အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်း တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြသည်။ ဆေးမှာ ယေဘုယျအားဖြင့် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း ရောဂါကူးစက်မှုကို ကာကွယ်နိုင် သည်ဟု ဆိုနိုင်သော်လည်း ဆေးထိုး ပြီးနောက် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကာကွယ်

မှုနှုန်းမြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ရ ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များ၏ အဆိုအရ သိရသည်။

သယ်ယူလွယ်ကူ ဈေးနှုန်းချိုသာ အဆိုပါ ဆေး၏အားသာချက်မှာ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ထိရောက်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည့် ဖိုက်ဇာ(Pfizer) နှင့် မာဒါးနား(Moderna) တို့ထက် သယ်ယူ ရလွယ်ကူပြီး ဈေးနှုန်းသက်သာသည်။ မာဒါးနားဆေးအတွက် ၂၅ ပေါင်နှင့် ဖိုက်ဇာအတွက် ၁၅ ပေါင် အသီးသီး

ကုန်ကျမည်ဖြစ်သော်လည်း ယခု အောက်စဖို့ဒ်ဆေးအတွက်မူ သုံးပေါင် သာ သုံးစွဲရမည်ဖြစ်သည်။

ကာကွယ်ဆေးပညာရှင် ပါမောက္ခ ဂီးလ်ဘာဂျီက “ဒီနေ့ကြေညာနိုင်တာ ကတော့ ဝိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ရုပ်တန်နေတဲ့ ကမ္ဘာကြီးကို ကုစားဖို့ ခြေလှမ်းသစ် တစ်ရပ် ပိုမိုနီးစပ်အောင် လှမ်းနိုင်တယ် ဆိုတာပါပဲ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ဗြိတိန်အစိုးရက အဆိုပါဆေးသန်း ၁၀၀ ကို ကြိုတင်မှာယူထားပြီးဖြစ်ကာ

အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်၏ မိတ်ဖက် အက်စထရာဇနီနီကာမှ တစ်ကမ္ဘာလုံး သို့ ဆေးအလုံးရေ သုံးဘီလီယံအထိ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိသွားရန် ပြင်ဆင် ထားပြီးဖြစ်သည်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရန် အတည်ပြု ဆေးရလဒ်ကို ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်က “ဘေးအန္တရာယ်ကင်းတယ်ဆိုတဲ့ အချက် ကိုပါ ထည့်သွင်းကြေညာနိုင်ခဲ့တာက တကယ့်ကို စိတ်လှုပ်ရှားစရာ သတင်း စကားဖြစ်ခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ သည်။ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အင်္ဂလန် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ပြည်သူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရန် ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးမှ အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ် သလို အင်္ဂလန်တစ်နိုင်ငံလုံး အသွား အလာ လုံးဝကန့်သတ်ထားမှုကိုလည်း ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် စတင်ရုပ်သိမ်းရန် ပြင်ဆင်ထားကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတအားဖြင့် ကာကွယ်ဆေးများ ပေါ်ထွန်းလာစေရန် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခု ကြာ အချိန်ယူရလေ့ရှိသော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးမှာမူ ၁၀ လ အတွင်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ကိုးကား- ဘီဘီစီ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း



## ရုရှားနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု စံချိန်တင်ဖြစ်ပွား

မော်စကို နိုဝင်ဘာ ၂၃ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါသည် အေးမြသည့်ရာသီတွင် ပိုမိုဆိုးရွားလာခြင်းကြောင့် ရုရှားနိုင်ငံတွင် လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူ ၂၅၁၇၃ ဦးအထိရှိခဲ့ရာ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု စံချိန်တင်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတုံ့ပြန်ရေးစင်တာက နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၂၁၄၅၀၂ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူ ၃၆၅၄၀ ဦးရှိကာ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၆၁၁၄၄၅ ဦးရှိကြောင်း အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တုံ့ပြန်ရေးစင်တာက ပြောကြားခဲ့သည်။

မော်စကိုမြို့သည် ရုရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုဖြစ်ပွားမှုဒဏ် အဆိုးဆုံးဆုံးခံနေရပြီး လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၆၈၆၆ ဦးရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၅၆၀၅၅၉ ဦး အထိရှိလာခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် ရုရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် လူဦးရေ ၇၂ ဒသမ ၉ သန်းကျော်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရခြင်း ရှိ မရှိ စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ် ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

<b>ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ</b>		
<b>ပိုင်းရပ်စပ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ</b>	<b>၅၉၁၁၂၉၃၄</b>	<b>ဦး</b>
<b>သေဆုံးသူ</b>	<b>၁၃၉၅၈၇၆</b>	<b>ဦး</b>
<b>ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ</b>	<b>၄၀၈၉၂၄၆</b>	<b>ဦး</b>



စာမျက်နှာ ၁၄ မှ

မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလတွင် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ မူဝါဒများ၊ သဘောထားများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ပြည်သူများသိအောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

အထက်ပါလုပ်ငန်းများကို ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကူညီပေးနိုင်ရေးအတွက် ၁၃-၃-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဌာနအကြီးအကဲများက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များထံ သွားရောက်တွေ့ဆုံကာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြသည်။ ယင်းအခြေအနေကို ကြည့်လျှင် ၂၀၂၀ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး အောင်မြင်ရေးအတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မည်မျှစိတ်အားထက်သန်မှုရှိနေသည်၊ တာဝန်ကိုလိုလားစွာ မည်မျှထမ်းဆောင်လိုကြသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်ကြပေမည်။

ရွေးကောက်ပွဲအကြံကလေးနှင့် ပြန်/ဆက်ရွေးကောက်ပွဲကြီးအတွက် သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေနိုင်ရန်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှုများ၊ မဲဆန္ဒရှင်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှုများကို ပိုမိုကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး (၄၃၅)ရုံးကို Facebook Pages များဖွင့်လှစ်၍ သတင်းထုတ်ပြန်မှုလုပ်ငန်းများကို အရှိန်မြှင့်တင်ပေးခဲ့ကြသည်။

ရွေးကောက်ပွဲအကြံကလေးဖြစ်သည့် ၂၀၂၀ မေလမှ နိုဝင်ဘာ(၇)ရက်နေ့အထိ MOI Website နှင့် MOI Facebook Page တို့တွင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များက ဆောင်ရွက်နေသည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုသတင်း(၃၃၀၇)ပုဒ်၊ သတင်းစီဒီယို (၁၁၇၀)၊ MRTV နှင့် သတင်းစာများက ဖော်ပြသည့်သတင်းများကို ထပ်ဆင့်ဖော်ပြသည့်သတင်း (၁၁၈) ပုဒ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ထုတ်ပြန်ကြေညာချက် (၃၇)ပုဒ် စုစုပေါင်း (၄၆၃၂)ပုဒ်ကို ပြည်သူများသိရှိစေရန် ဖော်ပြပေးခဲ့ပါသည်။

ထိုနည်းတူ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးများက Facebook Pages (၄၃၅)ခုတွင် မိမိတို့ဒေသအလိုက် ဆောင်ရွက်သည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများကို သတင်းရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်မှု (၆၂၉၀)နှင့် MOI Website၊ MRTV နှင့် သတင်းစာတို့မှ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကြေညာချက်များကို ထပ်ဆင့်ဖော်ပြမှု (၂၆၇၆)ပုဒ် စုစုပေါင်း (၃၃၀၅)ပုဒ်ကို ပြည်သူများသိရှိအောင် ဖော်ပြပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ဒို့ကျေးရွာဂျာနယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိအမြင်ဆောင်းပါး(၂)ပုဒ်ကို ရေးသားဖော်ပြပေးခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲကာလနှင့် ပြန်/ဆက်ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့် နေ့ရက်တွင် MOI Website၊ MOI Facebook များ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပနေမှုသတင်းများ၊ ပြည်သူများ ဆန္ဒမဲလာရောက်ပေးနေသည့် သတင်းများ၊ MRTV နှင့် သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြသည့်သတင်းများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေသည့်သတင်းများ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ



ကော်မရှင်မှ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်များအပါအဝင် စုစုပေါင်း သတင်း (၄၁၇)ပုဒ်ကို ဖော်ပြပေးခဲ့သည်။

အလားတူ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးများက မိမိတို့၏ Facebook Pages များမှတစ်ဆင့် ကိုယ်တိုင် ရေးသားရိုက်ကူးဖော်ပြသည့် သတင်းများနှင့် ထပ်ဆင့်မျှဝေဖော်ပြသည့်သတင်းများအပါအဝင် သတင်းစုစုပေါင်း (၃၆၄၇)ပုဒ်ကို ဖော်ပြပေးခဲ့ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများသည် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဆင့်ဆင့်တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်နေခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူများအား အချိန်မီ သတင်းထုတ်ပြန်နိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း မဲရေတွက်ခြင်း၊ စိစစ်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်အတူ မအိပ်မနေ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသဖြင့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲကြီးတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမည်ကို

မကြောက်မရွံ့ သတိပြုကာကွယ်ရင်း မိမိတို့၏တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ကူညီပေးနိုင်ခဲ့သည်ဟု မှတ်တမ်းတင်ထားရှိရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲပြီးကာလနှင့် ပြန်/ဆက်ရွေးကောက်ပွဲပြီးကာလ နိုဝင်ဘာ (၈)ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲပြီးမြောက်ခဲ့သော်လည်း ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ တာဝန်သည် မပြီးဆုံးသေးဘဲ သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဆင့်ဆင့်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ အထူးသဖြင့် ပြည်သူများ မျှော်လင့်နေသည့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များကို အချိန်မီ ဖော်ပြပေးရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ ရွေးကောက်ပွဲပြီးကာလ နိုဝင်ဘာလ(၉)ရက်နေ့မှ (၁၆)ရက်နေ့အထိ MOI Website နှင့် MOI Facebook တွင် သတင်း (၁၇၅) ပုဒ်ကို လွှင့်တင်ဖော်ပြပေးခဲ့သည်။

ထိုနည်းတူ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး Facebook Pages များတွင် မဲရေတွက်မှုနှင့် မဲရလဒ်များ

ထုတ်ပြန်ခြင်းများနှင့် ပတ်သက်သည့်သတင်းများ စုစုပေါင်း (၆၅၅၉)ပုဒ်ကို လွှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

ကောင်းမွန်စွာ ခံစားသိမြင်နိုင်ပါစေ

ယနေ့အချိန်တွင် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲကြီး ဘေးကင်းလုံခြုံအောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးခဲ့ပါပြီ။ ယခုလို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က “ပထမဆုံးကတော့ ပြည်သူပေါ့။ အားလုံးအထက်ကတော့ ပြည်သူပဲ။ ပြည်သူသာလျှင်အဓိက၊ ပြည်သူမပါဘဲနဲ့ ဘာမှအောင်မြင်နိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် အခုရွေးကောက်ပွဲမှာ အောင်အောင် မြင်မြင်ဖြစ်တာလည်း ပြည်သူကြောင့်ပါပဲ”ဟု အသိအမှတ်ပြု ပြောကြားခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံသားတစ်ဦးအနေဖြင့် ကြည်နူးဝမ်းမြောက်မိသည်။

ရွေးကောက်ပွဲဆိုသည်မှာ ပြည်သူလူထု၏ ရွေးချယ်မှုအတွက် အခြေခံအကျဆုံး လမ်းဖွင့်ပွဲကြီး ဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာရှင်များက ဆိုကြသဖြင့် ယခု ရွေးကောက်ပွဲကြီးသည် ဒီမိုကရေစီလမ်းမကြီးတစ်ခု ဖောက်လုပ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်ဟု ဆိုချင်သည်။

ယနေ့အချိန်တွင် ရွေးကောက်ပွဲကြီး ပြီးမြောက်ခဲ့သည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကြီးမားသော စိန်ခေါ်မှုကြီးတစ်ခုကို ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ပြီဟု ဆိုနိုင်သော်လည်း ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်း မြှောင့်ဖြူးရေးအတွက် သတိတရားဖြင့် စောကြောဝေဖန်ဆန်းစစ်နေရမည့် အချိန်အခါတစ်ခုဟု ဆိုရမည်။

အထူးသဖြင့် ယနေ့အချိန်တွင် အချို့သောအဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များက ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်ဘဝအတွက် မှန်ကန်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ပေးမည့်အစား မိမိတို့၏ ထင်မြင်ယူဆချက်အမျိုးမျိုးကို ထုတ်လွှင့်ပြောဆို၍ ပြည်သူများ၏ သဘောထားအမြင် (Public Opinion) ကို လှုပ်ယမ်းနေကြသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ပုန်းကွယ်နေသည့်ရည်ရွယ်ချက် (Hidden Agenda)များဖြင့် မိမိတို့ ဩဇာကြီးထွားအောင်၊ အကျိုးအမြတ်ရအောင် မိမိတို့လိုလားချက်အတိုင်း ရုပ်လုံးပေါ်လာအောင် ကျင့်ဝတ်စွဲစွာလုပ်ဆောင်လာကြသည်ကို တွေ့မြင်နေရပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ မိမိတို့၏ ရည်ရွယ်ချက် အမျိုးမျိုးဖြင့် ထုတ်လွှင့်ပြောဆိုမှုများကို လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မရှိသင့်တော့သယောင် ထုတ်လွှင့်ပြောဆိုနေမှုများပင် ရှိလာခဲ့ပါသည်။ ယင်းအခြေအနေကို ပြည်သူများက မှန်ကန်စွာခံစားသိမြင်၍ ဆင်ခြင်သတိပြုကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲကြီးတွင် ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သလို နောင်ပေးအပ်မည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကိုလည်း ဆတက်ထမ်းပိုး သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ရန် အသင့်ပြင်ဆင်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့အချိန်တွင် ပြည်သူများ၏ သတင်းအချက်အလက်သိပိုင်ခွင့် (Access to Information) ကို ပိုမိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် ပြောင်းလဲလာသည့် Digital Media လုပ်ငန်းများကို လေ့လာသင်ယူကာ ပြည်သူများအတွက် ပိုမိုအလုပ်အကျွေးပြုနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းနေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အစီရင်ခံစာပြအပ်ပါသည်။



## နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၁၂၅၉ ဦး တွေ့ရှိ

### COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၃-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၂၂-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၃-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း (၁၈,၂၁၂) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၂၅၉) ဦး တွေ့ရှိ ရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၃-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမှုစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကင်း)	(၁,၃၆၅) ခု	(၁၅၈) ဦး
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကင်း)	(၆၂၅) ခု	(၇၉) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး)	(၅၉၅) ခု	(၂၅) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်)	(၂၅၅) ခု	(၂) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (မုဆယ်)	(၂၃၈) ခု	-
ရန်ကင်းမြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၈၀)	(၁,၈၀၈) ခု	(၄၀) ဦး
ရန်ကင်းမြို့ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၃၄၁) ခု	-
စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၂၃) ခု	(၅) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် Gene Xpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၉၁) ခု	(၂၅) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၂၂၂) ခု	(၃၉၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၂,၂၈၈) ခု	(၅၃၂) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၁၈,၂၁၂) ခု</b>	<b>(၁,၂၅၉) ဦး</b>

Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဆေးရုံကြီးများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး အဆိုပါစစ်ဆေးမှုများတွင် အနံ့မရှိသူများလည်း ပါဝင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာ ဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၂၃-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမှုစုစုပေါင်း	(၁၈,၂၁၂) ဦး	(၁,၀၃၇,၄၅၀) ဦး
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း	(၁,၂၅၉) ဦး	(၈၀,၅၀၅) ဦး
ဆေးရုံဆောင်ရွက်ရရှိသူ	(၁,၁၃၀) ဦး	(၅၉,၈၈၈) ဦး
သေဆုံးလူနာ	(၂၆) ဦး	(၁,၇၆၅) ဦး

- ယနေ့ သေဆုံးသူ (၂၆) ဦးအနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၂၁) ဦးပါဝင်ပါသည်။
  - တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကင်းမြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၁၃၀) ဦးတွင်-
    - ပြည်သူ့ဆေးရုံများ - (၄၈၉) ဦး
    - COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကင်းမြို့) - (၆၄၁) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
  - ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာ နေရာများမှ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက် Negative အဖြေထွက်ရှိခဲ့ပြီး နေအိမ်များတွင် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၁၆၆) ဦးတွင်-
    - Hotel Quarantine - (၁၁၄) ဦး
    - Facility Quarantine - (၁၄၇) ဦး
    - Community Based Facility Quarantine - (၇၇၇) ဦး
    - Anosmia Center - (၁၂၈) ဦး
- ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အား နေအိမ်များတွင် အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

### ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၁၂၅၉၀၂၀	၇၄၅၃၁၁၅	၂၆၂၇၁၁
၂။	အိန္ဒိယ	၉၁၄၂၉၂၆	၈၅၆၅၀၆၃	၁၃၃၈၂၄
၃။	ဘရာဇီး	၆၀၇၁၄၀၁	၅၄၃၂၅၀၅	၁၆၉၁၉၇
၄။	ပြင်သစ်	၂၁၄၀၂၀၈	၁၄၉၅၂၁	၄၈၇၃၂
၅။	ရုရှား	၂၁၁၄၅၀၂	၁၆၁၁၄၄၅	၃၆၅၄၀
၆။	စပိန်	၁၅၈၉၂၁၉	စိစစ်ဆဲ	၄၂၆၁၉
၇။	ဗြိတိန်	၁၅၁၂၀၄၅	စိစစ်ဆဲ	၅၅၀၂၄
၈။	အီတလီ	၁၄၀၈၆၈	၅၅၃၀၉၈	၄၉၈၂၃
၉။	အာဂျင်တီးနား	၁၃၇၀၃၆၆	၁၁၉၅၄၉၂	၃၇၀၀၂
၁၀။	ကိုလံဘီယာ	၁၂၄၈၄၁၇	၁၁၅၀၉၃၂	၃၅၂၈၇

### အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၀၂၁၀၀	၄၂၃၈၆	၁၆၀၀၂
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၄၂၀၆၁၄	၃၈၆၆၀၄	၈၁၇၃
၃။	မြန်မာ	၈၀၅၀၅	၅၉၈၈၈	၁၇၆၅
၄။	စင်ကာပူ	၅၈၆၅	၅၈၆၇	၂၈
၅။	မလေးရှား	၅၆၆၅၉	၄၂၄၈၀	၃၃၇
၆။	ထိုင်း	၃၉၂၀	၃၇၆၆	၆၀
၇။	ဗီယက်နမ်	၁၃၁၂	၁၁၄၂	၃၅
၈။	ကမ္ဘောဒီးယား	၃၀၆	၂၉၅	၀
၉။	ဘရူနိုင်း	၁၄၉	၁၄၅	၃
၁၀။	လာအို	၃၉	၂၄	၀

## ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အမေး၊ အဖြေ အစီအစဉ် ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့ပူးပေါင်းပြီး ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်ကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်မှစ၍ အပတ်စဉ် အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် ကြာသပတေး နေ့များတွင် ညနေ ၆ နာရီခွဲမှ ည ၇ နာရီအထိ မြန်မာ့ အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိ သည်။

နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက် ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးအကြံပြုအားဖြည့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအဖွဲ့ဝင် ကျန်းမာရေးပညာရှင်ကြီး များနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်

ရှိသူ ကျန်းမာရေးပညာရှင်များဖြစ်သည့် နည်းပညာပိုင်း ဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုး အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (ဗဟို) ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာထင်အောင်စော၊ ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသန်းထွန်းအောင်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသ ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သန်းသန်းမြင့်တို့က ပြည်သူများ သိရှိမေးမြန်းလိုသည့် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် မေးခွန်းများအပေါ် ပြန်လည်ဖြေကြား ချက်များကို ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ပူတာအိုမြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ကုသရေး ပူးပေါင်းလှုပ်ရှားဆောင်ရွက်

ပူတာအို နိုဝင်ဘာ ၂၃ ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနသည် ပူတာအိုမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းစင် ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကျော်ကျော်အောင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးတင်ကိုလွင်၊ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဦးကျော်ကိုကိုကျော်၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန မှူး ဦးချမ်းငြိမ်းကျော်၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများသည် ပူတာအိုမြို့နယ်ရှိ မြို့မဈေး၊ လေယာဉ်ကွင်းဈေးများ၌ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေ သည့် ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်

ကုသရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်သူများ သိရှိလာစေရန် လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်း၊ အသိပညာပေး ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဈေးများအတွင်းစည်းကမ်းနှင့် အညီ စနစ်တကျရောင်းဝယ်နိုင်ရေး၊ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သဘာဝအပင်အစိတ်အပိုင်းများ တရားမဝင်ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားမှု မရှိစေရေး၊ တားမြစ်ထားသည့် ငါးဖမ်းနည်း/ ငါးဖမ်းကိရိယာများဖြင့် ငါးဖမ်းဆီးထုတ်လုပ်ရောင်းချမှု မရှိစေရေးပညာပေး စည်းရုံးခြင်း၊ ဟောပြောခြင်း၊ ဗဟုသုတ များဖြန့်ဝေခြင်း၊ ကြပ်မတ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့အား ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



## အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းဖို့အရေးကြီး



မကြာခင်ကာလမှာ ရုပ်မြင်သံကြားကနေတစ်ဆင့် အွန်လိုင်းကနေပြီး ကျန်းမာရေးကောင်းဖို့အတွက် ရည်ရွယ်ထားတဲ့ အကဲဖြင့်ပွဲတွေလည်းလုပ်ဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ အကတော်ရင် ဆုလည်းရနိုင်တယ်။ ဒါလုပ်ခြင်းအားဖြင့် စိတ်သက်သာမှုလည်း ရနိုင်တယ်။ ကျန်းမာရေးလည်း ပိုပြီးတိုးတက်နိုင်ပါတယ်။ ကိုဗစ်ရောဂါနဲ့ပတ်သက်လို့ ကျွန်မအကြိမ်ကြိမ်အခါခါ ပြောပါတယ်။ အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များဟာ ဒီရောဂါရရင်တောင်မှ သိပ်ပြီးပြင်းပြင်းထန်ထန်မခံစားရပါဘူး။ ဒါကြောင့် အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းဖို့ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာသာမက တခြားနိုင်ငံတွေမှာလည်း အခုတွေ့လာရတာတော့ ဆီးချိုရောဂါသည်များဟာ ကိုဗစ်ရောဂါကို သိပ်ပြီးတော့ သတိထားရပါလိမ့်မယ်။ ဆီးချိုရောဂါအခံရှိတယ်ဆိုရင် ကိုဗစ်ရောဂါရတဲ့အခါ ပြင်းထန်တတ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာ ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါရှိတဲ့ပြည်သူတွေ တော်တော်များပါတယ်။ ဒါကတော့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အားနည်းချက်တွေရှိခဲ့လို့ပါ။ ကျွန်မတို့ ဒါတွေကိုလည်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ လုပ်နေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုအခြေခံကျန်းမာရေး ကောင်းတယ်ဆိုတာ နေ့ချင်း၊ ညချင်း မဖြစ်သွားပါဘူး။ နှစ်ပေါင်းများစွာ၊ ပြောရမယ်ဆိုရင် အမိဝမ်းတွင်းကတည်းက စတယ်လို့တောင် ပြောလို့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များကို ကလေးသန္ဓေတည်တာနဲ့ စပြီးတော့ ဂရုစိုက်ရတယ်။ ကလေးလွတ်တဲ့အထိ အထူးဂရုစိုက်ပြီးတော့ ပံ့ပိုးတာတွေ လုပ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။

(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ၁၆-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ

၁။ (၂၀-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၃၉၈) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ဓနပြည်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	မင်္ဂလာဒုံ	၉၅
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၅၇
		ပုဏ္ဏား	၆၃
		တောင်ငူကွဲလေး	၆၁
		ရွှေပြည်သာ	၆၀
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၄၅
		သာယာဝတီမြို့နယ်	၄၃
		ဒဂုံမြို့တစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၃၅
		သာယာဝတီ	၃၂
		သိုင်းသေသာ	၂၈
		ဧရာဝတီ	၂၆
		မြောက်ဥက္ကလာပ	၂၅
		မင်္ဂလာ	၂၅
		အင်းစိန်	၂၅
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၂၀
		ကြည့်မြင်တိုင်	၂၀
		မရမ်းကုန်း	၁၆
		ကျောက်တန်း	၁၅
		ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)	၁၅
		အနောက်	၁၀
		ပုဏ္ဏားတောင်	၁၀
		ထန်းတပင်	၁၂
		ဗဟန်း	၁၂
		ရန်ကင်း	၁၅
		စမ်းချောင်း	၈
		ကမာရွတ်	၇
		ပန်းဘဲတန်း	၇
		ဒလ	၆
		ဆိပ်ကြီးစေတင်တို	၅
		လမ်းမတော်	၅
		တုံတေး	၄
		ဒဂုံ	၃
တိုက်ကြီး	၂		
အထွေ	၂		
လှည်းကူး	၂		
ကျောက်ဆည်	၁		
လှသာ	၁		
ဗိုလ်တထောင်	၁		
မရမ်း	၁		
<b>စုစုပေါင်း</b>			<b>၈၅၈</b>
၂။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	ချမ်းသာသာစ	၄၉
		မဟာအောင်မြေ	၃၉
		ချမ်းမြသာစည်	၂၂
		အောင်မြေသာစ	၂၂

အမရပူရ	၂၂		
ပုသိမ်ကြီး	၁၇		
ပြည်ကြီးတံခွန်	၆		
မိတ္ထီလာ	၄		
ကျောက်ဝန်းတောင်း	၂		
ညောင်ဦး	၂		
မတ္တရာ	၁		
ကျောက်ဆည်	၁		
ပြင်ဦးလွင်	၁		
စဉ့်ကိုင်	၁		
တောင်သာ	၁		
သာစည်	၁		
မြစ်သား	၁		
ငါးနားစွန်	၁		
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၉၆</b>	
၃။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ပဲခူး	၅၆
		လက်ပံတန်း	၂၃
		သာယာဝတီ	၁၈
		ညောင်မင်းလေးမင်	၁၁
		မော်	၁၀
		ကလ	၁၀
		နန္ဒလင်း	၈
		ပေါင်တည်	၈
		ရွှေတောင်	၇
		သံကျန်း	၆
		မင်းလှ	၅
		ခိုက်ဦး	၄
		သနပ်ပင်	၃
		အုတ်မြို့	၂
		ကြို့ပင်ကောင်း	၂
		တောင်ငူ	၁
		ဖြူး	၁
ကျောက်တံခါး	၁		
စိုးညို	၁		
စီးကုန်း	၁		
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၇၈</b>	
၄။	အရှင်တော်ကရင်ဒေသကြီး	ဖွဲ့ပုံ	၁၀
		ကျွန်းပျော်	၁၀
		ကျွန်းလှ	၉
		မြန်အောင်	၈
		ကျောက်ဆည်	၆
		မော်လမြိုင်ကျွန်း	၅
		ကြို့မင်း	၅
		ဘိုကလေး	၄
		ဒေးဒေ	၄
		ကျွန်းတန်း	၄
မာသီတ	၂		
ဓနုဖြူ	၁		
လမ္ပတ္တာ	၁		
မအူပင်	၁		

မြောက်မြ	၁		
ညောင်တန်း	၁		
ပုသိမ်	၁		
သီပေါ	၁		
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၇၄</b>	
၅။	ရခိုင်ပြည်နယ်	သံတွဲ	၁၀
		မောင်တောင်	၇
		စစ်တွေ	၇
		ကျွန်းဘော်	၅
		ကျွန်းဘော်မြို့	၄
		ပု	၂
		မြောက်ဦး	၂
		မင်းပြာ	၁
		မောင်ကုတ်	၁
		<b>စုစုပေါင်း</b>	
၆။	ကရင်ပြည်နယ်	ကျောက်တိုင်	၅
		လှိုင်ဘွဲ့	၃
		ဘားမဲ	၃
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၁</b>	
၇။	မွန်ပြည်နယ်	မော်လမြိုင်	၄
		ကျွန်းတို	၃
		မုဒုံ	၁
		သထုံ	၂
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၀</b>	
၈။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ကလေး	၄
		စစ်ကိုင်း	၂
		ပုလဲ	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၇</b>	
၉။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ပုလော	၄
		မြိတ်	၁
		ကျောက်	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၆</b>	
၁၀။	ကချင်ပြည်နယ်	ခရိုင်မော်	၂
		မြစ်ကြီးနား	၂
		ဖားကန့်	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၅</b>	
၁၁။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	မကွေး	၂
		မင်းဘူး	၁
		မြိုင်	၁
		ငမဲ	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၅</b>	
၁၂။	ရှမ်းပြည်နယ်	နောင်ချို	၂
		ကားခို	၁
		ပင်လောင်း	၁
		မတောင်ကြီး	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၅</b>	
၁၃။	မနုပြည်တော်	လယ်ဝေး	၁
		မေယျာသီရိ	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၂</b>	
(၂၀-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း		<b>(၁,၃၉၈) ဦး</b>	

မှတ်ချက်။ (၂၀-၁၁-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁,၃၉၈)ဦးတွင် အနံ့မရရှိသူ (၃၃၂) ဦး ပါရှိပါသည်။  
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းရေးရာ



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ ဆုများစိစစ်ရွေးချယ်ခြင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၃

ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဆောင်းပါးနှင့် ဝတ္ထုတို ပြိုင်ပွဲ ဆုများချီးမြှင့်ရေးအတွက် ဆောင်းပါးဆု စိစစ် ရွေးချယ်ခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူ လမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လည်းကောင်း၊ ဝတ္ထုတိုဆုများ စိစစ် ရွေးချယ်ခြင်းကို ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် လည်းကောင်း ကျင်းပသည်။

ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်

အဆိုပါပြိုင်ပွဲများကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ သမိုင်းအစဉ်အလာ ကြီးမားခဲ့မှုများ၊ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တက္ကသိုလ်ကြီးအဖြစ် တည်ရှိခဲ့မှုများနှင့် နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစနစ်များနှင့်အညီ ပညာ သင်ကြားနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနေမှု များ၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော တက္ကသိုလ်ကြီး တစ်ခု ပေါ်ပေါက်လာစေရန်နှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ကမ္ဘာကြီးကိုအကျိုးပြုနိုင်သော စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တက္ကသိုလ်ကြီးတစ်ခု ဖြစ်ထွန်း ပေါ်ပေါက်လာရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရေးသားယှဉ်ပြိုင်ရန် အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်အထိ ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ရာ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင် ၆၄ ဦးက ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါး ၆၄ ပုဒ်ကို လည်းကောင်း၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင် ၄၁ ဦးက ပြိုင်ပွဲဝင် ဝတ္ထုတို ၄၁ ပုဒ်ကို လည်းကောင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါးများနှင့် ဝတ္ထုတိုများ ဆုစိစစ်

ရွေးချယ်ခြင်းကို စာပေပညာရှင်များနှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မှ ကိုယ်စားလှယ်များက ပြိုင်ပွဲဝင်စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ အကဲဖြတ်စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုအဖြစ် ဦးတင်ထွန်း (ချယ်ရီမြေမောင်တင်ထွန်း)၊ ဒုတိယဆုအဖြစ် ဦးသက်ဦး (သက်ဦးမောင်-မဟာဝိဇ္ဇာ)၊ တတိယဆုအဖြစ် ဦးပွင့်သူ အောင် (တက္ကသိုလ်ပွင့်သူအောင်)၊ အထူးဆုများအဖြစ် အထူးဆု-၁ ဒေါ်သင်းသင်းဇင် (ဇင်-ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)၊ အထူးဆု-၂ ဦးစိန်ဝင်း (ပန်းမြိုင်လယ်စိန်ဝင်း-ဥပဒေ)၊ အထူးဆု-၃ ဦးညွန့်မောင် (မိုးမင်းဇော်)၊ အထူးဆု-၄ ဦးဇော်လွင်ဦး (ကိုတူး-သာယာမြိုင်)၊ အထူးဆု-၅ ဦးထိန်လင်း (လင်းအရုဏ်ဦး-ပဲခူး)တို့က လည်းကောင်း၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုအဖြစ် ဦးမင်းသိန်းမွန် (အောင်ဟိတ်)၊ ဒုတိယဆုအဖြစ် မောင်ဝေဝေမောင်မောင် (ကောလိယဝေဝေမောင်မောင်)၊ တတိယဆုအဖြစ် ဦးမြင့်သိန်း (ထွန်းနိုင်)၊ အထူးဆုများအဖြစ် အထူးဆု-၁ ဦးဝင်းသိန်း (ကျောင်းဆရာကိုကိုဝင်း-ပျဉ်းမနား)၊ အထူးဆု-၂ ဒေါ်သင်းသင်းဇင် (ဇင်-ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)၊ အထူးဆု-၃ ဒေါ်အေးအေးဟန် (ခင်အေးအေးဟန်)၊ အထူးဆု-၄ ဦးစိန်လှအောင် (စိန်လှအောင်-မြန်မာစာ)၊ အထူးဆု-၅ ဒေါ်ခင်အုန်းမြင့် (နန္ဒာခင်-သက္ကလမြေ) တို့က လည်းကောင်း ဆုများရရှိခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပမည့်ရက်အား ထပ်မံ အသိပေး အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့်စာတိုက် - အောင်မြင်(ပြန်/ဆက်)

**မြတ်ခရိုင်၌ တရားမဝင် ငါးဖမ်းဆီးမှုမရှိစေရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး**  
မြတ်ခရိုင် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
မြတ်ခရိုင်အတွင်း ဘက်ထရီရှော့တိုက်ငါးဖမ်းဆီးခြင်း၊ အဆိပ်ချ ငါးဖမ်းဆီးခြင်းနှင့် ပေါက်ကွဲစေတတ်သောပစ္စည်းများ အသုံးပြု၍ ငါးဖမ်းဆီးမှုများမရှိစေရေးတို့အတွက် ယမန်နေ့က မြတ်ခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးတင်နိုင်ဝင်းနှင့် ဝန်ထမ်း များသည် သောင်ရင်းမြစ်တစ်လျှောက် အမှတ်(၂) ထိုင်း-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးတံတား၊ မယ်ထော်သလေကျေးရွာ၊ အင်ကြင်းမြိုင် ကျေးရွာ၊ မင်းလက်ပံကျေးရွာနှင့် ဖလူးကျေးရွာတို့သို့ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**ရပ်စောက်မြို့နယ် မြို့မဈေး သမဝါယမအသင်းမှ စုဆောင်းငွေအပေါ် အတိုးထုတ်ပေး**  
ရပ်စောက် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ရမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ရပ်စောက်မြို့နယ် မြို့မဈေးသမဝါယမအသင်းမှ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ အတွင်း အသင်းသားများ အထောက်အကူဖြစ်စေ ရေးအတွက် စုဆောင်းငွေအပေါ် အတိုးထုတ်ပေး ခြင်းကို အသင်းရုံးခန်းမ၌ လုပ်ခဲ့ပြီး အသင်းသား ၅၆၅ ဦးအား စုဆောင်းငွေအပေါ် အတိုးငွေကျပ် ၁၈၀၆၉၈၅၂ ကျပ်ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

MRTV SCHEDULE Tuesday November 24 2020. Program list including: 6:00 AM ရတနာသုတ် ယဇ်တရားတော်, 7:00 AM BREAKFAST NEWS, 7:35 AM 'လွယ်လွယ်ရွေးချယ် လူ့အားကစား Physical Fitness Dance လွယ်လွယ် ခြံ၍ သတ်မှတ်ကဏ္ဍ' (ပွဲစဉ်-၂), 10:00 AM သတင်းထဲက သတင်း, 11:35 AM ဘဝထဲကဝတ္ထု ဝတ္ထုထဲကဘဝ 'မြတ်ဘေးသတ်လက်ပေးလိုက်ပုံကပြခြင်း', 1:00 PM မြန်မာ့ဒီဇိုက်လမ်း 'တမာမင်းသား' ဆုံဆက် ဒီဇိုင်းပုံ, 3:00 PM Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာလင်္ကာအဖွဲ့များ (အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍ), 3:25 PM မြန်မာတော်လှန်ရေး ဩဇာ (အပိုင်း-၁၇), 5:00 PM ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန (ပထမဆုပြိုင်ပွဲ) (ပထမဆုပြိုင်ပွဲ) (ပထမဆုပြိုင်ပွဲ), 6:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း, 6:30 PM 'ကိုဗစ်-၁၉' သတင်းထုတ်ဝေရေး အစည်းအဝေးအစီအစဉ်, 7:20 PM 100 နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဆုငြိမ်းထင်စား ဖုဒိုင်းများ, 8:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း, 9:00 PM တက္ကသိုလ်ရည်ရွယ်ချက်ပြုစုခြင်း 100 နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် 'တမာမင်းသား' ဖုဒိုင်းများ ပြုစုခြင်း

မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ ဆောင်းရာသီ သီးနှံစိုက်စရိတ်ချေးငွေ ကျပ်သိန်း ၁၃၀၀၀ ကျော် ထုတ်ချေးရန်လျာထား

မိုးညှင်း နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ ဆောင်းရာသီ သီးနှံစိုက် တောင်သူ ၁၈၀၀ ကျော်အတွက် စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ကျပ်သိန်း ၁၃၀၀၀ ကျော်ထုတ်ချေးရန် လျာထားကြောင်းနှင့် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် စတင်ထုတ်ချေးခဲ့ပြီး ယနေ့တွင် ဆက်လက်ထုတ်ချေးခဲ့ရာ ကျေးရွာအုပ်စု သုံးစုမှ တောင်သူ ၂၁၉ ဦးအား ကျပ်သိန်း ၁၃၉၃ ကျပ် ထုတ်ချေးပြီးကြောင်း မိုးညှင်းမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မန်နေဂျာ ဦးအောင်စိုးဦးက ပြောသည်။  
“မိုးညှင်းက Stay at Home ဒေသထဲမှာပါနေလို့ ချေးငွေထုတ်ချေးရာမှာ တခြားဒေသတွေထက်တော့ နောက်ကျပါတယ်။ ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန်ချက်တွေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှစတင်ပြီး ထုတ်ချေးနိုင်ပါတယ်။ မိုးညှင်း မြို့နယ်ထဲက ကျေးရွာအုပ်စု ၄၃ စု မှာ ဒီနှစ်တော့ ချေးငွေ တင်ပြလာတဲ့ ၁၅ အုပ်စုက တောင်သူ ၁၈၅၂ ဦးအတွက် ကျပ်သိန်း ၁၃၀၀၀ ကျော် ထုတ်ချေးဖို့ ခွင့်ပြုချက်ရထား ပါပြီ” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။  
ထိုသို့ ထုတ်ချေးရာတွင် ယခုနှစ်၌ မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်သည် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်နှင့် ပေါင်းစည်း ကာ ချေးငွေထုတ်ပေးသည့်စနစ်ကို စတင်အသုံးပြုလျက် ရှိကြောင်း၊ ယခု ချေးငွေသည် လုပ်ကွက်ငယ် တောင်သူများ အား ပံ့ပိုးကူညီသည့် ချေးငွေအမျိုးအစားဖြစ်ပြီး တောင်သူ တစ်ဦးလျှင် တစ်ဧကအတွက် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် မိမိစိုက်ဧက ၁၀ ဧကအထိ ကန့်သတ်ထုတ်ချေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု လျာထားထုတ်ချေးငွေပမာဏမှာ ယမန်နှစ်က တင်ပြတောင်းခံလာသည့် စာရင်းအဟောင်း အတိုင်း ဆက်လက်တင်ပြပြီး ခွင့်ပြုချက်ကျထားပြီဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။  
ဆုမြတ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ စနစ်တကျ လက်ဆေးစို့

Tests & Care ရောဂါစင်တာ၌ မြို့နယ်ရှစ်မြို့နယ်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလက္ခဏာ ခံစားနေရသူများကို စစ်ဆေးပေးမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၃  
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက် ရှိသော Tests & Care ရောဂါစင်တာအနေဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှစတင်၍ ဗဟန်း၊ မရမ်းကုန်းနှင့် စမ်းချောင်းမြို့နယ်သုံးမြို့နယ်ထပ်တိုးကာ မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလက္ခဏာ ခံစားနေရသူများကို စစ်ဆေးပေးသွား မည်ဖြစ်သည်။  
ရောဂါစင်တာအဖွဲ့အစည်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံထားရသူများ အား ကုသပေးရန် သုဝဏ္ဏဘောလုံးကွင်းနှင့် အမျိုးသားဘောလုံးအကယ်ဒမီ (ရန်ကုန်)တို့တွင် ကုသရေးစင်တာများ တည်ဆောက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ သလို ရောဂါလက္ခဏာခံစားနေရသူများကို စစ်ဆေးပေးနိုင်မည့် Tests & Care ရောဂါစင်တာကိုပါ တည်ဆောက်ကာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေခြင်း ဖြစ်သည်။  
Tests & Care ရောဂါစင်တာတွင် ယခင်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကုသရေး လုပ်ငန်းများတွင် အနစ်နာခံကာ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဆရာဝန်၊ ဆရာမများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ကြက်ခြေနီများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် သင်္ဘန်းကျွန်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ ရန်ကင်း၊ တာမွေ၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် တို့မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလက္ခဏာ ခံစားနေရသူများကို စစ်ဆေးခဲ့သော်လည်း နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှစတင်ကာ မြို့နယ်သုံးမြို့နယ်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလက္ခဏာ ခံစားနေရသူများကို စစ်ဆေးပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ Tests & Care ရောဂါစင် တာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလက္ခဏာ ခံစားနေရသူ စုစုပေါင်း ၁၁၀၀၀ ကျော် ကို ရောဂါပိုးရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးခဲ့ကာ ပိုးတွေ့ရှိသူများကို သက်ဆိုင်ရာ ကုသရေး စင်တာ(သို့)ဆေးရုံများသို့ လိုက်လံပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလက္ခဏာ ခံစားနေရသူများအနေဖြင့် Tests & Care ရောဂါစင်တာတွင် စစ်ဆေးမှုခံယူနိုင်ရန်အတွက် <https://bit.ly/36Uvlss> မှတ်စာဆင့် အချက်အလက်ပြည့်စုံစွာဖြည့်သွင်း၍ ကြိုတင်လျှောက်ထားရမည် ဖြစ်ပြီး စစ်ဆေးမှုခံယူမည့်သူများထံသို့ QR Code၊ Patient ID နှင့် လာရောက် စစ်ဆေးရမည့် နေ့ရက်၊ အချိန်တို့ကို ကာယကံရှင်၏ ဖုန်းနံပါတ်သို့ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ SMS ပေးပို့မည်ဖြစ်သည်။ စစ်ဆေးမှုခံယူမည့်သူသည် သတ်မှတ် ပေးထားသော နေ့ရက်၊ အချိန်အတိုင်းအကျအတိုင်း သင်္ဘန်းကျွန်းမြို့နယ် ဝေဇယန္တလမ်းမပေါ်ရှိ Tests & Care ရောဂါစင်တာသို့ ဝန်ထမ်းကတ်(သို့) မှတ်ပုံတင်နှင့်အတူ လာရောက်စစ်ဆေးမှုခံယူရမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေး လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ထပ်မံပြန်ပေးမှုမရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ QR Code၊ Patient ID မရှိသူများကို စင်တာတွင် လုံးဝဝန်ဆောင်မှုပေးမည်မဟုတ် ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။  
အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက Hotlines: 014705555 သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း နိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
ရဲရင့်ရှိုင်း

# COVID-19 Fund မှ ချေးငွေလျှောက်ထားသည့် လုပ်ငန်း ၆၉၈ ခုသို့ ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၇၆၅ ဘီလီယံ ဒုတိယအကြိမ် ချေးငွေထုတ်ယူခွင့်ပြု

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

## ဒုတိယအကြိမ် Covid-19 Fund မှ တတိယအသုတ် ချေးငွေခွင့်ပြုပေးရန် စိစစ်အတည်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများစာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းအမည်	လိပ်စာ
၅၆၆	စိုးပြည့်အောင်ဆန်စက်	အမှတ် (၇) ရပ်ကွက်၊ ညောင်တုန်းမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၅၆၇	ကုမ္ပဏီသယ ဆန်စက်	သာလီကားရွာ၊ သပြေစိန်အုပ်စု၊ ဇီးကုန်းမြို့
၅၆၈	ဒေါ်ညွန့်စိန် ဆားကြမ်းထုတ်လုပ်ငန်း	မဲခရဲကျေးရွာအုပ်စု၊ မဲခရဲကျေးရွာ၊ ငပုတောမြို့နယ်
၅၆၉	နဂါးနီဆန်စက်ခြောက်စက်နှင့် ပုံရုံလုပ်ငန်း	မြို့မရပ်ကွက်၊ ချောင်းဦးမြို့
၅၇၀	ဦးညိုညို နေရနန်းဆားကြမ်းလုပ်ငန်း	မဲခရဲတိုက်နယ်၊ မရမ်းကွင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၅၇၁	ဦးကျော်ကျော်ဦး ရေဘာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း	ဥသရဲကျေးရွာ၊ ရေဖြူမြို့နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
၅၇၂	ဦးရဲစိန် (အောင်ဆုမွန်ပဲကြော်လုပ်ငန်း)	၃၂၁၊ ၁၃ လမ်း၊ အောင်မေတ္တာ (ဃ) ရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့
၅၇၃	ရွှေစီးကွက်-အိုင်အိုင်ဆားချော ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း	ရွှေစီးကွက်ဆားကြိုတိုက်၊ အမှတ်(၃)၊ ဆန်တန်းလမ်း၊ စက်ကွင်းရပ်၊ မော်လမြိုင်မြို့
၅၇၄	စိုးမင်းဟိန်းဆန်စက်လုပ်ငန်း	သဝင်ကိုင်းကျေးရွာ၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်
၅၇၅	ဦးဝင်းဌေး (ကြက်မွေးမြူရေး)	ကန်တစ်ရာ၊ နေဝန်းနီ၊ ကလေးကျေးရွာ
၅၇၆	ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	အုတ်တွင်းကျေးရွာ၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်
၅၇၇	ဦးစံရွှေမြ ငါး/ပုစွန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	အလယ်ကျွန်းကျေးရွာ၊ ပေါက်တောမြို့နယ်
၅၇၈	ဒေါ်မော်မော်လီ ကင်းမွန်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ်(၁၃၉)၊ ဓမ္မာရုံလမ်း၊ ကန်ဖျားရပ်၊ မြိတ်မြို့
၅၇၉	ဦးသိန်းလှ ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ပန်းတင်အင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ လောင်းလုံမြို့နယ်
၅၈၀	ဦးဝေဖြိုးလှိုင် ရေထွက်ပစ္စည်း ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ရေး	ဒေါ်ငြိမ်းကျေးရွာ၊ အမာမြို့နယ်
၅၈၁	ဦးညွန့်တင် ငါးမွေးမြူရေး	ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး
၅၈၂	ဒေါ်စာစောဇေယျ ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်၊ ချောင်းသာ
၅၈၃	ဦးစန်းဝင်း ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	လှိုင်းတာကျေးရွာအုပ်စု၊ ကျိုက်လတ်မြို့နယ်
၅၈၄	ဦးလှဝင်း ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ထီးဖြူသောင်ကျေးရွာ၊ ရေးမြို့နယ်
၅၈၅	ဦးဆန်းဦး (ကောင်းထက်သူ-၁) ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	တက္ကသိုလ်ရိပ်သာ (၉) လမ်း၊ ကလွင်ရပ်၊ မြိတ်မြို့
၅၈၆	ဦးအောင်ကျော်မင်း ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	သင်္ဂီတိုကျေးရွာ၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်
၅၈၇	ဦးထွန်းထွန်း (ငွေဝင်စိုး) ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	သပြေချိုင်းကျေးရွာ၊ သံတွဲမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်
၅၈၈	ဦးအုန်းဌေး ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ချောင်းသာ
၅၈၉	ဦးသောင်းဟိန်း ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ် (၂၄)၊ အောင်ဆေဒဂုံလမ်း၊ ကြက်စားပြင်၊ ထားဝယ်မြို့
၅၉၀	ဦးနေလင်းအောင် (ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း)	ချောင်းဝကျေးရွာ၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၅၉၁	ဦးလှမြင့် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	ကျိုတနော်အရှေ့ကျေးရွာ၊ ဓနုဖြူမြို့နယ်
၅၉၂	ဦးဟန်စိုး ရေငန်ငါး၊ ပုစွန်၊ ဂဏန်းမွေးမြူရေး လုပ်ငန်း	အုတ်တွင်းကျေးရွာ၊ အုတ်တွင်းအုပ်စု၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်၊ ငပုတောမြို့
၅၉၃	ဦးလှိုင်သူရ (ပင်လယ်ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	B-လမ်း၊ ကန်ကြီးရပ်၊ မြိတ်မြို့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
၅၉၄	ဦးစံမင်း ငါးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်း	အမှတ်(၂)၊ အထကကျောင်းလမ်း၊ ဘီးလင်းတန်းရပ်ကွက်၊ လက်တံတန်းမြို့
၅၉၅	ဦးမျိုးရွှေ ကမ်းနီးငါးဖမ်း လုပ်ငန်း	အမှတ် (၄)၊ ဂျီစီအေရပ်ကွက်၊ ငပုတောမြို့နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်
၅၉၆	ပြည်မြို့ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	တာပတ်ကျေးရွာ၊ ကျိုက်လတ်မြို့
၅၉၇	ဦးညွန့်မင်း မျှော့ပိုက်လုပ်ငန်း	ခါးပြတ်ကျေးရွာ၊ အမာမြို့
၅၉၈	ဦးအောင်ကိုမြတ် (ငွေတိုးရ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	အမှတ်- ၂၉၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရေပန်းရပ်၊ မြိတ်မြို့
၅၉၉	ဦးညိုညိုထွန်း- ငါး၊ ပုစွန် မွေးမြူရေးဝယ်ရေး လုပ်ငန်း	အုတ်တွင်းရွာ၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၀၀	ဒေါ်ကြည်ကြည်သင်း (ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း)	ချောင်းဝရွာ၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၀၁	ကိုဇော်မျိုးမြတ် ရေထွက်ထုတ် လုပ်ငန်းနှင့် ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ဗန်ဒါပင်ကျေးရွာ၊ ဒေါ်ညိုမင်းအုပ်စု၊ အမာမြို့နယ်
၆၀၂	ရတနာမျိုး ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ်(၆)၊ ရေခဲခိုင်လမ်း၊ ၁၂ ရပ်ကွက်၊ ဖျာပုံမြို့နယ်
၆၀၃	ဦးရန်လင်းဘို ရေထွက်ပစ္စည်း ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ကမ်းနီးကမ်းဝေး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ခါးပြတ်ကျေးရွာ၊ ဖျာပုံမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၀၄	ဦးကျော်မျိုးဦး ပင်လယ်ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းနှင့် ဖျာပုံလုပ်ငန်း	နောက်မီးကျေးရွာအုပ်စု၊ အမာမြို့နယ်၊ ဖျာပုံမြို့
၆၀၅	ဦးအောင်ကျော်ဆန်း (ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း)	ချောင်းဝကျေးရွာ၊ ငပုတောမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၀၆	ဦးလှမြအောင် ကမ်းဝေးငါးဖမ်း လုပ်ငန်း	အမှတ်(၁) ဂျီစီအေရပ်ကွက်၊ ငပုတောမြို့နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်
၆၀၇	ဦးရန်နိုင် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	လောင်းလုံမြို့နယ်၊ သဘောဆိပ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
၆၀၈	ဦးသိန်းတန် ရေထွက်ပစ္စည်း ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း	ဗန်ဒါပင်ကျေးရွာ၊ ဒေါ်ငြိမ်းအုပ်စု၊ အမာမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

၆၀၉	ဦးဌေးဝင်း (ရေငန်ငါး၊ ပုစွန်၊ ဂဏန်း) မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း	ကျောက်ကလပ်ကျေးရွာ၊ ဒီဒူးကုန်းအုပ်စု၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၊ ငပုတောမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်း
၆၁၀	ဦးမြင့်ကြည် (ပြည်သာဖြူ ကုမ္ပဏီလီမိတက်)	အခန်း-၁၀၊ ကမ်းနီးဖျာရွှေဟင်္သာရပ်၊ ကော့သောင်းမြို့
၆၁၁	Royal-21 Co., Ltd.	အမှတ်(၁၉၄)၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ ထားဝယ်စုရပ်၊ မြိတ်မြို့
၆၁၂	ဦးမျိုးကိုကို (ရေထွက်ပစ္စည်းပြုပြင် ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း)	ခါးပြတ်ကျေးရွာ၊ ဖျာပုံမြို့နယ်
၆၁၃	ဦးသဲချောင်း ဗိုလ်ရန်နိုင် ပင်လယ်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အဘော်ရွာ၊ ရေးမြို့နယ်
၆၁၄	ဦးစီအေး (ပြည်ပြည်အောင် ၁၊ တိုးတက်အောင် ၁ ပင်လယ်ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	ညောင်ပြင်ရွာ၊ လောင်းလုံမြို့နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
၆၁၅	ဦးကျော်နိုင်ထွန်း- ဂျင်း၊ ခရ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	ငမန်းချောင်းတောင်ကျေးရွာ၊ ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
၆၁၆	ဦးကျော်ကျော်သက် (အောင်သူဇော်) ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ် (၄၈၆)၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း၊ တလင်းထန်ရပ်၊ ထားဝယ်မြို့
၆၁၇	ဦးစန်းတင် (ပင်လယ်ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	အမှတ် (၄)၊ ဈေးလမ်း၊ တပ်ပြင်ရပ်၊ မြိတ်မြို့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
၆၁၈	ရွှေအောင်သီရိ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ရေခဲခိုင်လမ်း (၁၂) ရပ်ကွက်၊ ဖျာပုံမြို့
၆၁၉	ဦးတိုးဝင်း ရေငန် (ငါး၊ ပုစွန်၊ ဂဏန်း) မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း	ဝေးတောက်ကြီးကျေးရွာ၊ ချောင်းဝအုပ်စု၊ ငပုတောမြို့နယ်
၆၂၀	ဦးအေးမင်းမောင် (ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	ကျောက်ဆင်ကျေးရွာ၊ လောင်းလုံမြို့နယ်
၆၂၁	ဦးအောင်ကျော်မြ ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ငပုတောမြို့၊ ဂျီစီအေရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် (၉)
၆၂၂	ဒေါ်တင်တင်ဝင်း ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	မောင်းမကန်ရွာ၊ လောင်းလုံမြို့နယ်
၆၂၃	ဦးဝင်းထိုက် (ဝမ်းတွေး) ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	မောင်းမကန်ကျေးရွာ၊ လောင်းလုံမြို့နယ်
၆၂၄	ဦးမင်းအောင် (ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	ပြင်ကြီးကျေးရွာ၊ လောင်းလုံမြို့နယ်
၆၂၅	ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြူ ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	အမှတ်-၁၄၁၊ ဗိုလ်ဗထူးလမ်း၊ မြစ်ငယ်ရပ်၊ မြိတ်မြို့
၆၂၆	ဦးဟန်သိန်း ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံမြို့နယ်၊ သဘောဆိပ်ရွာ
၆၂၇	ကိုသန့်ဇော် (ခ) ကိုသန်းဇော် ရေထွက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေးနှင့် ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ခါးပြတ်ကျေးရွာ၊ ဒေါ်ညိုမင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ အမာမြို့နယ်၊ ဖျာပုံမြို့
၆၂၈	ဦးစန်းအောင် ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	လောင်းလုံမြို့နယ်၊ မောင်းမကန်ကျေးရွာ
၆၂၉	ဦးတင်စိုးလှိုင် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	မိုးကုတ်ကျေးရွာ၊ ပန်းတနော်မြို့
၆၃၀	ဦးတင်မြင့် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း	လှည်းဆိပ်အုပ်စု၊ ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်
၆၃၁	အောင်သီရိ (၁) ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ခိုင်အမှတ် (၆)၊ ရေခဲခိုင်လမ်း၊ ၁၂ ရပ်ကွက်၊ ဖျာပုံမြို့နယ်
၆၃၂	ဦးမြင့်စိုး (ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း)	မိုးကုတ်ကျေးရွာ၊ ပန်းတနော်မြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၃၃	ဦးဖြိုးထက်အောင် ရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေး	ငပုတောမြို့နယ်၊ ဝါးကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ချောင်းဖျားကျေးရွာ
၆၃၄	ဦးဘသိန်း (ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း)	ကျောက်ဆင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပြင်ကြီးရွာ၊ လောင်းလုံမြို့နယ်
၆၃၅	ဦးချိန်ခွမ် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်း	ချောင်းတောင်ကျေးရွာ၊ ရေးမြို့နယ်
၆၃၆	ဦးကျော်စိုး ပဲ၊ ပြင်၊ ပြောင်း စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း	ဘုရင့်နောင်မြို့ကွက်သစ်၊ ပန်းတနော်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၃၇	Dawei Holding Company	မောင်မယ်ရှောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ရေခဲခိုင်ရွာ၊ ထားဝယ်မြို့
၆၃၈	ရွှေပလောင် ဆန်စက်	ဆိပ်ကြီးကျေးရွာ၊ ကျောက်ကြီးမြို့၊ ပဲခူးတိုင်း
၆၃၉	ကောင်းစံဝင်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်-၃၀၇(ဘီ)၊ မကွေးလမ်း၊ ၂၃ ရပ်ကွက်၊ စက်မှုဇုန်-၁၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း
၆၄၀	Triple Circle Industry Co., Ltd.	(C-၉) (C-၁၀)၊ အကွက် အမှတ် (၇၈၅)၊ ပတ္တမြားစက်မှုဇုန်၊ စစ်ကိုင်းမြို့
၆၄၁	Special Manufacturing Company Limited	အမှတ် (၃၉၉)၊ မြတောင်ဝန်ကြီး ဦးစိုးလမ်း၊ ရွှေလင်းဗန်းစက်မှုဇုန်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်
၆၄၂	ဘဝချိန်ခွင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ် (၁၁၅)၊ မြေညီထပ်၊ (၁၅၇) လမ်း၊ တာမွေမြို့ (က+က) ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၄၃	ပါရမီ အချိုခြောက်လုပ်ငန်း	ကွမ်ဟယ်ရွာ၊ မင်းကုန်းရွာ၊ မန်ကောင်ရပ်ကွက်၊ ကျောက်မဲခရိုင်၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်
၆၄၄	ရွှေဖြူစိုး ရေဘာစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ် (၄၇)၊ အင်ကြင်းမြိုင်လမ်း၊ သွယ်-၅၊ သုဝဏ္ဏ၊ ရန်ကုန်မြို့
၆၄၅	ဒေါ်ရှောက်ဖာဆိုက် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်း	ပတ်တန်းအုပ်စု၊ အရှေ့ပတ်တန်းကျေးရွာ၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့
၆၄၆	ရွှေနန်း ဆန်စက်	ပါဒကြီးရပ်ကွက်၊ ကျောက်တန်းမြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၄၇	T & K ပုံနှိပ်နှင့် စာအုပ်ချုပ်လုပ်ငန်း	အမှတ် (၁၈/၇၆)၊ အင်းဝလမ်း၊ ရွှေပေါက်ကဲစက်မှုဇုန်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်
၆၄၈	United Shwe Naing Ngan Print Group Co., Ltd.	No.88/B, Kabaaye Pagoda Road, Sayarsan Quarter, Bahan Tsp, Yangon
၆၄၉	APEX EMPIRE Co., Ltd. (လက်ဖက်ခြောက် ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း)	အမှတ်- ၂၆ မိုးကောင်းလမ်း၊ မြကန်သာဥယျာဉ်အိမ်ရာ၊ လှိုင်မြို့နယ်
၆၅၀	DaNaWaDi Rice Machine	Chaung Twin Village, Own Pin Da Ni Kyun, Phar Pone Township, AyeYarWaDy Division
၆၅၁	The Baking Factory	၅၉ လမ်း၊ ကနောင်မင်းသားကြီး၊ စက်မှုဇုန် (၂)
၆၅၂	မြသီတာ ဆန်စက်(၂)	အမှတ်(၁)၊ မြဟောစက်မှုဇုန်၊ ကွယ်လွယ်၊ မြောင်းမြမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၅၃	Khaing Myanmar Honest Group Co., Ltd.	Block-29, No.9/10, Nawaday Garden Housing, Hlaing Tharyar Tsp, Yangon

ပြည်တွင်းရေးရာ

အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တန်ဆောင်တိုင်ကာလတွင် ပြောက်အိုး၊ မီးရှူးနှင့် မီးခိုး (ရှူးခိုင်း)များကို ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ပစ်ဖောက်ခြင်းများ မရှိစေရေးအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်များ နှစ်စဉ်ထုတ်ပြန်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များ၌ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကာလတွင် ပြောက်အိုး၊ မီးရှူးနှင့် မီးခိုး (ရှူးခိုင်း)များကို ပစ်ဖောက်မှုများကြောင့် ပြည်သူများအထိတ်တလန့်ဖြစ်စေခြင်း၊ မသမာသူများမှ ရုပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့်လုံခြုံရေးကို ထိခိုက်အောင်ပြုလုပ်လာနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် ပြောက်အိုး၊ မီးရှူးနှင့် မီးခိုး (ရှူးခိုင်း) များကို ရောင်းချခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ပစ်ဖောက်ခြင်းများ မပြုလုပ်ကြရန်နှင့် လိုက်နာခြင်းမရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့



**သမဝါယမလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ပီဒီယိုကွန်ဗရင့်စနစ်ဖြင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ**

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၂၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် သမဝါယမ အသေးစားငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု၊ ချေးငွေလုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှု လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်လွဲ ၁ နာရီက ပီဒီယိုကွန်ဗရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ Daedong စက်ပစ္စည်းများ ထပ်မံရောင်းချရေး၊ ရောင်းချငွေများ ကောက်ခံပေးသွင်းရေးကိစ္စရပ်များအပြင်၊ အသင်းများ၏ စာရင်းစစ်ဆေးရာတွင် တွေ့ရှိရသည့် အားနည်းချက်များနှင့် ပြင်ဆင်ရန်အချက်များ၊ နှစ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာနှင့် စာရင်းအင်းရေးသွင်းရေး ကိစ္စရပ်များ၊ အသင်းဝန်ထမ်းခန့်ထားရေး၊ အသင်းဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်ရေး၊ ကာလလွန် ကြွေးကျန်များ၊ ချေးငွေကြွေးကျန် သိမ်းဆည်းရေး၊ SI စစ်ဆေးရေး ကိစ္စရပ်များ၊ EB ချေးငွေ ကာလလွန် ကြွေးကျန်ကောက်ခံရေးများ၊ (၁၄)ကြိမ်မြောက် EB ချေးငွေ ပြန်လည်သိမ်းဆည်းရေး ကိစ္စရပ်များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်နှင့် အရာထမ်း အမှုထမ်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းလွင်နှင့် အမှုဆောင်များ၊ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနများမှ ဦးစီးအရာရှိများနှင့် မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု ဥက္ကဋ္ဌများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

**Covid-19 ငှာဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် Stay Home သတ်မှတ်ထားသည့် ကာလအတွင်း ပြည်သူများ အပန်းဖြေကြည့်ရှုနိုင်စေရန် ၂၃-၁၁-၂၀၂၀ မှ ၆-၁၂-၂၀၂၀ ထိ နှစ်ပတ်စာ အပန်းဖြေကြည့်ရှုခွင့်ကုတ် ၁၀၀၀၀၀၀ (တစ်သန်း)အား ပမာပိုတိုင်းအပေါ်ကော့ရှင်းက တတိယအကြိမ်အဖြစ် လျှော့ဒါန်းထားပါသည်။**













နှစ်ပတ်စာ ကြည့်ရှုခွင့်

PROMO CODE 232020






**မလေးရှားနိုင်ငံ၌ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်**



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၃

နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင် လေယာဉ်များပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၇၀ ကို ကွာလာလမ်ပူ မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

**တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေး**

၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးရေး၊ သီးသန့်စီစဉ်ပေးသည့်နေရာ / သတ်မှတ်ဟိုတယ်များ၌ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့က သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။

**၃၃ ကြိမ်ပြေးဆွဲပြီးဖြစ်**

မလေးရှားနိုင်ငံရောက် အထောက်အထားမဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံရှိ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းများတွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို နိုင်ငံသားဖြစ်တည်မှု မှန်ကန်ကြောင်း အထောက်အထားများ စိစစ်လျက် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်များဖြင့် ဆောလျင်စွာ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုများနှင့်အညီ ကွာလာလမ်ပူမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးအနေဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံရှိ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယနေ့အထိ မလေးရှားနိုင်ငံမှ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် ၃၃ ကြိမ် ပျံသန်းပြေးဆွဲပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# သမ္မတ နိဗ္ဗာန်ကုန်နှင့်သက်န်းတိုက်မိသားစုမှ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သလွှာ



ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူခရိုင်၊ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၊ တိန်ပြင်စံပြကျေးရွာ၌ ဗဟုဇနဟိတကာရီ လိုဏ်ဂူ နှစ်ထပ် စေတီတော်မြတ်ကြီးကို ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း နှစ်သောင်းခန့် အကုန်ကျခံ၍ လှူဒါန်းတည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီးပါပြီ။ ဤကုသိုလ် အစွမ်းကြောင့် ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအားလုံးတို့သည် ကျန်းမာချမ်းသာပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် ဤယနေ့မှစ၍ Covid-19 ကမ္ဘာကပ်ရောဂါဘေးဆိုးကြီးမှ အလျင်အမြန်ကင်းဝေးပျောက်ကင်းနိုင်ကြပါစေအလျင်အမြန်ကင်းဝေးပျောက်ကင်းနိုင်ကြပါစေသော်။

အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မမဏိဇောတေရ ဦးသန်းနိုင်+အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဆွ  
သမ္မတနိဗ္ဗာန်ကုန်နှင့်သက်န်းတိုက်

သစ်  
တော  
မှန်  
လျှင်  
အသုံး  
ဝင်  
အစဉ်  
ထာ  
ဝ  
ရ  
ထိန်း  
သိမ်း  
ကြ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၏ ဆောင်ရွက်ရန်လုပ်ငန်းများ	
၁။ ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)	၁။ ပင်မဝင်ပေါက်(Gate House) ဆောက်လုပ်ခြင်း(အလျား ၁၅' x အနံ ၁၂') (မြေပုံအခြေအနေဖြင့်အစီအစဉ်)
	၂။ ပင်မဝင်ပေါက် ဂိတ်တံခါးမကြီး ပြုလုပ်ခြင်း (လျှောက်လမ်း ၂၀၀) (အလျား ၇' x အမြင့် ၉'၃") Hollow ဖြင့် ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် လှုပ်လှော်ပေါက် ၃'x၈" တံခါးပြုလုပ်ခြင်း
	၃။ ဂါလန်(၁၂၅၀) ဆုံ အုတ်ရေကန် ပြုလုပ်ခြင်း(အလျား၁၀'xအနံ၅'x အမြင့်၄') (1HP)

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို (၂၄-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ရောင်းချမည့်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို (၂၄-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့ (၁၆:၀၀) နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရန်ဖြစ်သည်။  
၃။ တင်ဒါတင်သွင်းလိုသူသည် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် တင်ဒါအာမခံကြေးပေးသွင်းပြီးမှ သတ်မှတ်အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံ တင်သွင်းရမည်။  
၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံ ရောင်းချမည့် လိပ်စာနှင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် လိပ်စာမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-  
- ရုံး အမှတ်(၄)၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်။  
၅။ အသေးစိတ်သိရှိလိုသော အချက်များကို ဦးစီးဌာနတွင်လည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၁၂၃၊ ၀၆၇-၃၄၁၁၁၄၈၊ ၀၆၇-၃၄၁၁၁၄၉ သို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**Myanmar Consolidation Services Ltd ၏ မတည်ရင်းနှီးငွေ လျှော့ချပြီးကြောင်းကြေညာခြင်း**  
**မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေ (၂၀၁၇)၊ ပုဒ်မ ၁၁၆(ဈ)အရ**  
Myanmar Consolidation Services Ltd ၏ (၂၄-၁၁-၂၀၂၀) ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာရှင်များ အစည်းအဝေးတွင် မတည်ငွေရင်းအား ယခင် USD 100 တန် အစုရှယ်ယာ 500 စု USD 50,000 မှ ယခု USD 100 တန် အစုရှယ်ယာ 200 စု USD 20,000 သို့ လျှော့ချပြီးကြောင်းကို အစုရှယ်ယာရှင်များက အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**Myanmar Consolidation Services Ltd.**

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် မြေကွက်ကျယ်အမြန်ရောင်းမည် (ကိုဗစ်အလွန် အိမ်မက်လှပမက်ကြပါစို့)  
၁။ တာမွေ၊ မေတ္တာညွန့်၊ စက်မှုလမ်း၊ ၅၀' x ၁၀၀' ပေ (ဂရံ)ယခင်ဈေး သိန်း၅၈၀၀၊ ယခုဈေး သိန်း၄၀၀၀။  
၂။ လှိုင်သာယာ၊ ဒဂုံဧရာတားဝင်း၊ ဒဂုံဧရာပွဲရုံ၊ ၄၀' x ၆၀' ပေ (ဂရံ)ယခင်ဈေးသိန်း ၂၀၀၀၊ ယခုဈေး သိန်း၁၆၀၀။  
စိတ်ဝင်စားသူများ အမြန်ဆက်သွယ်ပါ။ ဦးရာလူရမည်။  
စုံစမ်းရန်-၀၉၅၀၀၀၆၇၃၊ ၀၉၅၁၅၁၅၇၆၊ ၀၉၅၀၁၅၆၄၇

**Phee International Shipping (Myanmar) Ltd ၏ မတည်ရင်းနှီးငွေလျှော့ချပြီးကြောင်း ကြေညာခြင်း**  
**မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေ(၂၀၁၇)၊ ပုဒ်မ ၁၁၆ (ဈ)အရ**  
Phee International Shipping (Myanmar) Ltd ၏ (၂၄-၁၁-၂၀၂၀)ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာရှင်များ အစည်းအဝေးတွင် မတည်ငွေရင်းအား ယခင် USD 8.33 တန် အစုရှယ်ယာ 10000 စု USD 83300 မှ ယခု USD 100 တန် အစုရှယ်ယာ 100 စု USD 10000 သို့ လျှော့ချပြီးကြောင်းကို အစုရှယ်ယာရှင်များက အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**Phee International Shipping (Myanmar)Ltd**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့်အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်နေ ဦးဝင်းဇော်မှ (1) Good Luck, (2) Sweety, (3) Crown, (4) Marina, (5) ALVO တံဆိပ်(၅)မျိုးအနက် သင့်လျော်သော အမှတ်တံဆိပ်တစ်ခုဖြင့် သောက်ရေသန့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချရန် စီစဉ်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင်ရှိသော သောက်ရေသန့်စက်ရုံများမှ အမည်တူရိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြေညာချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ဦးဝင်းဇော်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်၍ဖြစ်စေ၊ ဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်ခြင်းမပြုပါက သတင်းစာကြေညာချက်နှင့်အတူ အသုံးပြုလိုသော အမှတ်တံဆိပ်အမည်ဖြင့် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနသို့ အမည်ထောက်ခံချက်ဆက်လက်လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
**ဦးဝင်းဇော်**  
ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph:09-796632353,09-443158013

**ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရွှေဘိုသာလမ်း**  
**(အလယ်ဘလောက်)ရှိ "SOE OPTICAL" မျက်မှန်ဆိုင်/ လုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်သူများနှင့်အများသိစေရန်**  
ဦးအောင်နိုင်ထွန်း(၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၇၁၇၇၆) (၄င်း၏ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာရရှိသူ/စနစ်ဒေါ်စပွယ်အားဖြင့်)၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- "ဦးမျက်မှန်" "SOE OPTICAL" မျက်မှန်ဆိုင်/လုပ်ငန်းမှာ ယခုကြေညာသူများက ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရွှေဘိုသာလမ်း(အလယ်ဘလောက်) တွင် တရားဝင်လုပ်ငန်းလိုင်စင်ဖြင့် နှစ်ပေါင်းများစွာ စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်း၏ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ပြေစာဖြင့် ဦးအောင်နိုင်ထွန်းမှ အသုံးပြု၍ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ အရောင်းအဝယ်ပြု ငွေကြေးလက်ခံရယူခွင့်၊ ချေးငွေရယူခွင့် စသည့်လုပ်ငန်းများ လွှဲအပ်ခွင့်ပြုထားခြင်း လုံးဝမရှိပါ။ အဆိုပါလုပ်ငန်းလိုင်စင်၊ ပြေစာဖြင့်ဦးအောင်နိုင်ထွန်းမှ အသုံးပြုခြင်းအရင်းအမြစ်ဖြင့် ငွေကြေးလက်ခံရယူခြင်း၊ ချေးငွေတောင်းခံရယူခြင်းများ ပြုလုပ်ပါက ဥပဒေရှိသည့်အညီ ရာဇဝတ်မှု တရားမမှုများ တိုင်ကြားခွင့်ရှိပြီး ထိုရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးကျော်ဦး(ဖောင်တော်သီ)(စဉ်-၂၃၀၂) ဒေါ်ခင်မေသန်း(စဉ်-၃၂၂၈) B.A(Law),LL.B,D.B.L,D.M.L LL.B,D.B.L,D.M.L,D.I.L Ph-09-5108521 Ph:09-5015316**  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ အမှတ်-၁၆၂(ပထမ)၊ ၃၅လမ်း(အလယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ ကျန်စစ်သားလမ်းမကြီး၊ အမှတ်(၁၂၄၂/က)၊ မြေအကျယ် ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ အိမ်ခြံမြေအား မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၁၂/ပာတ(နိုင်) ၀၂၄၆၀)ကိုကိုင်ဆောင်သူ ဒေါ်ဝင်းနီနီ(ခ) ဒေါ်ခင်ဝင်းနီနှင့် မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၁၂/ပာတ(နိုင်) ၀၂၄၅၅)ကိုကိုင်ဆောင်သူ ဒေါ်မေသန္တာတို့ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၁၂/စခန(နိုင်) ၀၇၁၁၆၆)ကိုကိုင်ဆောင်သူ ဒေါ်ဟန်သီဝင်းထက်မှ (၂၄-၁၁-၂၀၂၀)ရက်တွင် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေပေးထားပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက ဤသတင်းစာကြေညာခြင်းသည်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်းမူရင်း အစုံအလင်ဖြင့် အောက်ပါလိပ်စာများနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လာရောက်ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် (၇)ရက်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လာရောက်ဆက်သွယ် ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အဆိုပါအိမ်ခြံမြေအား ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်မေသန္တာ(LLB) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၈၁၉၉) အမှတ်(၆၇၈/က)၊ မြန်မာ့သာလမ်း၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၂၀၄၄၅၄**

**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့ (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**  
၁။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း တိုင်းဒေသကြီး ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ရုံးအဆောက်အအုံ၏ ဒုတိယထပ် အကျယ် (36'x26'x12' H) အတွင်း အောက်ပါ ဓာတ်ခွဲခန်းများအား ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-  
(က) Protein Room  
(ခ) Chemical Room  
(ဂ) Storage Room  
(ဃ) Office Room  
(င) Micro Room  
၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံများ စတင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန်  
တင်ဒါဖိတ်မည့်ရက်/အချိန်  
တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ  
၂၄-၁၁-၂၀၂၀ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် (၉:၃၀)နာရီမှ ညနေ (၄:၃၀) နာရီထိ  
၇-၁၂-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ (၄:၃၀) နာရီထိ  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ၀၂ လမ်းနှင့် ၂၅ လမ်းထောင့်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် (၀၂-၄၀၃၉၆၀၉၊ ၀၉-၂၀၀၀၇၃၀) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ သုဓမ္မလမ်းမကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်(၀-၆၆၃၈၇၈၊ ၀-၆၆၅၈၀၆) မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ၈၂x ၂၅ လမ်းထောင့်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်

၃။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်နှင့် အချိန်အား ထပ်မံကြေညာသွားပါမည်။  
၄။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန (၀၂-၄၀၃၉၆၀၉၊ ၀၉-၂၀၀၀၇၃၀) ကို ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။  
**တင်ဒါလက်ခံစိစစ်ရေးကော်မတီ**

**Indochina Shipping Agencies Ltd ၏ မတည်ရင်းနှီးငွေလျှော့ချပြီးကြောင်း ကြေညာခြင်း**  
**မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေ(၂၀၁၇)၊ ပုဒ်မ ၁၁၆ (ဈ)အရ**  
Indochina Shipping Agencies Ltd ၏ (၂၄-၁၁-၂၀၂၀) ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာရှင်များ အစည်းအဝေးတွင် မတည်ငွေရင်းအား ယခင် USD 100 တန် အစုရှယ်ယာ 500 စု USD 50000 မှ ယခု USD 100 တန် အစုရှယ်ယာ 100 စု USD 10000 သို့ လျှော့ချပြီးကြောင်းကို အစုရှယ်ယာရှင်များက အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**Indochina Shipping Agencies Ltd**

**အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာရရှိသိမ်းခြင်း**  
ကျွန်ုပ်၏အမှုသည် ဒေါ်နန်းအေးအောင် (ဘ)ဦးစိုးမြင့်(၁၃/ သပန(နိုင်)၀၃၃၉၉၉) ကိုင်ဆောင်သူ အကွက်(၆၂)၊ ကမ္ဘာ့ဇာတိရပ်ကွက်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်နေသူသည် သမီးဖြစ်သူ မနန္ဒာဝင်း(ဘ)ဦးကျော်ဦး (၉/ခအမ(နိုင်)၀၃၈၀၈၀)ကိုကိုင်ဆောင်သူအား နှိုင်းပြဇာတ်(၇/၆၆/၂၀၁၆) (၁၀-၂/၈၃)၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့တွင် ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ ကျွန်ုပ်၏အမှုသည် ဒေါ်နန်းအေးအောင်မှ အထက်ဖော်ပြပါ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာကို ယနေ့မှစ၍ ရုပ်သိမ်းကြောင်းကို အများ သိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
**ကျွန်ုပ်၏အမှုသည် ဒေါ်နန်းအေးအောင်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ခင်ဝင်းနီ(LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့(စဉ်-၁၁၈၃၃) (၁၇-၁-၂၀၁၇) (DL-101,WIPO,Switzerland) မင်းကွန်းစခန်းဝင်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၂၀၄၄၅၅၊ ၀၉-၇၆၁၃၃၂၆၆**

အထူးလှိုက်လှဲစွာဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း

Asean Business Awards ( ABA ) 2020 Organizing Committee မှ

ချီးမြှင့်သော Women Entrepreneurs Award ကို

ထိုက်ထိုက်တန်တန်ရရှိပါသော Dr.San San Yi ( Chairman, OKKAR THIRI Co.,Ltd )

အား OKKAR THIRI Co.,Ltd ဝန်ထမ်းမိသားစုများမှ

အထူးပင် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်း ။

အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာအဖွဲ့နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ



Advertisement for eye medicine 'မျက်ကြည်လှ' (Myeik Kyaw Loh) featuring a woman and product images.

Advertisement for 'လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန' (Ministry of Electricity and Energy) regarding power supply.

Advertisement for 'အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း' (Tender Opening) for a project.

Vertical list of services: နိုင်ငံ (Country), သာယာ (Peace), ဝပြောဖို့ (Speech), သဘာဝ (Nature), တော (Forest), တွေ (People), ထိန်းသိမ်းစို့ (Protect).

Advertisement for 'လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန' (Ministry of Electricity and Energy) regarding power supply.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း' (Statement of Capability for More People).

Advertisement for 'ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန' (Ministry of Transport and Communication) regarding tender opening.

Advertisement for 'ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်' (Republic of the Union of Myanmar) regarding a tender.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာခြင်း' (Statement of Capability for More People).

Advertisement for 'အများသိစေရန် အသိပေး ကြေညာခြင်း' (Statement of Capability for More People).

# “အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူခြင်း”

ဦးဇော်မိုးခိုင် (ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း)  
+ ဒေါက်တာစောနေနွယ် (တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး-၂၊  
မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း)  
တို့၏

အနောက်တိုင်းဆေးဝါးစက်ရုံ

**Pacific Medical Industries Ltd**

မှ

**ISO 17025:2017 နှင့် ISO 9001:2015 ရရှိခဲ့ခြင်းအပေါ်**

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်းနှင့်  
နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ Quality ပြည့်ဝသောဆေးဝါးများ ဆက်လက်ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး၍  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း  
ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်နှင့်အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့  
မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဖုန်း(၁၀၀)ပြည် ဖုန်း(၁၀၀)ပြည် တက္ကသိုလ်ပွဲ တေးသီချင်းအပုဒ်(၁၀၀) ကိုအပတ်စဉ်သောကြာနေ့တိုင်း MRTV ၏ ည ၈နာရီသတင်းအပြီးတွင် ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိရာ (၂၇-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပွဲစဉ် (၇) အဖြစ် ဝဋ္ဋကူးဇယျာပင်း ပြန်ဟုမူတေးဂီတအဖွဲ့၊ EVENING STAR တေးဂီတအဖွဲ့ တို့နှင့် နိုင်ငံကျော်တေးသံဂိုဏ်းများ၏သီချင်းပြေမှုများဖြင့် တိုက်ရိုက် ပိုက်ကူးထုတ်လွှင့်သွားပါမည်။ MRTV FACEBOOK PAGE မှလည်း Live Stream ထုတ်လွှင့်ပါမည်။

**တင်ဦးလေး ပိုးအာကြာ ရဲထိုက်**  
**ခင်ဖိုးဝင်း သုကအောင်**  
**သိတာသိပ္ပံ ခင်ပိုးဝင်း**

**မြန်မာပြည်သိန်းတန်**  
**ဂုဏ်ပြုသောင်းချိုင်းအောင်**  
**ကလီနိုင်း ဆုထက်လှိုင်**

**ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် ဖုန်း(၁၀၀)ပြည်**  
**အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုချေရာပြေပွဲ**




**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ(နေပြည်တော်)တွင်ဆောင်ရွက်မည့် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်း(၉)ခုအား မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လိုပါသည်။

၂။ တင်ခါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၂၃-၁၁-၂၀၂၀ ရက်မှ ၁၈-၁၂-၂၀၂၀ ရက်အထိ (ရုံးချိန်အတွင်း)

၃။ တင်ခါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ- စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ထောက်ပံ့ဖြည့်တင်းရေးဌာနခွဲ၊ ရုံးအမှတ်(၄၃)၊ နေပြည်တော်

၄။ တင်ခါလျှောက်လွှာပိတ်ရက် - (၂၃-၁၂-၂၀၂၀)ရက်၊ (၁၃:၀၀)နာရီ

၅။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန(ထောက်ပံ့ဖြည့်တင်းရေးဌာနခွဲ)၊ ရုံးအမှတ်(၄၃)၊ နေပြည်တော်တွင် ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ရှိလည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၂၁၀နှင့် ၀၆၇-၄၁၀၅၁၈ သို့ ဆက်သွယ်၍ လည်းကောင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ခါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ  
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**  
**တန်ဖိုးနည်း/တန်ဖိုးသင့်တိုက်ခန်းများရောင်းချခြင်း**

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ထားသည့် လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေလင်ပန်းအပိုင်း(၁)(၂)၊ ကျန်စစ်မင်းအပိုင်း(၁)၊ ထီးလှိုင်ရှင်အိမ်ရာ၊ ဒဂုံ(ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်၊ ကနောင်အိမ်ရာ၊ သန်လျင်-ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ သီလဝါအိမ်ရာတို့ရှိ တန်ဖိုးနည်း/တန်ဖိုးသင့် အခန်း(၃၀)ခန်းကို ဆောက်လုပ်ရေးအိမ်ရာနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တွင် အိမ်ရာစုဆောင်းငွေကျပ်သိန်း(၃၀)နှင့် အထက်ရှိသူများအားအတိုးနှုန်းသက်သာသည့် ချေးငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဒီဇင်ဘာလတွင် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို "DUHD Sale Housing" Facebook Page မှ တစ်ဆင့်(၁-၁၂-၂၀၂၀)ရက်တွင် ကြော်ငြာပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန  
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန  
ဖုန်း-၀၁၈-၃၉၂၅၄၅၊ ၀၁၈-၂၄၅၆၈၆

■ ဆံပင်သန့်စွမ်းအောင်... မကျွတ်အောင်... မဖြူအောင်  
နေထိုင်စားသောက်ရမည့် နည်းလမ်းများ

■ ဆံပင်ကို ကျန်းမာသန့်စွမ်းလှပအောင် ထိန်းသိမ်းနည်း

■ ဆံပင်ဆိုးဆေးများအကြောင်း  
အသေးစိတ် လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်သည့်...

**ဆံကေသာဆိုင်ရာ ပြဿနာများ**  
ဒေါက်တာခင်မောင်လွင် (FAME)



ကျန်းမာသုတစာအုပ်များ အားလုံးကို ရန်ကုန်မြို့တွင်း အိမ်အရောက် ပို့ပေးနေပါပြီ။  
09-75 272 1908, 09 75 273 1908, 09-95 426 1908, 09 95 427 1908

**ရခိုင်ပြည်နယ်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း**  
**(အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ်အသီးသီးရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခွဲရုံများ၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ပုတ်ပြတ် (Turnkey)စနစ်နှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်း/ဓာတ်အားခွဲရုံပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခွင့် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ရခိုင်ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး ဖုန်း-၀၉-၅၆၈၀၆၃၇၊ ၀၉-၅၆၈၀၆၃၇၊ ၀၉-၂၅၀၈၈၁၄၀၊ ၀၉-၄၅၀၅၄၀၂၇၇၊ ၀၄၃-၂၀၂၂၅၉၁ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်၍ လည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ရှိလည်းကောင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

၃။ တင်ခါလျှောက်လွှာပုံစံများကို ရခိုင်ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးတွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်-

(က) တင်ခါလျှောက်လွှာစတင် ရောင်းချမည့်ရက်	- ၂၃-၁၁-၂၀၂၀ ရက်
(ခ) တင်ခါလျှောက်လွှာ ရောင်းချမည့်နေ့နောက်ဆုံးရက်	- ၂၂-၁၂-၂၀၂၀ ရက် (၁၆:၀၀) နာရီ
(ဂ) တင်ခါလျှောက်လွှာနောက်ဆုံး တင်သွင်းရမည့်ရက်	- ၂၃-၁၂-၂၀၂၀ ရက် (၁၅:၀၀) နာရီ
(ဃ) တင်ခါဖွင့်မည့်ရက်	- ထပ်မံကြေညာပါမည်
(င) တင်ခါလျှောက်လွှာ တင်သွင်းရမည့်နေရာ	- ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး၊ ကမ်းနားလမ်းနှင့် အကောက်ရုံလမ်းထောင့်၊ ကျေးပင်ကြီးရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့။

တင်ခါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

**ဆံပင်တွေ ဖြူ လို့ စိတ်ညစ်နေပါလား ?**

**လျင်းနက်ဆေး FAME**

ရန်ကုန်မြို့တွင်း အိမ်အရောက် ပို့ပေးနေပါပြီ။

09-75 272 1908, 09 75 273 1908  
09-95 426 1908, 09 95 427 1908



တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR 014734 (0822)

**မြေကွက်များချေးကောင်းပေးဝယ်လိုသည်**  
**ဒဂုံမြို့သစ်၊ (အရှေ့ဘိုင်း၊ ခြောက်ဘိုင်း၊ တောင်ဘိုင်း၊ ခပ်ပိကမ်း) ဝဋ္ဋကွက်**  
**မြေကွက်များဝယ်လိုသည်။**  
**ဒီဒီဒီအရောက် ငွေစုစုစု၊ ပွဲခဝေးရန်မလို**  
မညွှန် 01-7339310, 01-7339355,  
Ph: 01-7578044, 01-7570721

သစ်တော မှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ် ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ

**ရွှေစံအိမ်အဆင့်မြင့်တည်းခွဲခန်း**

**ပန်းဆိုးတန်းလမ်းအောက်ဘလောက်မှ ရှမ်းစံ သင်္ဘောစီး**  
**ဒလဘက်ကမ်းရောက်လျှင် ရှမ်းစံဆိကံကားစီး**  
**ကျယ်ဝန်းသည်၊ သန့်ရှင်းသည်၊ အခန်းတိုင်း အခန်း**  
**ရှိသည်၊ မီးပွတ်လျှင်မီးစက်မောင်းသည်။**  
**(၁၃၉၉) ဗိုလ်ချုပ်(၁)လမ်း၊ ဗညားလေရင်ကွက်၊ ဝလမြို့နယ်**

ဝ ၁၂၆၅၅  
 ၀၉ ၂၅၀၆၅၀၂၀  
 ၀၉ ၂၅၂၀၈၅၂၃၃  
 ၀၉ ၄၉၂၆၂၅၉

၁၀၀၀ကျပ်  
 ၂၀၀၀ကျပ်

**မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်နှင့် ဖခင်အမည်မှန်**

နောင်ချိမြို့၊ အထက(၁) Grade-1 မှ မရွှေ့ရည်ခွန်းချိ၏ မွေးသက္ကရာဇ် အမှန်မှာ (၅-၁၀-၂၀၁၃) ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ၎င်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ကိုင်း (၉/ပသာက(နိုင်)၀၇၉၆၀၇) ဖြစ်ပါကြောင်း (၅-၁၀-၂၀၁၃)၊ ဦးအောင်ကိုင်း

**ငှားမည်**

တာမွေမြို့နယ်၊ ကျိုက္ကဆံ လမ်းမကြီးပေါ်၊ မြေညီထပ်၊ ပေ(၁၅x၅၅) (အလုပ်သမား ဆေးရုံကြီးနှင့် ဓာတ်ဆီဆိုင်ကြား)

ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၀၈၂၂  
 ၀၉-၄၅၆၃၄၅၇၈

**GW 0973226006**  
**0973133528**  
**0973077569**

**အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း**

ကားများနှင့် လုပ်သားအပါဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
 ၇၅မြေညီထပ်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ ၀၉၄၀၁၅၀၆၅၆၅  
 စမ်းချောင်း ၂၅၃၂၆၀၁၁၀

**သွေးသည်အသက်**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၃)ရပ်ကွက်၊ သီရိမြိုင်(၂)လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁)၏ ပထမထပ် (ခေါင်းရင်းခန်း)တိုက်ခန်းနှင့်တကွ ယင်းတိုက်ခန်းရှိ တွယ်ကပ်တပ်ဆင်ထားသော ရေ၊ မီး၊ မိတာ၊ မော်တော်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးတို့ကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ရောက်ရရှိထားပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ခေါ်ခန်းနှင့် အောင်(၁၁/၈၀၄(နိုင်)၀၆၆၀၂၅)ထံမှ ကျွန်တော်ဦးစိုးအောင် (၁၂/အလန(နိုင်)၀၃၃၇၀၁) မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်တော်ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ် ပြီးဆုံးသည့်တိုင်အောင် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစိုးအောင်  
 အမှတ်(၆/၈)၊ ဇေယျာလမ်း၊ (၈)ရပ်ကွက်၊  
 ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၇၀၆၆၆၆၄

**ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေညာခြင်း**

အမှတ်(၁၁၄)၊ (၁၃)လမ်း၊ သမိုင်း(၁)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ "ထွန်း ရှင်မတောင်သနပ်ခါးအမွှေးတိုင်"ကို ဦးဇော်ဝင်း(၈/ရတက(နိုင်)၀၀၀၄၆၆)က အောက်ပါကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို မူပိုင်သုံးစွဲရန် ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၌ စာချုပ်အမှတ်-၄/၁၅၉၂၅၄ (၁၈-၃-၂၀၂၀)ရက်၌ မှတ်ပုံတင်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

**ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်သား**



အထက်ပါကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို မိမိတို့ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိသော "ထွန်း ရှင်မတောင်သနပ်ခါးအမွှေးတိုင်" "အမွှေးတိုင်အမျိုးမျိုး"ကို စတုဂံအိတ်အမျိုးမျိုး၊ ပလတ်စတစ်အိတ်အမျိုးမျိုး၊ စတုဂံဘူးအမျိုးမျိုး၊ စတုဂံရွက်၊ စတုဂံပတ်အမျိုးမျိုး၊ အသားတံဆိပ်အမျိုးမျိုးတို့၌ သုံးစွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တင်ပို့ရောင်းချလုပ်ကိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယင်းကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ ပုံတူပုံမှားဆင်တူယိုးမှား၊ သံတူကြောင်းကွဲနှင့် ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်အောင် ပြုလုပ်သုံးစွဲခြင်း မပြုကြပါရန်နှင့် ထိုသို့ပြုလုပ်သုံးစွဲသူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်များအရ-  
 ဦးဇော်ဝင်း(၈/ရတက(နိုင်)၀၀၀၄၆၆)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၅၅၀၂၅)  
 အမှတ်(၆၃)၊ သီရိလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း-၀၉-၇၆၃၇၄၃၈၀

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ဝင်းမာ(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၂၁၂)ကိုဆောင်သူမှ ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်း မြောက်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ စကားဝါပင်လမ်း(အလယ်လမ်း)၊ အမှတ်(၆၀)၊ ဒုတိယထပ်(၃)လွှာ တိုက်ခန်း၏ ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ အမွေပုံရရန်ရှိသူတို့အား (၂၀-၁၁-၂၀၂၀)ရက်တွင် "အမွေဝေစုပေးအပ်ခြင်းနှင့်လက်ခံရယူခြင်း သဘောတူကတိစာချုပ်" ချုပ်ဆို၍ ပေးအပ်ပြီးဖြစ်သောကြောင့် အဆိုပါ တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်များအားလုံးသည် ဒေါ်ဝင်းမာနှင့် သားသမီးများသာလျှင် ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေလွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဦးထွန်းလှိုင်(စဉ်-၆၆၆၆/၉၈)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
 အမှတ်(၁)၊ မယ်ဇော်လမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း-၀၉-၂၆၃၅၆၇၄၄

**ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဘယသင်္ကြန်လမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၁၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၈၁/၁)ဟုခေါ်တွင်သောအကျယ်အဝန်းပေ(၂၀x၆၀)ခန့်ရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အဆောက်အအုံအပါအဝင် ရေဓါးစုံလင်စွာပါရှိပြီး ယင်းမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်သော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

အထက်ဖော်ပြပါမြေနှင့်အဆောက်အအုံကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူမှာ ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးတင်အောင်(၁၂/အစန(နိုင်)၀၆၆၀၇၉၅)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူဦးမျိုးသက်စိုး(၁၄/မမန(နိုင်)၀၃၅၀၂၃) က အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ပိုင်ရောင်းခွင့်ရှိသူများ အနေဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်မာသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဒေါ်ဆွေဆွေ (စဉ်-၃၀၀၃)  
 ဦးမြင့်သန်း (စဉ်-၆၉၆၃)  
 ဒေါ်သီရိလှိုင် (စဉ်-၁၅၆၀)  
 ဦးအောင်စောစိုး (စဉ်-၁၆၃၅၆)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ  
 Zaluckpwin Real Estate & Law Firm 2013@gmail.com  
 အမှတ်(၅၅/၅၆)၊ ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်း၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ Ph:09-5018076

**ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ ကန်သာယာလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၈)၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ် FMI CITY အိမ်ရာ၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၀၃)၊ အကျယ်အဝန်း (အလျား ၄၀ပေ x အနံ ၆၀ပေ)၊ ဧရိယာ ၀.၀၅၅ ဧကရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်ကြည်စမ်းနွယ် (၁၂/ဥက္ကတ(နိုင်)၀၃၃၄၉၇)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄) ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသည့်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား မူရင်းများ ကိုင်ဆောင်၍ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဦးအောင်နိုင်ဦး (LLB)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၂၂၄)  
 တိုက်(၁၁)၊ တပင်ရွှေထီးလမ်း၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၇၈၀၀၀၃၄၉၈၊ ၀၉-၄၂၁၀၅၃၄၆

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြော်ငြာ**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၇၀)ရပ်ကွက်၊ ကျန်စစ်သားလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၁၂/က)ဟုခေါ်တွင်သော ဦးယုခိုင်အမည်ပေါက် မြေချပါမစ်မြေအမျိုးအစားဖြစ်သည့် မြေဧရိယာအကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်နှင့်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြုသူ ဦးယုခိုင်အောင်(၁၁/ရမန(နိုင်)၀၀၀၀၀၉)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ယခုကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်အရေးဆိုနိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 Social Justice LAW FIRM  
 ဦးစောစိုးအောင်(LLB,D.I.L)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၁၄၆၂)  
 တိုက်(၂)၊ အခန်း(၃၀၇)၊ (၄)လွှာ၊ ဝေဇယန္တအိမ်ရာ၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၆၆၀၆၁၊ ၀၉-၂၅၃၁၀၀၁၄

**"တင့်တင့်မြန်မာလုပ်ငန်းစုကုမ္ပဏီနှင့်ပတ်သက်၍ အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း"**

တင့်တင့်မြန်မာလုပ်ငန်းစုကုမ္ပဏီသည် (၅-၉-၂၀၂၀)ရက်မှစ၍ ရုံးတည်ရှိရာ အင်းစိန်မြို့နယ်အနေဖြင့် ကိုဗစ်ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း မြင့်မားသည့် မြို့နယ်ဖြစ်သောကြောင့် ကုမ္ပဏီရုံးအားပိတ်သိမ်း၍ ဝန်ထမ်းများအား Work From Home သတ်မှတ်ထားသဖြင့် ကုမ္ပဏီနှင့်ပတ်သက်သည့် စာများပေးပို့ခြင်းနှင့် တယ်လီဖုန်းဆက်သွယ်မရခြင်းတို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင့်တင့်လွင်အမည်ဖြင့်ကြေညာ၍ ငွေကြေးတောင်းခံခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မလိုလားအပ်သောကိစ္စများ ဖြစ်ပေါ်မလာစေရန်အတွက် ဤကြေညာချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ရုံးစာများပေးပို့ခြင်း၊ ဖုန်း/Email ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာနှင့်ပုဂ္ဂိုလ်များထံ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ (၁) ဒေါ်သိမ့်သိမ့်စိုး (ဥက္ကဋ္ဌရုံးအတွင်းရေးမှူး) ၀၉-၄၅၄၉၄၄၄၄  
 အမှတ်(၃၂N) (၂) ဒေါ်မြင့်မြင့်မွန် (ဝန်ထမ်းရေးရာဌာန) ၀၉-၄၅၀၀၆၀၈၈၄

ရှေးဟောင်းသုတေသနလမ်း  
 ၆-မိုင်ခွဲ၊ လှိုင်မြို့နယ်။ ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၇၇၇၅၀၀

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဒေါ်တင်တင်ညို  
 LLB,D.B.L,D.I.L  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၃၈၉)  
 အမှတ်-၁၀/၁၂(ပထမထပ်)၊ အခန်းအမှတ်-၁၀၄(အီး)၊ ၃၅-လမ်းတို(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်။  
 ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၅၆၃၉၊ ၀၉-၆၉၅၁၅၆၃၉

**ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန**

**ကုသရေးဦးစီးဌာန**

**အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲမှုဆိုင်ရာဌာန**

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲမှုဆိုင်ရာဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့၊ COVID-19 ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးရန်လိုအပ်သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးပစ္စည်း(Consumable)များအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် အစိုးရအသိအမှတ်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီများထံမှ ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံစတင်ရောင်းချမည့် -၂၄-၁၁-၂၀၂၀ရက် ရက်နှင့်အချိန် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် -၂၁-၂၀၂၀ရက် ညနေ ၄:၀၀ နာရီ

၃။ တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချက်များနှင့် လုပ်ငန်းများ၊ အသေးစိတ်ကိုသိရှိလိုပါက လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဖုန်း-၀၉-၉၇၄၆၆၅၅၄(သို့မဟုတ်) ၃၅-မော်ကွန်းတိုက်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၈၃၇၀၉၇၇၃ ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါကော်မတီ  
**အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲမှုဆိုင်ရာဌာန**  
 ၃၅-မော်ကွန်းတိုက်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၅)ရပ်ကွက်၊ မြင်သာ(၂)လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၄၂/၁)၊ မြေညီထပ် အလျား ၁၈ပေ x အနံ ၅၄ပေရှိ တိုက်ခန်းအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူဦးကျော်စွာထွန်း(၁၄/ဟာသတ(နိုင်)၀၀၃၉၆၅)ကိုင်ဆောင်သူထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဒေါ်ဆွေသီလင်း (LLB)  
 စဉ်-၁၅၆၀/၂၀၁၉  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
 ဦးခင်မောင်မြင့်(ကဇာဇာဇာ)  
 LLB,WIPO(Switzerland)  
 စဉ်-၂၄၆၀/၁၉၈၄  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
 အမှတ်(၁၀/၁၂)၊ မြေညီထပ်၊ ၃၅လမ်း(အောက်ဘလောက်)  
 ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၈၅၄၄၊ ၀၉-၇၈၀၀၀၃၄၉၅၊ ၀၉-၈၆၁၁၄၆

**"ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာချက်"**

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်(-)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၃၅)၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၂၀x၆၀)ရှိ ဦးတင်အောင်အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေငှား ဂရန်မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ခေါ်ခန်းနှင့်အခြေပြင်(၁၂/ဥက္ကတ(နိုင်)၀၆၆၀၇၉၅)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန်စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အိမ်မြေတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူမည်သူမဆို ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ခိုင်မာသည့် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိခဲ့ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြတ်သည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်တင်တင်ညို(LLB,D.B.L,D.I.L) ဦးသီဟနိုင်(LLB)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၃၈၉) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၆၅၅)  
 အမှတ်-၁၀/၁၂ ပထမထပ်၊ ၃၅-လမ်းတို(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း-၀၉-၄၄၃၁၀၀၀၂၊ ၀၉-၂၅၀၀၇၁၃၀

**ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ စိန်ပန်းမြိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၂၈၈/က)နှင့်အမှတ်(၂၈၈/ခ) ဟုခေါ်တွင်သော လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(သကတ-၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၈၈/က)နှင့်(၂၈၈/ခ)(၂)ကွက်ပေါင်း မြေအကျယ် (၄၀ပေx၆၀ပေ) အကျယ်ရှိ မြေကွက်(၂)ကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာချက်**

အထက်ဖော်ပြပါ မြေကွက်များအား လက်ဝယ်ထားပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားလျက်ရှိသူ ဒေါ်ခင်မျိုးသက်(၁၂/ဥက္ကတ(နိုင်)၀၃၃၄၉၇)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏အမူသည်ဖြစ်သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်(၁၄/မအပ(နိုင်)၁၈၃၄၅၆)ကိုင်ဆောင်သူ ဦးသန်းထိုက်အောင်က (၁-၁၁-၂၀၂၀)ရက်စွဲပါ မြေကွက်ငှားရမ်းခြင်းကတိစာချုပ်ဖြင့် ငှားရမ်းခဲ့ပြီး ၎င်းနေ့မှစ၍ ၎င်းမြေကွက်အား လက်ရှိထားပြီး အဆောက်အအုံကို ဆောက်လုပ်ထားခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဒေါ်ခင်မျိုးသက်နှင့်အပေါင်း(၁၅)ဦးခန့်က ကျွန်ုပ်အမူသည် လက်ရှိထားသော ဖော်ပြပါ အဆောက်အအုံအတွင်းသို့ မည်သည့်အခွင့်အရေးမျှမရှိဘဲ အဓမ္မအကြမ်းဖက်၍ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့သဖြင့် ဦးသန်းထိုက်အောင်က ထိုနေ့(၁၉-၁၁-၂၀၂၀)ရက်တွင်ပင် လှိုင်သာယာမြို့မရဲစခန်းသို့ တိုင်ကြားထားခဲ့ရာ ၎င်းရဲစခန်းက ၎င်းတို့အပေါ် ပထမသတင်းပေးတိုင်ချက်အမှတ်(၁)၄၆၆၀/၂၀၂၀၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ-၄၄၇/၄၂၇တို့အရ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးယူထားကြောင်းသိရှိရပါသည်။ ထို့ပြင် ဖော်ပြပါမြေကွက်ကို ဒေါ်ခင်မျိုးသက်ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏အမူသည်က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက်လည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။

ဦးသန်းထိုက်အောင် လွှဲအပ်ညွှန်ကြားမှုအရ  
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဦးစောစိုးဟန်(LLB)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
 (စဉ်-၈၆၁၀/၂၀-၁၂-၂၀၁၂)  
 ရုံး-အမှတ်(၅၉၃)၊ ရတနာသီရိလမ်း၊ (ဆ/က)ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 Ph-09-261995445,09-448657320







ကြော်ငြာ



**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
 International Business Promotion Centre မှ အဖွဲ့ဝင် ဦးမောင်စိန်၏မိခင် ဖြစ်သူ ဒေါ်ကူးပါမာ် (ခ)ဒေါ်ချစ် အသက် (၉၃)နှစ် သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့**  
 International Business Promotion Centre

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးတင်အေး(အသုတ်)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**

ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာနမှ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာနုနုအေး၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးတင်အေး အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့်ဝန်ထမ်းများ**  
**ဆေးဝါးဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးတင်အေး(အသုတ်)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**

ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာနမှ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာနုနုအေး ၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးတင်အေး အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးနှင့်ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ**  
**ဆေးဝါးဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂)ရန်ကုန်**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးတင်အေး(အသုတ်)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**

ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာနမှ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာနုနုအေး ၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးတင်အေး အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးနှင့်ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ**  
**ဆေးဝါးဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်၊ မကွေး**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးတင်အေး(အသုတ်)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**

မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ဆေးဝါးဗေဒအဖွဲ့)ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာနုနုအေး(ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၁)ရန်ကုန်)၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးတင်အေး အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း**  
**ဆေးဝါးဗေဒအဖွဲ့**

**“ ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ”**

မြန်မာနိုင်ငံဓာတ်ပုံအသင်း၏ နာယကကြီး အကျဖြတ် ဓာတ်ပုံညာရင် ဦးမောင်မောင်သောင်း Hon/MPS, Hon/MPMS, AMPMSအသင်းဝင်အမှတ်(၂၉၇)၊ အသက်(၈၆)နှစ်သည် (၂၃-၁၁-၂၀၂၀) တနင်္လာနေ့ (၁၂:၃၀)အချိန်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ အသင်းသူ/အသင်းသားများမှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**အမှုဆောင်အဖွဲ့နှင့် အသင်းသား/အသင်းသူများ**  
**မြန်မာနိုင်ငံဓာတ်ပုံအသင်း**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးတင်အေး(အသုတ်)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**

ဆေးတက္ကသိုလ် (၁)ရန်ကုန်၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာနမှ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာနုနုအေး၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးတင်အေး အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးနှင့်ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ**  
**ဆေးဝါးဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်၊ တောင်ကြီး**

**မန္တလေးအသင်း(ရန်ကုန်)**  
**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ တန်ဆောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးဆယ်မောင်(ကျောက်ပန်းတောင်း)**  
**အသက်(၈၇)နှစ်**

မန္တလေးအသင်း၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဦးဆယ်မောင်-ဒေါ်ခင်လေးတို့၏ ဖခင်ကြီး ဦးဆယ်မောင်သည် ၉-၁၁-၂၀၂၀ ရက် (တနင်္လာနေ့) တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။

**အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးမင်းအောင်(ခ)ဦးမြင့်လွင်**  
**(DIRECTOR) (BRIGHT TIME TRADING CO.,LTD)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အနော်ရထာအိမ်ရာ၊ တိုက် A-1၊ အခန်း(၃)နေ ဒေါ်ဝေဝေတင်၏ ခင်ပွန်း၊ မဝေရည်မင်းအောင်၊ ကိုအာကာ-မရည်မွန်မင်းအောင်တို့၏ဖခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏ အဘိုး ဦးမင်းအောင်(ခ)ဦးမြင့်လွင်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဦးဇော်ဝင်းဦး-ဒေါ်စုစုရွှေ**  
**BRIGHT TIME TRADING CO.,LTD**  
**ဝန်ထမ်းမိသားစုများ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးမင်းအောင်(ခ)ဦးမြင့်လွင်**  
**(DIRECTOR) (BRIGHT TIME TRADING CO.,LTD)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အနော်ရထာအိမ်ရာ၊ တိုက် A-1၊ အခန်း(၃)နေ ဒေါ်ဝေဝေတင်၏ ခင်ပွန်း၊ မဝေရည်မင်းအောင်၊ ကိုအာကာ-မရည်မွန်မင်းအောင်တို့၏ဖခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏ အဘိုး ဦးမင်းအောင်(ခ)ဦးမြင့်လွင်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဦးဆွန်လိုက်-ဒေါ်ရင်ရင်မြ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးမင်းအောင်(ခ)ဦးမြင့်လွင်**  
**(DIRECTOR) (BRIGHT TIME TRADING CO.,LTD)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အနော်ရထာအိမ်ရာ၊ တိုက် A-1၊ အခန်း(၃)နေ ဒေါ်ဝေဝေတင်၏ခင်ပွန်း၊ မဝေရည်မင်းအောင်၊ ကိုအာကာ-မရည်မွန်မင်းအောင်တို့၏ဖခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏အဘိုး ဦးမင်းအောင်(ခ) ဦးမြင့်လွင်သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ရက် နံနက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**U Sar Lay**  
**နှင့်**  
**BAWA TRADING Pte Ltd(Singapore) & Business Promotion Int'l Trading Co.,Ltd**  
**Director နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဗိုလ်မှူးထွန်းအေး(ငြိမ်း) DSA(25)**  
**ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**အသက်(၅၉)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့နေ ဒေါ်သိန်းဦး၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်သက်မြတ်ထွန်း၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဗိုလ်မှူးထွန်းအေး(ငြိမ်း)သည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ည(၁၀:၃၀)နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၂၅)မှ**  
**ကျောင်းဆင်းအရာရှိများနှင့်မိသားစု**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**မြစ်ကြီးနားအသင်း(ရန်ကုန်)ကန်တော့ခံ**  
**သီပေါအသင်း(ရန်ကုန်)ကန်တော့ခံ**  
**ဒေါ်သန်းရင်(သီပေါ၊ နန်းမား)**  
**အသက်(၁၀၂)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ ပျဉ်းမမြိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၉၇၄)နေ ဦးအောင်ဌေး-ဒေါ်သန်းသန်းနွဲ့တို့၏ ကြီးကြီး၊ (ဦးစိန်-ဒေါ်လှ)တို့၏သမီး၊ (ဦးခမ်းလှိုင်-ဒေါ်နန်းစု)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ (ဒေါ်ညွန့်)၏ညီမ၊ (ဒေါ်ငွေခင်)၊ (ဒေါ်အေးပွင့်)၊ (ဒေါ်အေးနု)၊ (ဦးလှမောင်)၊ ဒေါ်ခင်လေးငယ် တို့၏အစ်မကြီး ဒေါ်သန်းရင်သည် ၂၂-၁၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)၊ မွန်းလွဲ ၁၃:၀၀နာရီတွင် (၉၆) ပါးသော ရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့တွင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား သိစေအပ်ပါသည်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးတင်အေး(အသုတ်)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ မဟာပန္နလလမ်း၊ အခန်း(၅၀၁)၊ မဟာပန္နလ(TOWER-D)နေ၊ (ဒေါ်ရင်စိန်)၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးငြိမ်းချမ်း)-ဒေါ်ခင်မေအေး[ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန]၊ ဦးစန်းဝေ[ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)နတလ]-ဒေါ်ခင်ဆွေအေး [ဌာနမှူး၊ စီမံခန့်ခွဲရေး(ငြိမ်း)ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)]၊ ဒေါက်တာခင်စောအေး [ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာန]၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ နုနုအေး (ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၁)တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဒေါက်တာသက်ထူးဝေ၊ ဒေါက်တာသက်ဦးခင်၊ ကိုဇော်ထက်လင်း၊ ကိုကောင်းမြတ်သူ၊ မစိုးစိုးစံတို့၏ချစ်လှစွာသော အဘိုးသည် ၂၁-၁၁-၂၀၂၀(စနေနေ့) ညနေ ၄:၃၆နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပြီး မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးများနှင့် အသိမိတ်ဆွေများအား အသိပေးအပ်ပါသည်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**မြင်ကွန်းဒေါက်တာထိပ်တင်လှ**  
**(ခ)Kathaleen Gywe**  
**သက်တော်(၈၅)နှစ်**

မန္တလေးရတနာပုံမြို့တည်နန်းတည်မင်း ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင်ဘဝရှင်မင်းတုန်းမင်းတရားကြီးနှင့် တောင်ရွှေရေးမိဖုရားတို့၏မြစ်တော်၊ မြင်ကွန်းမြို့စား မြင်ကွန်းမင်းသားနှင့် ခင်လေးဖုရားတို့၏မြေးတော်၊ ဦးစိုးကြွယ်-မြင်ကွန်းထိပ်ခေါင်တင်မလေး(ခ)Renee Myngoon တို့၏သမီးတော်၊ ဒေါ်ကြူကြူလှ-Mr.Barry Fyfe ဦးအောင်မင်းနိုင်-နိုင်ငံကျော်တေးသံရှင် ဒေါ်နီနီဝင်းရွှေ ဒေါ်ခင်ခင်လှတို့၏မိခင်၊ မ Zoe Rose Fyfe, မValerie Naing, မောင် JR Slone တို့၏ဖွားဖုရားသည် ၁၆-၁၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ည ၁၁:၀၀ နာရီတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ လော့ဗ်အိန်ဂျယ်လီစ်မြို့ရှိ ဆေးရုံတွင် လူကြီးရောဂါဖြင့် ကံကုန်တော်မူသွားပါကြောင်း ဆွေမျိုးအပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးဇော်ဝင်း(ညောင်ကျိုး)**  
**အသက်(၅၉)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဈေးကြီးအနောက်ရပ်ကွက်၊ ကွမ်းရွဲတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၂၃)နေ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်္ဂုမြို့နယ်၊ ညောင်ကျိုးဒေသအသင်း အသင်းဝင် အမှတ်(၂၁၇) ဒေါ်ခင်မြင့်ဝေ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ညောင်ကျိုးဒေသအသင်းပြန်ကြားရေးမှူး၊ အသင်းဝင်အမှတ်(၁၂၇) ဦးဇော်ဝင်းသည် ၂၂-၁၁-၂၀၂၀(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ညောင်ကျိုးဒေသအသင်းသူ/သားများအနေဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ညောင်ကျိုးဒေသအသင်း**

**တော**  
**တောင်**  
**ပျက်**  
**ပြုန်း**  
**မြေဆီ**  
**သုဉ်း၏**

သစ်တောမှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ

**ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ မေ့ရုံ ဒါယကာကြီး**  
**ဦးအက်စတင်အောင်(ခ)မန်းတင်မောင် (ကျိုပျော်) (၉၄)နှစ်**  
**လဝကဦးစီးအရာရှိ(ငြိမ်း) (လဝက-၁၁၅၆)**  
 ကျိုပျော်မြို့နယ်၊ အင်းသောင်ကြီးကျေးရွာနေ (ဦးဘိုးရီနန်း-ဒေါ်စိန်လာ) တို့၏ တတိယမြောက်သား၊ (ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်စန်းကြည်)တို့၏ သားသမက်၊ မောင်နှမ ၁၀ ယောက် တို့၏ အစ်ကို/ညီ/မောင်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်(က+ခ) ရပ်ကွက်၊ (က-၆)လမ်းနေ ဒေါ်အေးမေ(ခ)ရီစိမောင်မောင်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ (ဦးစအောင်မြင့်ဦး)-အောင်သိန်းမြ၊ (ဦးဂျမ်းစော်-လဝကဦးစီးအရာရှိ-ငြိမ်း)-ဒေါ်ဆွေဆွေအောင် (အလယ်တန်းပြ-ငြိမ်း၊ အမက-၁၂၊ အင်းစိန်)၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်အောင် (DISI-MOPFI-နေပြည်တော်)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ ဦးစထွန်းနိုင်စော်-ဒေါ်ရီရီမြင့်၊ ဦးစထွန်းနိုင်ကျော်၊ ဦးစော်စော်အောင်-ဒေါ်မြတ်မြတ်မွန်တို့၏ အဘိုး၊ မြစ်သားယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၃-၁၀-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၂:၃၅ နာရီတွင် အင်းစိန်ရုံး၌ ဘဝတစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ကောင်းမွန်စွာ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြား သိစေအပ်ပါသည်။  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးဌေးမြင့်**  
**အသက်(၆၈)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သီရိခေမာရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၅၇)၊ (C/3/2)၊ ဗဟိုလမ်းနေ (ဦးဘဌေး-ဒေါ်ယဉ်ထွေး)တို့၏ သား၊ ဒေါ်လှယဉ်မြင့် Dona Huynh ၏ခင်ပွန်း၊ မဖြိုးသော်တာ၊ မောင်ဖြိုးမင်းသူ၊ မခင်စိုးစံတို့၏ မွေးသဖခင်၊ ဒေါ်နွဲ့ရီ၊ ဒေါ်မာမာအေးတို့၏ အစ်ကိုကြီးသည် ၂၂-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၂:၅၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) တွင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်အရှု (ခ) ခင်စန်းမြင့်**  
**အသက်(၆၆)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈၆)၊ (၃၁)လမ်း၊ (အောက်ဘလောက်)၊ တတိယထပ်နေ (ဦးစိုင်းဘမောင်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မဝင်းမင်းသစ်-ကိုကျော်ဇင်တို့၏ မိခင်၊ မဝင့်ရွှေရည်၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးကျော်တို့၏ အဘွားသည် ၂၃-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၂:၃၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၁၀-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်ခင်စာလင်းကြိုင်**  
**အသက်(၃၉)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၆) အနောက်ရပ်ကွက်၊ ဧမ္မာသီရိ (၈) လမ်းအနောက်၊ အမှတ်(၂၄၉)နေ ဦးခင်ကြိုင် (အလယ်တန်းပြဆရာ-ငြိမ်း၊ အလက-၂၊ သာကေတ)-ဒေါ်မြထွေးတို့၏ သမီး၊ ဦးသန်းလွင် (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း-MRTV)-(ဒေါ်အေးအေးသိန်း) (အလယ်တန်းပြဆရာမ-ငြိမ်း၊ အလက-၂၊ သာကေတ၊ အလက-၇၊ လှိုင်)တို့၏ ချွေးမ၊ ဦးစော်လင်းကြိုင် (Second Engineer Pacific International Line)-ဒေါ်ယုယုပိုင်တို့၏ ညီမ၊ ဗိုလ်မှူးကျော်လင်းကြိုင်-ဒေါ်ခင်ရတနာလတ်၊ ဦးထက်အောင်ဖြိုး (UTL Studio)၊ ဦးကောင်းမြတ်စံ (MRTV-4)- ဒေါ်စုစုနန်း (MRTV-4)တို့၏ အစ်မ၊ မောင်မင်းခန့်ကျော် (Grade-8) အထက-၅၊ နေပြည်တော်၊ မဒွန်းနီအောင် (Grade-3) အထက-၅၊ နေပြည်တော်၊ မချောအိမ်နီ (Grade-1) အထက-၅၊ နေပြည်တော်တို့၏ မိခင်၊ နေပြည်တော်၊ ဗလသိဒ္ဓိရပ်ကွက်၊ တိုက် (၂၀၀၇)၊ အခန်း(၀၃)နေ ဦးမင်းလွင်သိန်း (အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၂၂-၁၀-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် (၉၆)ပါးသော ရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်ကို ၂၄-၁၀-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ဆုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံအေးတိုက်မှ ကျွေးကြီးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။(နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁:၂၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရမည့်စွဲ ၂၈-၁၀-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ နေပြည်တော်၊ ဗလသိဒ္ဓိရပ်ကွက်၊ တိုက် (၂၀၀၇)၊ အခန်း(၀၃)နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းသွတ် တရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ လမ်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးအောင်ဘခင်(စစ်တွေ) (အလယ်တန်းပြ-ငြိမ်း)**  
**အသက်(၈၉)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ နီလာ(၃)လမ်း၊ အမှတ်(၃၁၈/B)နေ ဒေါက်တာခင်စန်းအေး (အထူးကုဆရာဝန်ကြီး-ကလေး)၏ဖခင် ဦးအောင်ဘခင်သည် ၂၀-၁၀-၂၀၂၀ ရက် ၂၁:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 ဖျာပုံပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ကျန်းမာရေးမိသားစု

**ကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
 ၁၈-၁၀-၂၀၂၀ နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ဖြိုးစော်အောင် အသက် (၄၇)နှစ် နာမကျန်းဖြစ်စဉ် ကုသပေးခဲ့ကြသော International Emergency Service - IES မှ ဒေါက်တာ ထူးမောင်အုန်းနှင့်အဖွဲ့၊ ပါရမီဆေးရုံမှ တာဝန်ကျ ဆရာ/ဆရာမ များ၊ သတင်းမေးကြသော ရန်ကင်း TTC ကျောင်းနေဖက် သူငယ်ချင်းများ၊ အထက-၂၊ ဗဟန်း နန်ယန်မှ ကျောင်းနေဖက် သူငယ်ချင်းများ၊ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဖုန်းနှင့် Online တို့မှ တစ်ဆင့် ဆက်သွယ်မေးမြန်း နှစ်သိမ့်အားပေးကြသော ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ အားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါသည်။  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးရွှေလှ**  
**အသက်(၈၆)နှစ်**  
**ဦးစီးအရာရှိ(ငြိမ်း)၊ ရသုံးမှန်းခြေစာရင်းဦးစီးဌာန၊ ဝန်ကြီးများရုံး**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ သရက်တောမြောက်ရပ်ကွက်၊ (၃)လမ်း၊ အမှတ်(၁)နေ (ဦးကြိုင်-ဒေါ်ကျင်ဌေ)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးထိန်ဝင်း)၏ အစ်ကို၊ (ဦးဌေးဝင်း)-ဒေါ်ခင်ထွေးရီ၊ ဦးမောင်စစ်-ဒေါ်ခင်မာချို၊ ဦးလှချို-ဒေါ်ချိုချိုမြင့်တို့၏ မွေးသဖခင်၊ ဒေါ်သက်ရည်ဝင်း၊ ဦးဇေယျာထွန်း-ဒေါ်နော်လီဇာတို့၏ အဘိုး၊ မမိုးချမ်းမြေ၊ မရွှေရည်မြင့်မိုရ် တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီး၊ ဒေါ်အေးသန်း၏ ခင်ပွန်းသည် ၂၂-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၃:၃၀ နာရီတွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ပြောင်းရွှေ့ကွယ်လွန်သွားပြီဖြစ်ပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးကျော်မြင့် (ခ) Wilson Lee**  
**အသက်(၈၄)နှစ်**  
 (ဦးဟိန်-ဒေါ်ရွှေကွန်း)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးပိန်းရင်-ဒေါ်ရွှေဖောင်)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်ထွေးမြင့်(ခ)Cindy Lee ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးကျော်မင်းဦး(ခ)Lewis Lee - ဒေါ်ဝေဝေစန်း(ခ) Daisy Lee၊ ဒေါက်တာကျော်တင်လတ်-ဒေါက်တာမူယာညွန့်၊ ဦးလှမြင့်သိန်း-ဒေါ်ချိုချိုငြိမ်း၊ ဒေါ်ဝင်းသီတာ(ခ)Loreene Lee တို့၏ ချစ်လှစွာသောကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ Stephanie Lee, Michelle Lee၊ စွမ်းပြည့်ကျော်လတ်(ခ)Danieli ကောင်းပြည့်ကျော်လတ်(ခ)Richi Aylin Lee, Alton Lee, Aydan Lee, Andrew Chang, Anthony Chang တို့၏ ချစ်လှစွာသောဘိုးဘိုးကြီးသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ကိုလိုရာဒိုပြည်နယ်၊ ဒန်ဗာမြို့၊ စိန်အန်သော်နီ (St.Anthony)ဆေးရုံကြီး၌ ၂၁-၁၀-၂၀၂၀ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁:၂၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်ရှိသွားပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား ဝမ်းနည်းစွာဖြင့် အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးခင်မောင်လေး**  
**လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)**  
**အလုပ်သမားရေးရာ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန**  
**အသက်(၆၄)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်နေ (ဦးကိုကိုကြီး-ဒေါ်အမာ) တို့၏ သား၊ ဒေါ်ချိုချိုဌေး၏ ခင်ပွန်း၊ မနင်းသညာဦး (ဦးစီးအရာရှိ-စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး)၏ဖခင် ဦးခင်မောင်လေးသည် ၂၀-၁၀-၂၀၂၀ ရက် ၂၁:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဗိုလ်မှူး ထွန်းအေး (ငြိမ်း)**  
**DSA (၂၅)**  
**ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးအခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊**  
**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**အသက် (၅၉) နှစ်**  
 မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ပုလဲမြို့သစ်နေ (ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်စိန်တင်) တို့၏ သား၊ (ဦးခင်မောင်ဦး-ဒေါ်လှလှ)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်သန်းစိန်၏မောင်၊ ဒေါ်သန်းရီနီ၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီနီ၊ ဒေါ်သန်းသန်းဝေ၊ ဦးလေးမောင်-ဒေါ်လှလှသန်းတို့၏အစ်ကို၊ ဒေါ်သိင်္ဂီဦး (အထက-၂၊ ဒဂုံ)၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်သက်မြတ်ထွန်း၏ဖခင် ဗိုလ်မှူးထွန်းအေး(ငြိမ်း)သည် ၂၁-၁၀-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ၂၁:၀၀နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သွားရမည့်စွဲ ၂၅-၁၀-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးမောင်စိန် ဥက္ကဋ္ဌ (Six Winner Brothers Co.,Ltd.)၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ကူး**  
**ပါမာ(ခ)ဒေါ်ချစ် အသက် (၉၃)နှစ်သည်**  
 ၂၁-၁၀-၂၀၂၀ ရက် (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ**  
**Shwe Taung Group**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ စေတီ၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ မုဒိဦး ဒါယကာကြီး**  
**သီရိပျံချီ ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ခင် (ငြိမ်း)**  
**သာသနာရေးဝန်ကြီး(ငြိမ်း)**  
**(ကြည်း-၈၅၀)**  
**အသက်(၈၄)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၉)မိုင်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တော်ဝင်လမ်း၊ အမှတ် (၃/ခ)နေ (ဦးမောင်ခ-ဒေါ်သိန်းရင်)တို့၏ သား၊ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ညွန့်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဗိုလ်မှူးကိုကိုလွင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်နွဲ့နွဲ့ခင်၊ (ဦးကိုကိုဦး)-ဒေါ်နုနုခင် (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်)၊ ဗိုလ်မှူးသန်းဦး(ငြိမ်း)-ဒေါ်နုနုအောင်၊ ဗိုလ်မှူးသန်းဇော်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ဖြူဖြူအောင်၊ ဦးခင်မောင်ထွေး-ဒေါ်နီလာအောင်၊ ဗိုလ်မှူးရွှေလတ်(ငြိမ်း)-ဒေါ်မိုးမိုးအောင်၊ ဗိုလ်မှူးမျိုးညွန့်အောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်စပယ်လှိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မြေး ၁၅ ယောက်၊ မြစ်နှစ်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၃-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်အား ၂၃-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၈ နာရီတွင် မင်္ဂလာဒုံတပ်မတော်စစ်သင်္ချိုင်း၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေအပေါင်းအား သိစေအပ်ပါသည်။  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်စိန်စိန် (အထပြ-ငြိမ်း) (၈၂)နှစ်**  
**ဘုရားကြီးကုန်းကျောင်း၊ ပုသိမ်၊ အထက(၆)၊ ပုသိမ်၊ အလက(၃)၊ ပုသိမ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အနောက်ကြို့ကုန်းရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၈)၊ မျိုးစေတီနဂါးနေ (ဦးကျော်-ဒေါ်ခင်ကြည်) တို့၏သမီး၊ (ဦးမောင်ကို)၏ဇနီး၊ ဒေါ်လှမြင့် (ဦးသိန်းအောင်)-ဒေါ်အေးမြင့်တို့၏ညီမ၊ ဦးထိန်ဝင်း-ဒေါ်လှလှမြင့်၊ ဦးညိုဝင်း-ဒေါ်ခင်သန်းနွယ် (ဦးတင်ဝ)-ဒေါ်ခင်သန်းနွယ်၊ ဦးသောင်းညွန့်-ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စိမ်းရင်တို့၏အစ်မ၊ ဦးကျော်ကျော်အောင်(စက်မှုလယ်ယာ၊ ပုသိမ်)-ဒေါ်အေးအေးမြင့်(အလပြ၊ ရန်ကင်းတောင်း၊ ပုသိမ်)၊ ဦးသက်ဇင် (UNDP-CDRT-ငြိမ်း)-ဒေါ်မိမိချို(ဒု-ညွှန်မှူး၊မျိုးစေတီနဂါးကျေးဇူးဦးစီးဌာန)၊ ဦးမျိုးမင်းဦး-ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ(သတင်းတပ်ဖွဲ့)တို့၏ မွေးသမိခင် ကျေးဇူးရှင်၊ မခင်ရတီထွန်း၊ မောင်ဆန်းထက်အောင်၊ မောင်အောင်ကောင်းဆုတို့၏အဘွား ဒေါ်စိန်စိန်သည် ၂၁-၁၀-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ၂၁:၀၅နာရီတွင် နေအိမ်၌ (၉၆)ပါး သောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သွားရမည့်စွဲ ၂၅-၁၀-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီ အထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးလှသိန်းအောင် (ကက်နက်) B.Sc(Zoo)**  
**(က-ပ-ရ-ငြိမ်း) တ/ဥက္ကလာ ကုန်စည်**  
**အသက်(၇၂)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်နေ (ဦးဘိုးဝင်း-ဒေါ်မမလေး)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးထွန်းအောင်)-ဒေါ်လှတို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်မမြစိန် (မြောက်ဦး)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၁၈-F)၊ ဓမ္မသုခကျောင်းလမ်း၊ လမ်းသူယံနေ ဦးထိန်လင်း၊ ဦးဘုန်းစော်အောင်-ဒေါ်လင်းသန္တာလှိုင်တို့၏ဖခင်၊ မောင်ထူးစော်အောင် (G-11, T.T.C.)၊ မဆုမွန်အောင် (G-8, T.T.C)တို့၏ အဘိုးရှင် ဦးလှသိန်းအောင်သည် ၂၂-၁၀-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၁၀ နာရီတွင် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သွားရမည့်စွဲ ၂၈-၁၀-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ညှိုးငယ်သောစိတ်ထားဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အနိစ္စ**

**ရတနာ**

**သစ်တော**

**ပြည့်သွေး**

**ကြော**

**သစ်တော**

**ရတနာ**

**ထိန်းသိမ်း**

**ပါ**

**ရေကြည်မြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)**  
**နာယက**  
**ဒေါက်တာဦးသန်းလွင်**  
**အသက်(၇၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ခေမာသီလမ်းမကြီး၊ အမှတ်(၈၄၁)နေ ဒေါက်တာခင်စန်းစန်းနွဲ့ (မိုးကေသီဦးဆေးခန်း)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးစော်မင်း-ဒေါ်ခွေးသက်ပိုင်ဦး၊ ဦးရဲမင်းအောင်၊ ဒေါ်ဂျူးမိအောင်၊ ဦးမျိုးသန်းထိုက်-ဒေါ်စန္ဒာတို့၏ မွေးသဖခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေးခြောက်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၈-၁၀-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၄:၃၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဝေဒနာဖြင့် မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ထိန်ပင်သုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း အသင်းဝင်များအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ သာသနာ ဒါယကာကြီး**  
**ဦးခင်အောင် BE (Petroleum) 1977**  
**အသက်(၆၈)နှစ်**  
 ၁၅-၁၀-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ဦးခင်အောင်အား အဘက်ဘက်မှ လိုလေသေးမရှိ ပိုင်းဝန်းကူညီပေးသော ကန်သာယာဆေးရုံနှင့် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ နှလုံးရောဂါကုဌာနမှ တာဝန်ကျ ဆရာဝန်ကြီးများ၊ သူနာပြုများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ၁၉-၁၀-၂၀၂၀ ရက်နေ့ နာရေးကိစ္စအဝဝကို လိုလေသေးမရှိကူညီဆောင်ရွက်ပေးပါသော မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်း၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ၊ နာရေးကို လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြသူများ၊ ပန်းခြင်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းဝတ္ထုအစုစုကို ပေးပို့ကြသူများ၊ သတင်းလာရောက်မေးမြန်းကြသူများ၊ လူကိုယ်တိုင် မလာရောက်နိုင်သော်လည်း ဖုန်း၊ အီးမေး(လ်)နှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများမှ သတင်းမေးအားပေးနှစ်သိမ့်ကြသူများနှင့် အမည်နာမအားဖြင့် ဖော်ပြ၍ မရနိုင်လောက်အောင် များပြားသော ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

# လွတ်လပ်သောစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်၏ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး  
သတင်းထုတ်ပြန်ချက်  
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၉ ရက်  
(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်)

## လွတ်လပ်သောစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်၏ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

၁။ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးသည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် မြန်မာတပ်မတော်နှင့် ARSA အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တို့အကြား ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်၌ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများရှိကြောင်း စွပ်စွဲချက် များအပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် လွတ်လပ်သောစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (Independent Commission of Enquiry-ICOE)ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ကော်မရှင်က တင်ပြခဲ့သည့် အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာ အပေါ် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ၂၁-၁-၂၀၂၀ ရက်စွဲဖြင့် ICOE အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ စုံစမ်း စစ်ဆေးမှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်ရန်နှင့် အထောက်အထားများခိုင်လုံပါက တရားစွဲဆိုမှုများပြုလုပ်ရန်၊ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများအတွင်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် ပစ္စည်းဥစ္စာဖျက်ဆီးခံရမှုများ၊ လူယက်မှုများ၊ အရပ်သားများက ကျူးလွန်ခဲ့သည့် အခြားရာဇဝတ်မှုများအား ဆက်လက်စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများနှင့် တရားစွဲဆိုမှုများ ပြုလုပ်ရန် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးသို့ ညွှန်ကြားခဲ့ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ၂၄-၁-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၉/၂၀၂၀ ဖြင့် ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာစုံစမ်း

စစ်ဆေးခြင်းနှင့် တရားစွဲဆိုခြင်းများဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကော်မရှင်၏အစီရင်ခံစာအရ ဖြစ်စဉ် ၁၃ ခုတွင် ARSA နှင့် အလိုတူပူးပေါင်းပါဝင်သူများ ကျူးလွန်မှု ၈၇ မှု၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကျူးလွန်မှု ၂၃ မှု၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ ကျူးလွန်မှု ၂၉ မှုဖြစ်၍ အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည့်အမှု စုစုပေါင်း ၁၃၉ မှု ရှိပါသည်။  
၃။ ICOE အစီရင်ခံစာတွင် ARSA နှင့် အလိုတူပူးပေါင်းပါဝင်သူများသည် လူသတ်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ ပစ္စည်းဥစ္စာဖျက်ဆီးမှု အပါအဝင် ရာဇဝတ်မှု ၈၇ မှုကို ကျူးလွန်ခဲ့သည်ဟု ဖော်ပြထားရာ ၎င်းတို့အနက် အမှု ၆၇ မှုကို အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး အမှု ၂၀ မှု ကျန်ရှိပါသည်။ ICOE အစီရင်ခံစာတွင် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လူသတ်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ ပစ္စည်းဥစ္စာ ဖျက်ဆီးမှုအပါအဝင် ရာဇဝတ်မှု ၂၃ မှုကို ကျူးလွန်ခဲ့သည်ဟုဖော်ပြထားရာ အမှု ၂၃ မှုကို အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ICOE အစီရင်ခံစာတွင် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများသည် လူသတ်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ ပစ္စည်းဥစ္စာဖျက်ဆီးမှု အပါအဝင် ရာဇဝတ် မှုပေါင်း ၂၉ မှုကို ကျူးလွန်ခဲ့သည်ဟု ဖော်ပြထားရာ အမှု ၂၀ မှုကို အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အမှု ၉ မှု ကျန်ရှိပါသည်။  
၄။ ICOE အစီရင်ခံစာပါ အကြံပြုချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများနှင့် တရားစွဲဆိုမှု များဆောင်ရွက်မှု ပထမအကြိမ်အစီရင်ခံစာကို ၁-၅-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ်အစီရင်ခံစာကို ၁-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် တရားစွဲဆိုခြင်းများဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့က နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးသို့ တင်ပြခဲ့ပါသည်။  
၅။ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်ကြားချက်များ လက်ခံဆောင်ရွက်မည့် တိုင်တန်းမှု ယန္တရားတစ်ရပ်ကို တည်ထောင်ပြီး ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ဆောင်ရွက်ချက် များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိရန် ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး

### ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်း များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ » ၅

“လှပတင့်ဆန်း မြိတ်တက္ကသိုလ်ပန်း” အငြိမ့်အဖွဲ့ ဖျော်ဖြေမည်

စာမျက်နှာ » ၈

အိန္ဒိယ၊ ထိုင်းနှင့် စင်ကာပူရေတပ်တို့ ကပွလီပင်လယ်ပြင်၌ စစ်ရေးလေ့ကျင့်

စာမျက်နှာ » ၁၃

ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ပြန်/ဆက်

စာမျက်နှာ » ၁၄

## မတ္တရာမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် မျက်နှာအကာနှင့် နှာခေါင်းစည်းများဝတ်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှု ဆောင်ရွက်

မတ္တရာ နိုဝင်ဘာ ၂၃ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ် တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေးအတွက် မျက်နှာ အကာနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင် ရေးလှုပ်ရှားမှုကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဆောင်ရွက်သည်။ ထိုသို့ မျက်နှာအကာနှင့် နှာခေါင်း စည်းများ မဖြစ်မနေဝတ်ဆင်ရေး လှုပ်ရှားမှုဆောင်ရွက်ရာတွင် မျက်နှာ အကာ အခု ၁၀၀၀ နှင့် နှာခေါင်းစည်း ၄၀၀၀ တို့အား မြို့အတွင်းသို့ ဝင်ထွက် သွားလာသည့် နေရာများ၊ မြို့မဈေး၊ ပျံကျဈေးနှင့် ဈေးသည်များနှင့် လမ်းသွားလမ်းလာများအား လေးပြေး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးနှင့် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး အတွက် အသိပညာပေးဟောပြော ကြသည်။



ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် အဆိုပါ လှုပ်ရှားမှုတွင် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ် ဆရာဝန်ကြီး၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ က အဖွဲ့ လေးဖွဲ့ခွဲကာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စိုးကျော်သူထွေး(ပြန်/ဆက်)



၂၀၁၉ ဆီးဂိမ်း အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်းနှင့် မလေးရှားအသင်း ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့စဉ်။

## (၃၁)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ဘောလုံးနှင့်ဖူဆယ် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲများတွင် မြန်မာအသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပမည့် (၃၁)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ဘောလုံးနှင့် ဖူဆယ်အားကစားနည်း၌ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ လေးမျိုးစလုံး ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲလေးမျိုးစလုံး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ (၃၁)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အားကစားနည်း ၄၀ ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်ကာ ဘောလုံးအားကစားနည်းတွင် ဖူဆယ် ပြိုင်ပွဲကိုပါ ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာဘောလုံးနှင့် ဖူဆယ် အမျိုးသမီးအသင်းများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ပြင်ဆင်မှုများ စတင်ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး အသင်းများဖွဲ့စည်းရန်၊ ကစားသမားများ ရွေးချယ်ရန်နှင့် နည်းပြများခန့်အပ်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲသာ ပုံမှန်ပါဝင်သည့် အားကစားနည်းဖြစ်သော်လည်း အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ဖူဆယ်အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတို့မှာမူ အိမ်ရှင်နိုင်ငံအပေါ် မူတည်၍ ထည့်သွင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ ဖူဆယ်အားကစားနည်း ကိုမူ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ၌ ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ထည့်သွင်းကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၀၇၊ ၂၀၁၁၊ ၂၀၁၃ နှင့် ၂၀၁၇ ပြိုင်ပွဲလေးကြိမ်သာ ထည့်သွင်းကျင်းပ ခဲ့ကာ လာမည့်နှစ်တွင် ငါးကြိမ်မြောက်အဖြစ် ပါဝင်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၉ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ဖူဆယ် ပြိုင်ပွဲပါဝင်ဘဲ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲအမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးသာ ပါဝင် ခဲ့ပြီး မြန်မာအမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးအသင်း နှစ်သင်းစလုံး ကြေးတံဆိပ်ရရှိခဲ့သည်။ သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်